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روزنامه صبح ایران

حضرت آیت الله خامنه ای رهبر معظم انقلاب اسلامی در اولین دقایق آغاز 
رأی گیری دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری با حضور در محل صندوق سیار ۱۱۰ در 

حسینیه امام خمینی )ره(، آراء خود را به صندوق انداختند.
حضرت آیت الله خامنه ای سپس در سخنانی، انتخابات را هم 
وظیفه و هم حق ملت خواندند و افزودند: انتخابات، کاری بزرگ و 
خیر و همیشه حائز اهمیت است و در برخی مقاطع نیز اهمیت 
بیشتری دارد و در معارف و دستورات اسلامی نیز بر پیشروی 

و سرعت عمل در کار خیر توصیه شده است.
رهبر انقلاب با تأکید بر سرعت عمل در انجام این وظیفه و احقاق حق، خاطرنشان 
کردند: همانطور که قبلا گفته ایم همه مردم ایران، هر کس که ایران را و جمهوری اسلامی را 

و شکوه، عزت و عظمت ملی را دوست دارد، در انتخابات شرکت کند.
ایشان همچنین مردم را به حضور در انتخابات با نیّت خیر و با قصد ایجاد اعتبار فزاینده 
برای کشور و استقلال کامل کشور و پاسخ به عزت ملی فراخواندند و گفتند: نتیجه حضور 
در انتخابات، عزت و استقلال ملی است و ما دشمنانی داریم که چشم طمع دوخته اند و 

انتخابات باید به گونه ای باشد که دشمن را مأیوس و ناامید کند...

رهبر معظم انقلاب:

نتیجه حضور در انتخابات، عزت و استقلال ملی است
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در نظر دارد یک قطعه زمین با مشخصات و شرایط کلی زیر را 
از طریق مزایده عمومی به متقاضیان واجد شرایط واگذار نماید. 

شهـرداری قـم

    WWW.QOM.IR         اداره کل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم

آگهی مزایده عمومی )نوبت دوم(
جناب آقای صالح قاسمی

با نهایت تاسف و تاثر درگذشت مادر گرامیتان را به شما و خانواده محترم تسلیت عرض نموده، برای آن 
مرحومه از درگاه ایزد منان علو درجات اخروی و برای دیگر بازماندگان صبر و اجر مسئلت دارم.

پیام تسلیت

حسین  عبداللهی

جشن سرنوشت
سیل خروشان مردم با انگشت های آبی حماسه ساز شد

آیت الله هاشمی: مجریان و ناظران انتخابات امانتدار باشند

رئیس جمهور: نتیجه انتخابات باید نشاط سراسری باشد

علی لاریجانی: حضور مردم در انتخابات مایه مسرت است

محمد رضا عارف: پس از انتخابات باید رفاقت شکل بگیرد

حجت الاسلام ناطق نوری:  نظام پیروز واقعی خواهد بود

وزیر اطلاعات: مردم در انتخابات سنگ تمام گذاشتند
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مجلسی با عیار خالص تر
این روزها بسیار می شنویم كه در انتخابات باید به اقتصاد 
و بالا بردن سطح معیشتی مردم توجه شود. این سخن بسیار 
درست و كاملا منطبق بر نیازهای امروز جامعه ایرانی است. 
پر واضح است كه رشد اقتصاد به صورت كلان پیش از هر 
چیز نیازمند اراده ملی است. آحاد مردم و سیاست گزاران 
و تصمیم سازان می توانند با گذار از تنشهای قبیله ای 

-جناحی- و به اتخاذ این تصمیم ملی توجه ویژه مبذول دارند. دیگر اینكه در شرایط كنونی 
جهان و در هم تنیدگی اقتصاد كشورها به یكدیگر و ضرورت بهره مندی از تكنولوژیهای 
پیشرفته نمی توان بدون برخورداری از یك ارتباط منطقی منظم و برنامه محور با دیگر 
كشورهای جهان آهنگ رشد و توسعه و پیشرفت را سرعت بخشید. باور كنید زمان زیادی 
برای جبران عقب ماندگیهای خود نداریم و رقبای ما چنان با سرعت در حركتند كه ناگزیر 
باید با تجمیع همه قوای ملی و بهره گیری از مناسبات متناسب با دنیای امروز به سرعت 
حركت كنیم ... بدانیم كه چشم همه ملتهای آزاده بدان دوخته شده است كه این جامعه 
الگو چگونه قادر خواهد بود علیرغم توطئه دشمنان، تجربه موفقی در اداره امور دنیوی 
مردم به نمایش بگذارد، در حالیكه معنویت و آرمان گرایی محور همه حركتهای آن است 
... این همه جز با برقراری روابط مناسب و منطقی با جهان خارج كه لاجرم باید با حفظ 
اصول انجام گیرد، شدنی نیست ... در این عرصه، تجربه در عرصه سیاست خارجی و واقع 
بینی منطبق بر آموزه های بزرگ انقلاب اسلامی سرلوحه كار است ... و بالاخره اگر میزان 
مشاركت بالا باشد: اولاٌ، عیار عصاره فضائل ملت خالص تر خواهد شد و چنین مجلسی 
تصمیماتی را اتخاذ می كند كه به نظر عموم مردم نزدیكتر استو ثانیاً اعتبار كشور در جهان 

چنان ارتقاء می یابد كه داشتن رابطه با آن برای دیگران افتخار خواهد بود.

آیت الله آملی لاریجانی:

حمایت از نظام و رهبری 
پیام روشن ملت ایران در انتخابات است

ایران در  رییس قوه قضاییه گفت: حمایت از نظام و رهبری پیام روشن ملت 
انتخابات است.

آیت الله صادق آملی لاریجانی پس از شركت در انتخابات در جمع خبرنگاران در آمل با 
اشاره به اینكه عزت و استقلال كشور برای همه مردم و مسئولان یک اصل است، عنوان 
كرد: مردم با حضور پرشور خود در انتخابات پیام روشنی برای دشمنان نظام و انقلاب 
دارند. وی با بیان اینكه مردم ایران با حضور در پای صندوق های رای ثابت خواهند كرد كه 
كشورهای بیگانه حق دخالت در امور ایران را ندارند، تصریح كرد: مردم ایران امروز هفتم 

اسفندماه نیز حماسه ای دیگر خلق خواهند كرد.
آملی لاریجانی با تاكید بر اینكه صدای رسای ملت ایران در نه گفتن به استكبار به گوش 
دنیا خواهد رسید، افزود: كاخ سفید خواسته بود كه مردم ایران نظر خود را به جهان اعلام 
كند و این حضور پرشور مردم پاسخ ملت ایران به كاخ سفید است. رییس قوه قضاییه با 
اشاره به اینكه كاخ سفید بداند ملت ایران 37 سال است كه نظر خود را جهان اعلام می كند، 
یادآور شد: ملت ایران همواره در پای صندوق های رای به خواسته كاخ سفید »نه« گفته 
است. وی با بیان اینكه مردم ایران در انتخابات كاری به خط  دهی استكبار ندارند، بیان كرد: 

آنچه مردم خود می خواهند به صندوق های رای خواهند انداخت.

رییس مجلس شورای اسلامی:

حضور مردم در انتخابات مایه مسرت است
رییس مجلس شورای اسلامی گفت: حضور مردم در انتخابات مایه مسرت است؛ زیرا 

نشان می دهد مردم نسبت به سرنوشت خود حساس  هستند.
دكتر علی لاریجانی روز جمعه در مسجد امام حسن عسگری )ع( قم، قبل از انداختن 
رای خود به صندوق، افزود: مجلس خوب باعث افزایش كارآمدی و توانمندی كشور در 

حل مشكلات می شود.
وی افزود: نمایندگی مسوولیت بسیار حساس و مهمی است؛ زیرا مجلس دارای 
است. وی  بلندمدت  و  كوتاه مدت  عرصه  دو  در  نظارت  و  قانونگذاری  مسوولیت های 
خاطرنشان كرد: برخی از قوانین دارای ماهیتی بلندمدت هستند كه اثرات آن ها به شكل 
بلندمدت هویدا خواهد شد، ولی برخی از قوانین مرتبط با مسائل كوتاه مدت هستند از جمله 
قوانین مرتبط با بودجه و ... و در این زمینه هرچقدر كه افراد توانمند و كارا در مجلس حضور 

داشته باشند شرایط كشور بهتر خواهد بود. ر
ییس مجلس شورای اسلامی افزود: مشكل رونق اقتصادی در كشور و مبارزه با ركود 
از نقاط ثقل مجلس آینده خواهد بود كه باید برای ایجاد سرمایه گذاری های جدید، رونق 
اقتصادی و مشكلات معیشتی مردم تصمیمات مهمی گرفته شود.  وی درباره كاندیداهای 
نمایندگی مجلس شورای اسلامی هم گفت: مهم حضور آن ها برای نیت خیری است كه 
برای كمک به كشور دارند كه امیدواریم تلاش ها با این روحیه جدی موفقیت آمیز باشد و 

مشكلات و مسائل مردم با همفكری و همیاری و همدلی مرتفع شود.

محمد رضا عارف:

پس از انتخابات باید رفاقت شکل بگیرد
رئیس شورای ائتلاف اصلاح طلبان با بیان اینكه امیدواریم مشاركت مردم به 7۵ درصد 

برسد گفت: پس از انتخابات باید رفاقت شكل بگیرد.
محمدرضا عارف روز گذشته با حضور در حسینیه ارشاد رای خود را برای انتخابات 
مجلس دهم و مجلس خبرگان رهبری به صندوق انداخت. وی در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به سوالی كه انتظار مردم از نمایندگان مجلس چیست؟ گفت: مردم تكلیف خودشان 

را خوب می دانند و باید بدانیم مردم از ما چه انتطاری دارند. 
رئیس شورای سیاست گذاری اصلاح طلبان ادامه داد: مردم انقلاب را از خودشان 
می دانند كه در همین راستا است كه در ابتدای ساعات اولیه انتخابات صف های طولایی 

تشكیل داده كه انتظار این را نداشیم. 
عارف در پاسخ به سوالی درباره اینكه افرادی كه انتخاب نمی شوند وظیفه شان چیست؟ 
تصریح كرد: قبل از انتخابات رقابت است كه باید اخلاق در آن رعایت شود؛ اما پس از 
انتخابات باید رفاقت شكل بگیرد و افرادی كه انتخاب نشدند به دنبال دغدغه های مردم 

باشند. 
وی در پاسخ به سوالی درباره اینكه پیام حضور مردم در انتخابات چیست؟ گفت: با توجه 
به شرایط منطقه و با توجه به حماسه 92 قابل پیش بینی بود كه مردم در انتخابات حضور 

داشته باشند و امیدواریم كه مشاركت به 7۵ درصد برسد.

حجت الاسلام ناطق نوری:

 نظام پیروز واقعی خواهد بود
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: ملت باید با وحدت در اصول انقلاب و با 

بصیرت، طرح ها و نقشه های دشمنان را باطل كنند. 
حجت الاسلام علی اكبر ناطق نوری با حضور در حسینیه ارشاد اظهار كرد: این انتخابات در 
رابطه با سرنوشت ما و تأیید نظامی كه ما به آن رأی دادیم اهمیت ویژه ای دارد و همچنین 

تأیید راهی است كه شهدای بسیاری برای آن به شهادت رسیده اند.
وی افزود: حضور پرشور مردم تأیید همه ارزش هایی است كه امام )ره( آن را پی ریزی 

كردند و ملت به آن لبیک گفتند و امروز برای تثبیت آن در انتخابات حضور پیدا می كنند.
ناطق نوری در پاسخ به سئوالی مبنی بر اینكه به نظر شما اصلاح طلبان پیروز انتخابات 
هستند یا اصولگرایان، گفت: صندوق انتخابات پیروز انتخابات را تعیین می كند. هر گروهی 

اكثریت را كسب كند، موفقیت برای نظام و كشور خواهد بود.
عضو مجمع تشخیص مصلحت نظام گفت: همان طور كه مقام معظم رهبری فرمودند آنچه 
اهمیت دارد حضور مردم است كه در تعیین سرنوشت ملت موثر خواهد بود و هر كسی با هر 
گرایشی كه دل در گرو این خاک و نظام بسته است در انتخابات موفق شود، پیروزی برای نظام 

و ایران در سطح جهان رقم خواهد خورد.
وی گفت: پیش بینی می كنم این انتخابات در مقایسه با انتخابات های گذشته جزو 

پرشورترین ها باشد.

وزیر اطلاعات: 

مردم در انتخابات سنگ تمام گذاشتند
وزیر اطلاعات گفت: مردم در انتخابات سنگ تمام گذاشته و حماسه حضور پرشوری 

را رقم زده اند.
 وزیر اطلاعات گفت: مردم در انتخابات سنگ تمام گذاشته و حماسه حضور پرشوری 

را رقم زده اند.
به گزارش ایرنا، حجت الاسلام و المسلمین سید محمود علوی ظهر جمعه پس از 
انداختن رای خود در صندوق شعبه اخذ رای مسجد حسینه ارشاد در جمع خبرنگاران 
افزود: حضور مردم در انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره 
مجلس خبرگان رهبری همانطور كه پیش بینی می كردیم، است. وی تاكید كرد: ملت 
ایران همراه با امید در انتخابات حاضر شده اند و پیش بینی ما این است كه حضور مردم 
نسبت به سایر انتخابات بیشتر باشد. وزیر اطلاعات همچنین اظهار داشت: این امید، انگیزه 
هایی ایجاد می كند تا حضور مردم را در این دوره از انتخابات افزایش دهد. علوی یادآور شد: 
رهبر معظم انقلاب اسلامی بحث نفوذ را به شكل یک هشدار مطرح كردند، پیشگیری از 
نفوذ راهبردی است كه دستگاه های امنیتی و اطلاعاتی باید نسبت به آن حساسیت داشته 
باشند. وی تصریح كرد: دستگاه امنیتی و اطلاعاتی باید با یک مطالعه راهبردی عوامل، منافذ 

و مقصدهای نفوذ را شناسایی كند.
وزیر اطلاعات ادامه داد: امروز باید یک كار علمی در این زمینه صورت گیرد تا كشور را 

از لحاظ تهدید و نفوذ بیمه كند.
علوی تصریح كرد: وزارت اطلاعات و سربازان گمنام امام زمان )عج( در این زمینه 
با همراهی و همدلی دیگر دستگاه های امنیتی در حال تحقیق و پیگیری این موضوع 
هستند. وی درپاسخ به این سوال كه آیا گروه های تروریستی برای سلب امنیت در این 
دوره از انتخابات اقدامی انجام داده اند، گفت: سخنرانی ویژه ای  شنبه در این خصوص 

خواهیم داشت.

حجت الاسلام موسوی لاری: 

ترکیب مجلس فعلی قطعا تغییر می کند
وزیر كشور دولت اصلاحات با پیش بینی مشاركت خوب مردم در انتخابات گفت كه 

تركیب مجلسی فعلی قطعا تغییر خواهد كرد.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام و المسلمین موسوی لاری صبح دیروز جمعه با حضور 

در حسینیه جماران رای خود را به صندوق انداخت.
وی هم چنین در جمع خبرنگاران درباره تاثیر مشاركت مردم در انتخابات خاطر نشان 
كرد: در اثرگذاری این امر تردیدی وجود ندارد و اینكه مردم حضور چشم گیری داشته 
باشند انتظاری است كه همه داریم. تلقی من هم این است كه ان شاء الله مشاركت خوبی 

خواهند داشت.
وی در پاسخ به سوالی مبنی بر رای آوری اصلاح طلبان نیز تصریح كرد: امروز روز رای 

گیری است و نباید تبلیغات كنیم.
موسوی لاری درباره پیش بینی خود از نتیحه انتخابات هم تصریح كرد: به نظرم در 
این انتخابات تركیب مجلس فعلی قطعا تغییر خواهد كرد و مجلس آینده مجلسی كاملا 

متفاوت خواهد بود.
وی درباره برخی تخریب های صورت گرفته در ایام انتخابات نیز خاطر نشان كرد: 
بالاخره همه آنهایی كه امكانی دارند و رسانه ای در اختیارشان هست باید فضا را به 
سمتی ببرند كه رقابت منطقی وجود داشته باشد زیرا تخریب از ناحیه هركسی باشد 

قابل قبول نیست.

محمد  جواد ظریف:

حضور مقتدرانه در مذاکرات هسته ای 
نتیجه انتخابات بود

وزیر امور خارجه كشورمان، انتخابات را مظهر مردم سالاری دینی عنوان كرد و گفت 
كه همین انتخابات موجب حضور مقتدرانه ایران در مذاكرات هسته ای و خاتمه دادن به 

تحریم های ظالمانه بود.
به گزارش ایسنا، محمدجواد ظریف صبح دیروز در حاشیه شركت در انتخابات دهمین 
دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری در حسینیه جماران 
در جمع خبرنگاران اظهار كرد: انتخابات مظهر مردم سالاری دینی است كه یكی از مهمترین 

یادگارهای امام )ره( و مبنای جمهوری اسلامی ایران است.
وی افزود: مردم ما تاكنون در صحنه انتخابات به خوبی نشان دادند با وجود تمام 

مشكلات و فشارها با حاكمیت متحد و پشتوانه این نظام هستند.
وزیر امور خارجه ادامه داد: همین انتخابات بود كه به ما این قدرت را داد كه با اقتدار 
در مذاكرات هسته ای حضور یابیم و تهدیدهای ظالمانه را خاتمه دهیم. من تردید ندارم 
كه امروز هم مردم با حضور پرشور و پر از هوشیاری در انتخابات مجلس شورای اسلامی 
و مجلس خبرگان رهبری یک بار دیگر به دنیا نشان خواهند داد كه همراه نظام و دولت 
هستند و از آن حمایت می كنند و همین بزرگترین برگ اقتدار ما در صحنه بین المللی 

خواهد بود.
ظریف در بخش دیگری از گفت وگوی خود تصریح كرد: یقین دارم كه روز هفتم اسفند 
یک برگ زرین دیگری در تاریخ مشاركت هوشمندانه و گسترده مردممان برای ساختن 

فردای آن ها رقم خواهد خورد.
وزیر امور خارجه درباره برگزاری انتخابات بر مناسبات منطقه ای و بین المللی ایران نیز 
گفت:  هرچه حضور مردم گسترده تر باشد دنیا اقتدار این كشور را بیشتر احساس و درک 
می كند و متوجه می شود كه باید با این مردم با زبان تكریم و نه با زبان فشار صحبت كند. 

مردم ما این درس را این بار هم به دنیا خواهند داد.

محمد باقر قالیباف: 

رهاورد انتخاباتی لازمه یک حرکت پویاست 
شهردار تهران گفت: اولین پیام حضور مردم پای صندوق های رای برای نمایندگانی 

است كه با رای مردم انتخاب می شوند.
به گزارش ایسنا، محمدباقر قالیباف كه برای رای دادن در مسجد لرزاده حضور یافته بود، 
در جمع خبرنگاران گفت: مجلس آینده مجلس خوبی خواهد بود و باید به فكر اقتصاد و 

معیشت مردم كه مهم ترین چالش امروز ماست باشد.
وی ادامه داد:  در سطح جهانی باید روحیه استكبارستیزی و دفاع از مظلومین را نیز مورد 

تاكید و در دستوركار خود قرار دهند. 
شهردار تهران خاطرنشان كرد: همانطور كه مقام معظم رهبری بارها تاكید كردند انسان 
برای انجام وظیفه باید هرچه زودتر اقدام كند و به عنوان كسی كه یک رسالت ملی بر دوش 
دارد در ساعات اولیه به انجام وظیفه پرداختم و بنده به دلیل اینكه مدتی است شهروند 

منطقه 12 شدم مسجد لرزاده را برای رای دادن انتخاب كردم. 
قالیباف همچنین تصریح كرد: اولین پیام حضور مردم پای صندوق های رای برای 
نمایندگانی است كه با رای دادن مردم انتخاب شده و به مجلس می روند. آن ها حضور مردم 

را ببینند و در مقابل این انجام وظیفه به وظایف خود عمل كنند.
 وی یادآور شد: پیام خارجی این حضور نیز این است كه همان طور كه ملت ما با وحدت 
خود توانسته اهدافش را پیش ببرد، امروز نیز مردم به همه استكبار جهانی نشان خواهند داد 

این ملت همیشه یكپارچه هستند و رهاورد انتخاباتی لازمه یک حركت پویاست.

حجت الاسلام مجید انصاری:

امیدواریم حماسه مردم در سال 92 تکرار شود
معاون پارلمانی رئیس جمهور حضور گسترده مردم در انتخابات را برگ زرینی در تاریخ 
مردم سالاری دینی كشور عنوان و ابراز امیدواری كرد كه حماسه مردم در انتخابات 92 در 

این انتخابات تكرار شود.
به گزارش ایسنا، حجت الاسلام مجید انصاری در حاشیه حضور خود در حسینیه 
جماران برای شركت در انتخابات مجلس شورای اسلامی و مجلس خبرگان در جمع 
خبرنگاران، اظهار كرد: من امروز خوشحال هستم در حسینیه جماران حضور پیدا كردم، 
حسینیه ای كه به مدت 10 سال رهبر و پیشوای انقلاب اسلامی مردم ایران و جهان را از 

اینجا هدایت می كردند و به عبارتی قلب انقلاب اسلامی در اینجا می تپید.
وی با اشاره به حضور گسترده مردم برای مشاركت در انتخابات، خاطرنشان كرد: شوق 
زایدالوصف مردم از اقشار مختلف در نخستین ساعات انتخابات انسان را به یاد شور و شوق 

مردم در دیدار امام )ره( می اندازد و من تحت تأثیر این فضای شكوهمند قرار گرفته ام.
انصاری یادآور شد: من از همه هموطنان عزیز در سراسر كشور به ویژه مردم تهران تقاضا 
دارم كه پای صندوق های رأی حاضر شده و امر انتخابات را به ساعات پایانی موكول نكنند.

وی حضور گسترده مردم را برگ زرینی در تاریخ مردم سالاری دینی كشور عنوان و 
خاطرنشان كرد: امیدواریم امروز حماسه مردم در سال 92 تكرار شود. معاون پارلمانی رئیس 
جمهور ادامه داد: امیدوارم مجلسی معتدل، مقتدر و همراه با دولت شكل گیرد زیرا با وجود 
چنین مجلسی و همراهی با قوای دیگر، مسیر كشور هموارتر شده و دولت در برنامه های 

اقتصادی و ساماندهی معیشت مردم و عمران كشور موفق تر خواهد بود.
وی در پایان درباره انتخابات مجلس خبرگان نیز تأكید كرد: امیدوارم امروز مجلس 

خبرگانی شكل بگیرد كه بتواند اعتماد و اطمینان مردم را به آ ینده نظام جذب كند.

حدادعادل: 

انتخابات جشن سیاسی ملی است
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: انتخابات را یک جشن سیاسی ملی می دانم؛ یعنی 
همه ملت در یک جشن سیاسی بزرگ شركت می كنند و پیام همبستگی ملی، افزایش 

عزت و اقتدار ملی را به دنیا می دهند.
غلامعلی حدادعادل با حضور در مسجد لرزاده تهران آراء خود را به صندوق رأی انداخت 
در خصوص پیام حضور پرشور مردم در انتخابات برای جهانیان اظهار داشت: انتخابات را یک 
جشن سیاسی ملی می دانم؛ یعنی همه ملت در یک جشن سیاسی بزرگ شركت می كنند.

نماینده مردم تهران در مجلس افزود: حضور مردم برای همبستگی ملی، افزایش عزت 
و اقتدار ملی ضروری است و پیام بسیار خوبی را به دنیا می دهد. تنها كافی است كه بدانیم 
در چند ماه گذشته در یكی از كشورهای منطقه كه جمعیت آن نزدیک به جمعیت ایران 
است، انتخابات برگزار شد و در مرحله اول آن تنها 2 درصد ملت آن كشور شركت كردند.

وی با بیان اینكه اگر می خواهید بفهمید كه مردم سالاری دینی در ایران چه كرده است، 
حضور مردم ایران را با یک كشور مسلمان منطقه كه تحت تسلط آمریكا است، مقایسه 

كنید، اظهار كرد: این تفاوت مردم سالاری دینی در ایران و جاهای دیگر است.

علی مطهری: 

مجلس آینده معتدل تر خواهد بود
نماینده مردم تهران در مجلس گفت: حضور مردم در انتخابات غیرقابل تصور بوده و به 

نظر می رسد مشاركت بیش از حد مورد نظر باشد. 
 به گزارش تسنیم، علی مطهری نماینده مردم تهران در مجلس در جمع خبرنگاران 
در حسینیه ارشاد، گفت: حضور مردم در انتخابات غیرقابل تصور بوده و به نظر می رسد 

مشاركت بیش از حد موردنظر باشد.
وی افزود: مردم احساس كردند رای شان در آینده كشور تاثیر دارد كه با حضور 

حداكثری در انتخابات شركت كردند. 
 كاندیدای مجلس دهم با بیان اینكه مجلس آینده معتدل تر خواهد بود، گفت: مجلس 
دهم در سیاست خارجی، توسعه كشور به دولت كمک خواهد كرد و به حقوق شهروندی 

توجه بیشتری خواهد داشت و در مجموع همكاری بیشتری با دولت خواهد داشت.

یادداشت

از مجریان و اخبــار رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام 
ناظران انتخابات خواست امانت داری در این مسئولیت مهم 

و بزرگ را رعایت كنند.
به گزارش ایسنا، آیت الله هاشمی رفسنجانی كه صبح 
دیروز برای شركت در انتخابات مجلس شورای اسلامی و 
مجلس خبرگان در حسینیه جماران حضور یافته بود، در 
جمع خبرنگاران اظهار كرد: خدمت مردم شریف و بزرگوار 
تبریک عرض می كنم كه موفق شدیم آن ها را برای حضور 
در یک حركت سرنوشت ساز دعوت كنیم. حتما مردم ما به 
خوبی می دانند و تجربه های گذشته را دارند كه امروز چیزی 
شبیه روز قدر است هر رای كه امروز می دهید در یک بخش 
هشت سال و دربخش دیگری چهار سال روی سرنوشت 

كشور تاثیر دارد.
وی افزود: ممكن است یک رای نتواند كاری كند، اما 
مجموع آرا با هم كارساز است و سرنوشت مردم در كشورهای 
دموكراتیک در روز رای گیری نوشته می شود و این روز روز 

قدرشان است.

هاشمی رفسنجانی در ادامه خطاب به مردم گفت: مردم 
غفلت نكنند، این كه رای ندهند چه ثمره ای دارد؟ صرفا این 
است كه از حقشان استفاده نكردند و تكلیفشان را هم ادا 
نكردند حق به این معنی كه همه حق داریم در سرنوشتمان 
اثر بگذاریم و تكلیف برای اینكه عزت و اعتبار كشور را بالا 
می بریم. اگر درصد بالایی از مردم در انتخابات شركت كنند، 
این نشان آگاهی مردم است. كسی نمی تواند بگوید شما به 
چه كسی رای بدهید و به چه كسی رای ندهید اصل حضور 
مهم است و آمار شركت مردم درصد آگاهی و شخصیت و 
توجه مردم به سرنوشت كشور را نشان می دهد و این اعتبار 

كشور است.
وی خطاب به مجریان و ناظران انتخابات تصریح كرد: 
كسانی كه كار ثبت نام تا شمارش آرا را انجام می دهند بدانند 
این كار یک كار ساده، معمولی و كارمندی نیست، بلكه امانت 
داری است و بدترین گناه در اخلاقایات اسلامی این است كه 
در امانت خیانت كنند. اگر طرف ما یک نفر باشد حق یک 
نفر را ضایع كرده ایم اما اگر طرفمان 80 میلیون نفر باشند 

به اندازه خسارت همه 80 میلیون نفر گناه كرده ایم و باید 
جواب دهیم. هیچ چیز در پرونده گم نمی شود، البته جزا و 
عقاب دنیوی معمولا خفیف است ولی در آخرت خیلی دقیق 
است. رئیس مجمع تشخیص مصلحت نظام اضافه كرد: این 
كار مهم و مسئولیت بزرگی است. شهادت دروغ و خیانت 
در امانت جزو گناه های بزرگ اجتماعی است كه كمتر به 
آن توجه می كنند ما امیدواریم ملت نشان دهند كه نهایت 
امانت داری وجود دارد و اجازه ندهیم سوء ظن به انتخابات 
پیش بیاید. دیگران هر كاری كردند چه خوب عمل كنند و 
چه بد جوابشان را خودشان می دهند. البته بعد از شما هم 
كسانی هستند كه می توانند قضاوت كنند و آن ها هم این 

مسئولیت را دارند.
وی با اشاره به مسئولیت های خبرنگاران و روزنامه نگاران 
خاطر نشان كرد: از خبرنگاران انتظار می رود كه در انعكاس 
اخبار دقت كنند و واقعیت ها را بگویند، زیرا راست گویی 
نشان از صداقت، بزرگی و امانت داری است در حالیكه دروغ و 

فریب كاری نشان از فساد اخلاقی دارد.

دبیر شورای نگهبان گفت: انتخابات تیر سه شعبه ای 
است كه شعبه های آن انگلیس، آمریكا و رژیم صهیونیستی 

را هدف گرفته و »نه« به آنها است.
آیت الله احمد جنتی روز جمعه پس از انداختن رای خود 
در صندوق سیار در شورای نگهبان در جمع خبرنگاران در 
پاسخ به سوالی درمورد اهمیت رای دادن در ساعات اولیه 
آغاز انتخابات اظهارداشت: دستور اسلام است كه كار خیر 
را هر چه زودتر باید انجام دهیم، برای اینكه اگر به تاخیر 
بیافتد ممكن است اتفاقی رخ دهد. وی ادامه داد: این وظیفه 
اسلامی است و بنده هم به شما سفارش می كنم هر كار 
خیری را می خواهید، انجام دهید زودتر باشد و آن را به 
عقب نیندازید.  دبیر شورای نگهبان تصریح كرد: این هم 
یک وظیفه شرعی و از وظایف واجب است و بنده هم در 

اولین فرصت كه صندوق سیار به شورای نگهبان آمد، حاضر 
شدم. آیت الله جنتی همچنین در پاسخ به سوالی درمورد 
نتایج نهایی انتخابات گفت: توصیه بنده به كسانی كه در 
این انتخابات موفق شده اند، این است كه خودشان قانون را 
قبول داشته و به آن عمل كنند. وی ادامه داد: گزارش های 
زیادی به بنده داده اند كه برخی از نامزدها در خیابان ها به 
صورت غیرمجاز فعالیت تبلیغاتی دارند و اگر بنا باشد از اول 
كه هنوز رای نیاورده اند قانون را زیر پابگذارند، بعد از این می 
خواهند در مجلس چه كنند؟ رییس هیات مركزی نظارت بر 
انتخابات تصریح كرد: آنها اگر به مجلس می روند اولویت ها 
را در نظر بگیرند و اولویت ها در درجه اول مسائل انقلابی و 
فرهنگی و بعد مسائل اقتصادی است. آیت الله جنتی تصریح 
كرد: آنها باید درد مردم را بشناسند و خودشان دردمند باشند 

و اگر كسی درد ندارد، نمی تواند به حال دردمند برسد و اگر 
كسی ثروتمند باشد نمی تواند درد فقیر را بفهمد. وی ادامه 
داد: بنابراین از حالا می گویم اكر كسانی كه به مجلس می 
روند دارای ثروت های كلان باشند هیچ امیدی به آنها كه 
فكری به حال بیچارگان و افراد مستضعف كنند، نداریم. وی 
در پاسخ به سوالی شاخص های انتخاب اصلح را انقلابی و 
ضد استكباری بودن بیان كرد و یادآور شد: حتما در مقابل 
مستكبرین و بخصوص آمریكا، مواضع رهبری را داشته 
باشند و در مجموع همه مواضع رهبری را قبول داشته باشد 
و از مبارزات با دشمنان در حمایت از مستعضفین باشند 
و موضوع ضد اشرافی را رعایت كنند زیرا كسانی كه خود 
تجملاتی هستند، نمی توانند به فكر بیچارگان باشند و حتما 

باید ضد اشرافی باشد تا بتواند خدمت كند.

آیت الله هاشمی رفسنجانی:

مجریان و ناظران انتخابات امانتدار باشند

آیت الله جنتی:

انتخابات تیر سه شعبه ای به انگلیس، آمریکا و رژیم صهیونیستی است

حضرت آیت الله خامنه ای تصریح كردند: 
نتیجه حضور در انتخابات، عزت و استقلال 
ملی است و ما دشمنانی داریم كه چشم 
طمع دوخته اند و انتخابات باید به گونه ای 

باشد كه دشمن را مأیوس و ناامید كند.
صدا  خبرگزاری  خبرنگار  گزارش  به 
و سیما؛ حضرت آیت الله خامنه ای، رهبر 
معظم انقلاب اسلامی روز گذشته در اولین 
دقایق آغاز رأی گیری دهمین دوره انتخابات 
و پنجمین دوره  مجلس شورای اسلامی 
انتخابات مجلس خبرگان رهبری با حضور 
در محل صندوق سیار 110 در حسینیه 
امام خمینی )ره(، آراء خود را به صندوق 

انداختند.
در  سپس  خامنه ای  آیت الله  حضرت 
سخنانی، انتخابات را هم وظیفه و هم حق 
كاری  انتخابات،  افزودند:  و  خواندند  ملت 
بزرگ و خیر و همیشه حایز اهمیت است 
بیشتری  اهمیت  نیز  مقاطع  برخی  در  و 

دارد و در معارف و دستورات اسلامی نیز بر 
پیشروی و سرعت عمل در كار خیر توصیه 

شده است. 
رهبر انقلاب با تأكید بر سرعت عمل در 

انجام این وظیفه و احقاق حق، خاطرنشان 
كردند: همانطور كه قبلا گفته ایم همه مردم 
جمهوری  و  را  ایران  كه  كس  هر  ایران، 
اسلامی را و شكوه، عزت و عظمت ملی را 

دوست دارد، در انتخابات شركت كند. 
حضور  به  را  مردم  همچنین  ایشان 
در انتخابات با نیّت خیر و با قصد ایجاد 
اعتبار فزاینده برای كشور و استقلال كامل 
كشور و پاسخ به عزت ملی فراخواندند و 
گفتند: نتیجه حضور در انتخابات، عزت و 
استقلال ملی است و ما دشمنانی داریم 
كه چشم طمع دوخته اند و انتخابات باید 
و  مأیوس  را  دشمن  كه  باشد  به گونه ای 

ناامید كند. 
حضرت آیت الله خامنه ای تأكید كردند: 
مردم دقت كنند و با بصیرت و چشم باز رأی 
دهند و این كار از جمله حسناتی است كه 
علاوه بر اجر كوتاه مدت و بلندمدت دنیوی، 

اجر اخروی نیز به همراه دارد. 
رهبر انقلاب اظهار امیدواری كردند كه 
نیز همچون  انتخابات  این  در  ایران  ملت 
انتخابات گذشته توقیق حضور پیدا كنند و 

مایه پیشرفت و عزت كشور شوند.

رهبر معظم انقلاب:

نتیجه حضور در انتخابات، عزت و استقلال ملی است
اخبار

رئیس مجلس خبرگان گفت: در برخی مجالس ما با برخی افراد مواجه شده ایم كه بیش 
از آن كه به فكر مردم باشند به فكر منافع خود بوده اند و من اعلام كردم این افراد صلاحیت 

نشستن روی صندلی مجلس را ندارد زیرا بیش از مردم به فكر خود هستند.
به گزارش ایسنا، آیت الله محمد یزدی دیروز با انداختن رای در صندوق انتخابات گفت: 

امروز روزی تاریخی و ماندگار و از ایام الله است و مردم آماده اند تا نظام را یاری دهند.
وی افزود: حضور گسترده مردم صحه گذاردن آنان بر نظام اسلامی و ولایت فقیه است و 
در حقیقت مسئله همراهی مردم در انتخابات یكی از مهمترین كارهایی است كه آنها می توانند 
در قبال كشور خود انجام دهند. رئیس مجلس خبرگان تصریح كرد: همزمانی این دو انتخابات 
برای صرفه جویی در نیروی انسانی و هزینه های ملی بود و به همین خاطر یكسال به خبرگان 

افزوده شد تا این همزمانی صورت گیرد.
وی تاكید كرد: خبرگان رهبری در طول قدرت رهبری است و باید افرادی به این مجلس 
بروند كه به وظایف مجلس در درجه اول كه تعیین رهبری است واقف باشند؛ خبرگان محلی 
برای رتق و فتق امور جاری و روزمره نیست و در حقیقت برای تحكیم فرهنگ اصیل دینی 

است و باید افرادی كه دارای علم فقه و آشنا با مبانی اسلامی هستند وارد آن شوند.
یزدی بیان كرد: مجلس جای افرادی كه تخصص و تعهد و علمیت لازم را ندارند نیست در 

حقیقت مجلس نظارت بر تایید اوصاف رهبری است.
وی با اشاره به انتخابات مجلس شورای اسلامی نیز اظهار كرد: مجلس شورای اسلامی باید 
با حضور افرادی تكمیل شود كه دغدغه زندگی مردم را داشته باشند و به فكر منافع شخصی 
خود نباشند و یک نماینده باید بداند نماینده كل مردم ایران است نه صرفا افرادی كه به او 
رای داده اند و اگر افرادی با وعده های بیجا به مردم به دنبال رای باشند اشتباهی حقوقی و 

قانونی انجام داده اند.
وی افزود: مجلس كرسی مقدسی است كه مسایل مهم كشور در آن بررسی می شود و 
در این مجلس باید مصالح عامه مردم در نظر گرفته شود و همان طور كه رهبری فرمودند باید 

مشكلات مستضعفان در این مجلس و نهادهای تصمیم گیر حل شود.
یزدی عنوان كرد: در برخی مجالس ما با برخی افراد مواجه شده ایم كه بیش از آن كه به 
فكر مردم باشند به فكر منافع خود بوده اند كه بنده اعلام كردم كه این افراد صلاحیت نشستن 

روی صندلی مجلس را ندارند زیرا بیش از مردم به فكر خود هستند.
وی تاكید كرد: باید دلسوزترین مردم وارد مجلس شوند. نمی توان هركسی را با اطلاعات 
ساده و سطحی و بدون تعهد به مجلس بفرستیم. نماینده باید به عرصه های داخلی و خارجی 

احاطه داشته باشد و مردم باید سطح تخصص و تعهد نمایندگان بالاتر بیاورند.

معاون اول رئیس جمهور با بیان اینكه 
انتخابات از نظر اجرایی بدون هیچ مشكلی 
برگزار خواهد شد، اظهار كرد: مردم اطمنیان 
داشته باشند كه مسئولان اجرایی انتخابات 
به  كه  آنچه  و  هستند  آنها  رأی  امانتدار 
صندوق های رأی می رود همانی است كه 

اعلام خواهد شد.
جهانگیری  اسحاق  ایسنا،  گزارش  به 
معاون اول رئیس جمهور صبح دیروز پس از 
حضور در شعبه اخذ رأی مستقر در وزارت 
كشور و انداختن رای خود در صندوق  در 
جمع خبرنگاران با اشاره به حضور پرشور 
ساعات  از  رأی  صندوق های  پای  مردم 
ابتدایی صبح دیروز، اظهار كرد: همانطور 
كه انتظار می رفت مردم ایران از نخستین 

بسیار  حضور  رأ ی گیری  آغاز  ساعات 
چشمگیری در سراسر كشور داشتند و بر 
اساس گزارش های واصله به وزارت كشور 
حوزه های رأی گیری از صبح امروز مملو از 
حضور مردم است. وی با تأكید بر اینكه مردم 
ایران، مردمی بسیار  آگاه، دقیق و موقعیت 
شناس هستند، گفت: مردم ایران به درستی 
اهمیت حضور خود را در صحنه انتخابات 
مجالس  كه  می دانند  و  می دانند  كشور 
شورای اسلامی و خبرگان رهبری به چه 

میزان حائز اهمیت است.
با تأكید بر  معاون اول رئیس جمهور 
اینكه هیچ گاه در ایران رأی مردم نقش 
زینتی نداشته است، خاطرنشان كرد: رأی 
در  تعیین كننده ای  نقش  همواره  مردم 

سرنوشت كشور داشته است. آنها اطمینان 
دارند كه با رأی خود می توانند بر سرنوشت 

كشور تأثیرگذار باشند.
از  امروز  ان شاءالله  گفت:  جهانگیری 
سوی مردم ایران حماسه بزرگ دیگری رقم 
خواهد خورد و ان شاءالله با حضور چشمگیر 
مردم پای صندوق های رأی شاهد تشكیل 
پشتیبان  حتماً  كه  قدرتمند  مجلس  دو 
كشور  خدمت گزار  مسئولان  برای  خوبی 

هستند خواهیم بود.
معاون اول رئیس جمهور همچنین با 
خوب ارزیابی كردن برگزاری روند اجرایی 
انتخابات توسط وزارت كشور، گفت: مقدمات 
برگزاری انتخابات بیش از یک سال پیش 
برای  امسال  و  شد  آغاز  كشور  وزارت  در 

نخستین بار است كه فرمانداران و مسئولان 
انتخابات  اجرای  برای  انتخابات  اجرایی 
آموزش دیده اند و از آنها آزمون گرفته شده 
است و آنها امروز به كارشان مسلط هستند.

وی با بیان اینكه انتخابات از نظر اجرایی 
شد،  خواهد  برگزار  مشكلی  هیچ  بدون 
اظهار كرد: مردم اطمینان داشته باشند كه 
مسئولان اجرایی انتخابات امانتدار رأی آنها 
هستند و همانطور كه مقام معظم رهبری 
نیز فرموده اند، آنها رأی مردم را حق الناسی 
می دانند كه باید در مقابل آن به خداوند و 
ملت پاسخگو باشند. جهانگیری در پایان 
تأكید كرد: مردم اطمینان داشته باشند كه 
آنچه كه به صندوق های رأی می رود همانی 

است كه اعلام خواهد شد. 

آیت الله یزدی:

 »خبرگان« محل رتق و فتق امور روزمره نیست

اسحاق جهانگیری:

مسئولان اجرایی انتخابات امانتدار رأی مردم هستند

علی اصغر محمدی

رئیس جمهور با اشاره به اینكه رای 
پرسود  سرمایه گذاری  یک  مردم  امروز 
است، گفت: نشاط همگانی و سراسری باید 

نتیجه انتخابات باشد.
حسن  المسلمین  و  الاسلام  حجت 
روحانی صبح دیروز پس از انداختن رای 
خود در صندوق آرا در محل ستاد انتخابات 
كرد:  اظهار  خبرنگاران  جمع  در  كشور 
می توان در پای صندوق های رای بود و 
4 سال و هشت سال از ثمره آن استفاده 
كرد. كدام تجارت پرسودی است كه با یک 
ساعت تلاش، 4 یا هشت سال از آثارش 
بهره برد. وی در ادامه افزود: امنیت ملی، 
به  امید  كشور،  سیاسی  عزت  آرامش، 
آینده و رونق اقتصادی از ثمره های رای 
مردم  به  تبریک  با  روحانی  است.  امروز 
برای حضور پای صندوق های رای تصریح 
كرد: گزارش هایی كه ما دریافت كرده ایم 
بیان می كند امنیت كامل در سراسر كشور 
برقرار است و مردم حضور پرشوری پای 

صندوق های رای دارند.
كرد:  نشان  خاطر  هم چنین  وی 
انتخابات نمادی است از استقلال سیاسی 
از  قبل  اگر  ما.  ملت  حاكمیت  و  كشور 
پیروزی انقلاب دست های بیگانه برای ما 
تصمیم می گرفتند در این 37 سال مردم 

ما بودند كه پای صندوق های انتخابات با 
دستان پربركت خود برای كشور تصمیم 
گرفتند. امروز هم با اراده و خواست مردم 
مجلس خبرگان رهبری و شورای اسلامی 

شكل می گیرد.
اینكه امروز  بیان  با  ادامه  روحانی در 
مشاركت سیاسی به مفهوم امیدواری به 
آینده كشور است، افزود: مشاركت سیاسی 
به مفهوم اعتماد به نظام و كارگزاران آن 
است. امید و اعتماد سرمایه اصلی و بزرگی 
است كه این اعتماد و سرمایه با تک تک 

آرای مردم اثبات می شود.

از  دیگری  بخش  در  جمهور  رئیس 
اظهارات خود با اشاره به مشاركت سیاسی 
و فعال مردم تصریح كرد: ما انتظار داریم 
فعال  هم  اقتصادی  مشاركت  در  مردم 
باشند تا كشور را به جایی برسانیم كه در 
شان ایرانیان فهیم داخل كشور و سراسر 
امید  و  تدبیر  باشد. رئیس دولت  جهان 
در ادامه گفت: دولت آرای مردم را امانتی 
بزرگ می داند و برای حراست از آن تمام 
توان خود را به كار می گیرد، من به مردم 
وزارت  دولت،  كه  دهم  می  اطمیمنان 
كشور، هیأت های اجرایی و هیأت های 

نظارت شورای نگهبان و همه نظام تلاش 
می كنند تا یک انتخابات كاملا قانونی و 
سالم برگزار شود. روحانی با تاكید بر اینكه 
امروز چشمان همه دوستان و دشمنان به 
تردیدی  افزود:  ایران دوخته شده است، 
حماسه  همیشه  ایران  ملت  كه  ندارم 
دیگری را خواهند آفرید. وی در بخش 
دیگری از اظهارات خود با اشاره به اینكه 
رقابت انتخاباتی تا هشت صبح دیروز بود 
گفت: از آن به بعد دیگر رقابتی وجود ندارد 
تا امروز صبح هم فرصت برای تامل و آماده 
شدن فراهم بود و امروز همه باید با آرامش 
پای صندوق های بیایند. همه ما كه امروز 
پای صندوق رای می رویم پیروزیم. تمام 
احزاب و جناح ها امروز پیروزند چه اكثریت 

را به دست آورند و چه اقلیت مجلس را.
ادامه تصریح كرد: نشاط  روحانی در 
همگانی و سراسری باید نتیجه انتخابات 
باشد هر مجلسی با هر تركیبی كه با نظر 
مبارک مردم به وجود بیاید برای ما محترم 
است و همه مردم به آرای اكثریت احترام 
می گذارند اتكای ما به اكثریت آرا و نگاه ما 

به صندوق آرا است.
رئیس جمهور در پایان گفت: من دست 
همه كسانی كه امروز پای صندوق های 

رای می آیند را می بوسم.

رئیس جمهور:

نتیجه انتخابات باید نشاط سراسری باشد



3 اقتصادی

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,433,000یک مثقال طلا

1,023,400یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

10,030,000سکه بهار آزاد ی

10,060,000سکه امامی

5,080,000نیم سکه

2,730,000ربع  سکه

1,870,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 20635,000,000 تیپ 5

 206SD36,000,000وی 8

GLX 405 28,000,000پژو 

SLX 405 28,000,000پژو 

 33,000,000پژو پارس ELXسال

 34,000,000پژو پارس سال

E2 90 36,000,000تند ر 

LX 30,000,000رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 29,000,000سمند LX سال

LX EF7 28,000,000سمند 

ELX 32,000,000سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 S 55,000,000زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,000,000سایپا 111

SE 132 19,800,000سایپا

SE 141 19,680,000سایپا

 19,000,000سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM34,000,000 

550 MVM44,000,000 

MVM X33 66,460,000 

 MVM X3365,000,000 جد ید اتومات

530 MVM37,500,000 

یک كارشناس مطرح كرد؛

تامینمسکنبیخانهها
بامالیاتخانههایخالی

یک كارشناس مسكن ضمن موافقت با اخذ مالیات از خانه های خالی گفت: دولت نباید 
به مالیات خانه های خالی به عنوان درآمد نگاه كند بلكه باید پول آن را برای تولید مسكن 

اجتماعی و مسكن اقشار پایین اختصاص دهد.
احمدرضا سرحدی اظهار كرد: با این كه خرید و فروش مسكن دچار ركود است اما در بخش 
اجاره وضعیت فرق می كند. همه ی مردم نیاز به سرپناه دارند و وقتی این نیاز از طریق خرید 

تامین نشود طبیعی است كه افراد به سمت بازار اجاره می روند.
وی افزود: علی رغم این كه خانه های خالی زیادی داریم ولی مالكان تمایلی به اجاره دادن 
آنها ندارند؛ چرا كه نمی خواهند ملكشان مستهلک شود. دولت ها هم طی دهه های گذشته 
هیچ برنامه ای برای خانه های استیجاری نداشتند و این نوع صنعت در كشور ما وجود ندارد و 
معمولا ساختمان های بخش خصوصی وارد اجاره می شود كه به محدودیت در بخش اجاره 
منجر شده است. این كارشناس مسكن با اشاره به افزایش 10.4 درصدی اجاره بها در شش 
ماهه ابتدایی سال 1394 خاطرنشان كرد: تصور این بود كه اجاره بها در شش ماهه ابتدایی 
سال جاری 20 درصد افزایش یابد ولی به دلیل عدم توان متقاضیان، ظرفیت افزایش بیش از 
10.4 درصد را نداشت. كشور سالانه به 1.۵ میلیون واحد مسكونی نیاز دارد و وقتی این نیاز 

تامین نشود فشار به سوی بازار اجاره بالا می رود.
سرحدی، اخذ مالیات از خانه های خالی كه قرار است بر اساس قانون مالیات های مستقیم 
وضع شود را اقدام مثبتی دانست و گفت: در حال حاضر 1.4 میلیون واحد مسكونی خالی 
در كشور داریم كه سرمایه های ملی راكد مانده است. لذا طبیعی است كه دولت تشویق هایی 

برای عرضه كنندگان و تنبیهاتی برای احتكارگران وضع كند.
وی تاكید كرد: البته دولت نباید به مالیات خانه های خالی به عنوان درآمد نگاه كند بلكه باید 

پول آن را برای تولید مسكن اجتماعی و مسكن اقشار پایین اختصاص دهد. 

ترمزبورسبعداز2ماهکشیدهشد
بورس تهران که در 2 ماه گذشته با رشدهای خیره کننده ای مواجه شده و بازدهی 25 
درصدی را کسب کرده بود، در آستانه انتخابات مجلس و همچنین انتشار گزارش های 

جدید شرکتها نزولی شد و اندکی از هیجانات خود کاست.
بورس اوراق بهادار تهران که از دی ماه روند صعودی خود را آغاز کرده و با افزایش شدید 
تقاضا و رشد قیمت سهام شرکتها مواجه شده است، بعد از تجربه یک دوره صعود، به فاز 

استراحت رفت و اولین کاهش هفتگی خود را بعد از 2 ماه رشد مداوم تجربه کرد.
به این ترتیب کاهش هیجان معامله گران در بازار سرمایه و فعالیت نوسان گیران موجب 
روند اصلاحی بازار سرمایه و افت حدود 0.1 درصدی شاخص شد به طوری که شاخص 
بورس تهران که تا کانال 78 هزار واحد پیش رفته بود، در محدوده ی 77 هزار و 840 واحد 

متوقف شد و بازدهی شاخص به 24.5 درصد رسید.
روند اصلاحی بورس در حالی در هفته گذشته مشاهده شد که اکثر کارشناسان این روند 
را با توجه به رشدهای خیره کننده دو ماه گذشته لازم و ضروری دانسته و معتقدند بورس 
تهران حتما بعد از طی کردن این مسیر به اصلاح حرکتی و قیمتی نیاز دارد تا بتواند رشد 

پایداری در آینده داشته باشد و ورود نقدینگی جدید را تجربه کند.
به این ترتیب احتیاط سهامداران برای داد و ستد سهم در کنار در پیش رو بودن 
انتخابات مجلس و انتظار سهامداران برای مشخص شدن نتیجه انتخابات و نیز انتشار 
اولین گزارش های پیش بینی سود شرکتها موجب فروکش کردن روند هیجانی بورس 
و از بین رفتن صف های طولانی خرید و حاکم شدن فضای احتیاط و منطق در بورس 

تهران شد.
از اتفاقات مهم هفته گذشته انتشار اولین گزارش های پیش بینی سود شرکتها بود که با 
وجود تعدیل های مثبت در برخی گروه ها به خصوص گروه های خودرویی این گزارش ها 
اندکی محتاطانه بود و نتوانست انتظارات سهامداران را در خصوص بهبود وضعیت سودآوری 

شرکتها برآورد کند.
با این حال در هفته ابتدایی اسفند ماه حجم و ارزش معاملات رشد 12 و 16 درصدی 
را تجربه کرد و در مجموع بیش از 12 هزار و 76 میلیون سهم به ارزش 30 هزار و 929 

میلیارد ریال داد و ستد شد.
البته در هفته گذشته به دلیل فروکش کردن هیجانات بورس و حاکم شدن جو احتیاط 
دفعات معامله و تعداد خریداران افت کرد به طوری که دفعات معاملات با کاهش 15 
درصدی مواجه شد و به بیش از 577 هزار دفعه رسید و تعداد خریداران نیز با افت 30 

درصدی مواجه شد و تا سطح 171 هزار نفر افت کرد.

رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی گاوداران؛

واکنشبهوارداتگوشتقرمزروسی

رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی گاوداران با بیان اینکه ما خواستار شدیم مسئولان 
دولتی مانع واردات گوشت قرمز از روسیه شوند گفت: کمبودی در این زمینه نداریم و حتی 

دامداران با مازاد تولید مواجه هستند.
سید احمد مقدسی در واکنش به مباحث مطرح شده مبنی بر احتمال واردات گوشت 
قرمز از روسیه، اظهارداشت: این مسئله ای بسیار نگران کننده است و ما به آن اعتراض 

کرده ایم.
وی با بیان اینکه قرار بود ایران به روسیه  لبنیات صادر کند، اضافه کرد: اما اکنون در 

شرایطی قرار گرفته ایم که بحث واردات گوشت قرمز از این کشور مطرح شده است.
رئیس هیئت مدیره انجمن صنفی گاوداران با اشاره به اینکه هنوز اتفاق خاصی رخ نداده 
و وارداتی انجام نشده است، افزود: فعلا همه چیز در حد حرف است اما ما اعتراض کرده و 

خواستار آن شدیم که مسئولان دولتی مانع این کار شوند.
مقدسی افزود: ما نه تنها کمبودی در این زمینه نداریم، بلکه دامداران با مازاد تولید هم 
مواجه هستند و گوشت روی دست آنان مانده است ضمن اینکه در حال حاضر صادرات 

هم انجام می شود.  
وی تصریح کرد: طی 3 هفته اخیر با کاهش قیمت خرید از دامداران هم مواجه بودیم 

و قیمت گوشت گوساله نر از حدود 11 هزارتومان به 10 هزار تومان کاهش یافته است.
مقدسی با بیان اینکه با وجود کاهش قیمت برای تولیدکننده، شاهد بالا رفتن نرخ گوشت 
در مراکز عرضه به مصرف کنندگان هستیم، گفت: ما نمی دانیم شکاف بین تولید تا مصرف 

را چه کسی باید کنترل و پیگیری کند که این اتفاقات رخ ندهد.

تورمتولیدبازهمریخت
تورم در بخش تولید بازهم با کاهش همراه شد و به 5.5 درصد رسید.

 در ادامه روند کاهشی تورم در بخش های تولیدی و تک رقمی شدن آن در ماه های اخیر، 
گزارش تازه بانک مرکزی حاکی از کاهش 0.2 درصدی شاخص بهای تولیدکننده و ثبت 

آن در عدد 214.6 در بهمن ماه است.
تورم 0.2 درصدی تولید کننده در ماه گذشته در حالی رقم خورده که این شاخص در 

دی ماه 0.6 درصد گزارش شده بود.
تورم نقطه به نقطه )تغییر شاخص در ماه گذشته نسبت به ماه مشابه سال قبل( تولید 

نیز به3.4 درصد رسیده است.
- شاخص بهای تولیدکننده در ایران در دوازده ماه منتهی به بهمن ماه 1394 نسبت به 
دوازده ماه منتهی به بهمن ماه 1393 به میزان 5.5 درصد افزایش نشان می دهد. این در 
حالی است که تورم سالانه تولید در دی ماه 6.2 درصد اعلام شده بود. بر این اساس تورم 

تولید کننده در ماههای منتهی به بهمن 0.7 درصد کاهش دارد.
بنابر آمارهای منتشره، بالاترین تورم نقطه به نقطه درحوزه تولید در ماه قبل متعلق به 
آموزش با حدود 31.5 و بهداشت و درمان به 20 درصد است. در عین حال که تورم ماهانه 

تولید در بخش صنعت یک درصد و تورم نقطه به نقطه آن 1.5 درصد گزارش شد.

با افزایش تعداد معاملات و كاهش متوسط قیمت خرید 
و فروش واحدهای مسكونی ، بانک مركزی اعلام كرده 
كه تداوم بهبود حجم معاملات در دو ماهه اخیر حاكی از 
استقبال خریداران در شرایط ثبات قیمتی حاكم بر بازار 

مسكن است.
به گزارش خبرنگار ایسنا، آخرین تحولات بازار مسكن 
در بهمن ماه امسال نشان می دهد كه حجم معاملات۵.6 
درصد افزایش و قیمت نیز با وجود كاهش در حد یک 
درصدی نسبت به ماه مشابه سال گذشته، حدود سه درصد 
در مقایسه با دی ماه امسال افزایش یافته است. تغییراتی كه 
بانک مركزی با انتشار جزئیات بیشتری اعلام كرده است كه 
با توجه به بهبود حجم معاملات مسكن در دو ماهه اخیر 
آنهم در شرایطی كه ثبات قیمت بر بازار حكومت می كند ، 
استقبال خریداران از بازار مسكن بیش از گذشته شده است.

بانک مركزی همچنین پیش بینی كرده است كه با بهبود 
وضعیت اقتصاد كلان و نیز اقدامات اتخاذ شده از سوی نظام 
بانكی در كمک به تسهیل اعتباری بخش مسكن و تعدیل 
نرخ سود بانكی ، روند فعلی در ماههای آتی همچنان ادامه 
دارد. اعلام این بانک ، در رابطه با افزایش كمک نظام بانكی 
به اعتباردهی به حوزه مسكن در شرایطی است كه در سال 
جاری چند مصوبه مسكنی در شورای پول و اعتبار به مرحله 
اجرا رسید و باید بازار مسكن به زودی منتظر طرحی دیگر 
برای اعتباردهی باشد. این در حالی است كه در ابتدای 
امسال طرح صندوق پس انداز مسكن ، با وام حداكثر 80 
میلیون تومانی در سه بخش بر اساس مناطق جغرافیایی به 
مصوب و در خرداد ماه از سوی بانک مسكن به اجرا در آمد. 
و در شرایطی كه قرار بود حداقل زمان پرداخت به مشتری 
یكساله باشد با تغییرات انجام شده به كمتر از یكسال كاهش 
یافت و چندی پیش بود كه اعطای وام 80 میلیون تومانی 
به مشتریان آغاز و این وام رسما وارد معاملات مسكن شد. 
از سویی دیگر وام 3۵ میلیون تومانی خرید مسكن)مصوب 
سال 1392( نیز با پیشنهاد بانک مسكن و تصویب شورای 
پول واعتبار به اجرا درآمد و چند ماهی است كه متقاضیان 
خرید مسكن می توانند از طریق خرید اوراق 60 میلیون 
تومان وام خرید دریافت كرده كه با وام جعاله به 70 میلیون 

تومان می رسد.
همچنین ممنوعیت ورود بانكهای تجاری به تسهیلات 
دهی در بازار مسكن برداشته شد و مجاز به پرداخت وام تا 
سقف 60 میلیون تومان شدند. هر چند كه بانكها تاكنون به 
دلیل عدم وجود نقدینگی كافی به پرداخت این تسهیلات 

وارد نشده اند.

لیزینگ ها وارد بازار می شوند
اما بازار مسكن باید در چند ماه پیش رو و به زودی منتظر 
اخبار تازه ای از طرحی دیگر برای افزایش تسهیلات دهی 

در این بخش باشد.
آنطور كه اخیرا مقامات بانک مركزی اعلام كرده اند طرح 
پیش نهادی لیزینگها برای فعالیت در حوزه مسكن در حال 
نهایی شدن در كمیسیونهای تخصص و اعتباری این بانک 

یبوده و به زودی به شورای پول و اعتبار خواهد رفت.
طبق گفته میرمحمد صادقی-مدیركل اعتبارات بانک 
مركزی- موضوع لیزینگ مسكن از مدت ها قبل در دستور 
كار بانک مركزی و بانک مسكن قرار گرفته كه می تواند 
پاسخگوی بخشی از نیازهای این حوزه باشد و با بررسی های 
انجام شده در حال نهایی شدن است. وی با اشاره به اینكه 
در سال های قبل با توجه به ناهمخوانی هایی كه در عملكرد 
لیزینگ ها وجود داشت براساس مصوبه شورای پول و اعتبار 
بخشی از الزامات آنها ممنوع شد، این راهم گفته كه به مرور 
به این اجماع رسیدیم كه لیزینگ ها می توانند نقش موثری 
در تامین مالی داشته و امیدواریم كه بتوان با بررسی های 

انجام شده آنها را در تامین مالی مشاركت بیشتری بدهیم.
مدیركل اعتبارات بانک مركزی اعلام كرد كه با تمهیدات 
انجام شده و اقداماتی كه در دستور كار داریم لیزینگ مسكن 
در اردیبهشت و یا خردادماه سال آینده در شورای پول و 
اعتبار نهایی خواهد شد این در حالی است كه در اسفندماه 

امسال فرصت چندانی برای این موضوع وجود ندارد و در 
فروردین هم كه شورای پول و اعتبار تشكیل نمی شود.

از سویی دیگر كیمجانی-قائم مقام بانک مركزی- نیز با 
اعلام نظر مثبت در رابطه با لیزینگ مسكن به تازگی گفته 
كه كمیسون های تخصصی برای بررسی لیزینگ مسكن در 
جریان است كه احتمال تا انتهای سال جاری به جمع بندی 
خواهد رسید. طرح مشاركت لیزنگها در معاملات مسكن در 
شرایطی درآینده ای نزدیک تعیین تكلیف خواهد شد كه در 
سال گذشته، از سوی كانون لیزینگ ها و با همراهی بانک 
مسكن، پیشنهاد شد كه در صورت ورود این شركت ها به 
بخش مسكن آنها حدود 70 تا 80 درصد هزینه خرید خانه 

را پرداخت كرده و مابقی را مشتریان می پردازند.
همچنین شركت های لیزینگ با ابراز امیدواری نسبت به 
موافقت بانک مركزی معتقد بودند كه تامین مالی مسكن 
اجاره 99 ساله و سایر طرحها نیز در قالب این طرح قابلیت 
اجرایی دارند.با این وجود بعد از گذشت مدتی با بررسی های 
كارشناسی بانک مركزی در حوزه نظارت و اعتبار، این 
بانک به این نتیجه رسید كه فعلا شرایط برای به راه افتادن 
لیزینگ مسكن مهیا نیست. با این وجود بانک مركزی این 
طرح را به طور كلی رد نكرد ولی به جریان افتادن آن را تا 
مهیا شدن زمینه های لازم از جمله بهبود فضای اقصتاد 
كلان و برقرار ثبات در شاخص های اصلی به ویژه تورم به 

تعویق انداخته بود. 

در حالی در آستانه سفر هیات تجاری كره ای به ایران قرار داریم كه علیرغم حضور گسترده 
محصولات این كشور در بازار ایران، هنوز سرمایه گذاری قابل اعتنایی از جانب شركت های كره 

ای در ایران انجام نشده است.
 این روزها در عصر تجارت برندهای بزرگ، حضور محصولات در بازار ایران به گونه ای 

است كه شاید اگر یک شهروند كره ای در خیابان های ایران به ویژه تهران قدم بزند، چندان 
احساس غربتی به او دست ندهد، چراكه نمادهای كره ای روی تابلوهای مغازه ها، بیلبوردهای 
و حتی خودروهای داخل خیابان ها در حال جولان دادن هستند كه این نشان از گستردگی 

محصولات كره ای در بازار مصرف ایران دارد.
اكنون در شرایطی آمار گمرک از ثبت سفارش 102۵ قلم كالای كره ای برای واردات به 
ایران خبر می دهد كه میانگین تراز تجاری ایران و كره در پنج سال گذشته منفی سه میلیارد 
و 4۵0 میلیون دلار بوده است و آمار رسمی نشان می دهد سهم ایران در سال گذشته از كل 
مبادلات تجاری بین دو كشور فقط هشت درصد و در شش ماه اول سال جاری حدود سه 

درصد بوده است.
 اما در حالی این آمار را مرور می كنیم كه تهران در 9 و 10 اسفند ماه میزبان هیات تجاری 
كره جنوبی برای برگزاری یازدهمین كمیسیون مشترک اقتصادی دو كشور خواهد بود و 
رییس سازمان توسعه تجارت ایران نیز در این باره می گوید كره باید بی مهری خود نسبت به 

ایران در دوره تحریم ها را جبران كند و ایران را بازار مصرفی كالاهای تولیدی خود نپندارد.
ولی الله افخمی راد همچنین معتقد است كه كره ای ها نباید ایران را به عنوان بازار عرضه 
كالای نهایی بدانند؛ لذا در نظر داریم كشورهایی كه خواهان همكاری با ما هستند را به سوی 
سرمایه گذاری در ایران، انتقال تكنولوژی و تولید مشترک سوق دهیم؛ كره جنوبی نیز از این 

قاعده مستثنی نیست. 
با توجه به آنچه مطرح شد باید دید در سفر پیش روی هیات كره ای به ایران، در قرار دادها 
و تفاهم نامه هایی كه عقد می شوند، با توجه به شرایطی كه سازمان توسعه تجارت برای 
ادامه همكاری با كره در دستور كار خود قرار داده است، باز هم بازار ایران صرفا سوپرماركت 

محصولات كره ای باقی می ماند یا خیر. 

مدیر بررسی های فنی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
تاكید كرد: طبق پروانه، امكان ارائه طرح های تشویقی تعرفه ای 

برای اپراتورها وجود دارد.
"حسین فلاح جوشقانی" در پاسخ به این سوال كه "آیا در 
آستانه فرا رسیدن ایام نوروز 9۵ این احتمال وجود دارد كه 
با از سرگیری فعالیت اپراتورها در زمینه ی مكالمات نامحدود 
موافقت شود؟"، اظهار كرد: تاكنون اپراتورها در این زمینه 

پیشنهادی ارائه نكرده اند.
مدیر بررسی های فنی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات 
با تاكید بر اینكه قطعا لازم است پیش از اجرای طرح های 
تشویقی، اپراتورها جزئیات آن را به رگولاتور اطلاع دهند، 
گفت: البته طبق پروانه اپراتورها این گونه نیست كه لازم 
باشد اپراتور برای ارائه هر طرح تعرفه ای، از ما تاییدیه داشته 
باشند.  وی ادامه داد: قطعا اپراتورها می توانند همین حالا هم 
در چارچوب پروانه خود به ارائه طرح های مختلف بپردازند، 
چرا كه ما در این زمینه تعیین تكلیف نمی كنیم و این امكان 
وجود دارد كه اپراتورهای مختلف تخفیف های متنوعی را برای 

مشتركان در نظر بگیرند.
به گفته او این موضوع نیز به بازاریابی و ماركتینگ آنها 
بستگی دارد و ما تنها برای آنها این شرط را در نظر گرفته ایم 
كه كیفیت خود را كاهش نداده و اطلاع رسانی دقیق و شفافی 

برای مشتركان داشته باشند و چارچوب های پروانه خود را 
رعایت كنند.

فلاح همچنین یادآور شد: بحث توقف سرویس مكالمات 
نامحدود هم زمانی اعلام شد كه به دلیل افزایش ترافیک و 

كاهش كیفیت خدمات اعتراضاتی به سازمان منعكس شد.
وی عنوان كرد: به دنبال طرح این گلایه ها سازمان تنظیم 
مقررات از اپراتورها خواست اطلاعات مربوط به تاثیر این طرح 
در شبكه خود را اعلام كنند تا ما بدانیم كه به عنوان مثال 
چه تعداد از مشتركان از این طرح استفاده كرده اند، اجرای 
چنین طرح هایی چه اندازه در كیفیت شبكه تاثیر گذاشته و 

چه درآمدی برای اپراتور به همراه داشته است؟
مدیر بررسی های فنی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات ادامه 
داد: در آن مقطع هم بحث ما این نبود كه جلوی اجرای این 
طرح  گرفته شود، بلكه ما بر این نكته تاكید داشتیم كه باید 
شرایط اجرای طرح ها به گونه ای باشد كه موجبات نارضایتی 
مشتركان از خدمات اپراتور را به همراه نداشته باشد. فلاح 
جوشقانی افزود: ما از خود اپراتورها درخواست كردیم كه 
اطلاعات مربوطه را برای سازمان تنظیم مقررات ارسال كنند. 
تاكنون نیز یكی از اپراتورها این اطلاعات را به سازمان 
فرستاده است. برای ایام عید نیز قطعا سازمان تنظیم مقررات و 
اپراتورها نگاه مثبتی به طرح های تشویقی خواهند داشت و در 

شرایطی كه اپراتور امكان ارائه ی طرح هایی با قیمت مناسب و 
حفظ كیفیت و رضایت مردم را داشته باشد، رگولاتور ممانعت 

نخواهد كرد.
وی ادامه داد: البته باید به این مساله توجه داشت كه برای 
ارائه طرح هایی از این دست لازم است ابتدا زیرساخت های 
مربوطه از سوی اپراتور فراهم شود كه در این زمینه نیز ما 
جلسات متعددی با اپراتورها داشته ایم تا به این نتیجه برسیم 
كه چگونه می توان با حفظ كیفیت طرح های خوبی ارائه داد 
تا چه در ایام عید و چه ایام پس از آن، مشتركان بتوانند از 

تخفیف های اپراتور نیز بهره مند شوند. 
فلاح جوشقانی در عین حال از همكاری اپراتورها برای تهیه 
چارچوبی خاص برای طرح های تشویقی خبر داد و گفت: در 
این قالب تلاش داریم در عین حفظ كیفیت، ضرری هم به 

سایر اپراتورها وارد نشود. 
مدیر بررسی های فنی سازمان تنظیم مقررات ارتباطات در 
پایان یادآور شد: نكته ی دیگر آنكه، در خصوص طرح های 
تشویقی هم، هیچ كشوری در دنیا این گونه نیست كه این 
طرح ها را به طور تمام مدت ارائه كند، به هر حال طرح های 
تشویقی مربوط به یک دوره زمانی خاص می شوند و در زمان 
ارائه آنها باید مشترک به طور شفاف بداند كه تفاوت این 

سرویس با شرایط عادی از چه قرار است. 

استقبال خریداران از مسكن؛

لیزینگدرراهبازار

آیابازارایرانسوپرمارکتکالاهایکرهایباقیمیماند؟

ممکناستمکالماتنامحدوددرنوروزازسرگرفتهشود؟

از 1۵ آذر 1384 تا 24 تیر 1388، از 19 دی 1389 
تا 19 مرداد 1393؛ از توپولف آنتونوف تا ایرباس 727 
مسن، تمام این ها فقط بخشی از خاطرات تلخ مردم 
ایران از حوادثی را می سازد كه با سقوط هواپیماهای 
مسافرتی به وجود آمده است. هواپیماهایی كه هر یک 
بنا به دلایل مختلفی در نقاط مختلف ایران سقوط 
كردند و تعداد زیادی از ایرانیان را برای همیشه عزادار 
افرادی كردند كه تنها جرمشان سوار شدن به هواپیما 

بود.
در  ایران  هوایی  ناوگان  ایسنا، هرچند  گزارش  به 
سال های دور نام خود را در جمع ۵ ناوگان برتر جهان 
ثبت كرده بود اما با پیروزی انقلاب و آغاز تحریم های 
ناجوانمردانه ای كه امنیت پروازهای مسافرتی كشور 
به  ایران  هوایی  صنعت  اوضاع  می گرفت،  هدف  را 
شدت متفاوت شد و كار تا جایی پیش رفت كه حتی 
ایرلاین های ایرانی برای خرید قطعات هواپیما نیز با 

مشكلات جدی مواجه شدند.
رسیدن میانگین سن هواپیماهای فعال در ایران به 
بالاتر از 20 سال و زمین گیر بودن نزدیک 40 درصد 
از كل هواپیماهایی كه در مالكیت ایرلاین های ایرانی 
قرار دارد، به خوبی نشان می دهد كه ایران در طول این 
سال ها با چه مشكلاتی مواجه بوده است. مشكلاتی كه 
بسیاری از كارشناسان تنها راه برون رفت از آن را كنار 
رفتن تحریم ها و امكان مذاكره مستقیم دوباره ایران با 

شركت های اصلی سازنده هواپیما می دانستند.
این آرزوی دیرینه پس از مذاكراتی طولانی با اجرایی 
شدن برجام محقق شد تا پس از پیگیری های چند 
ماهه وزارت راه و شهرسازی امكان خرید 118 ایرباس 
نو فراهم شده و مقدمات برای نوسازی دیگر بخش های 
صنعت هوایی كشور نیز برداشته شود. موضوعی كه 

هرچند بسیاری آن را جزو جدا نشدنی منافع ملی 
می دانند اما در طول روزهای گذشته منتقدانی عجیب 
به خود دیده است. منتقدانی كه مشخص نیست در 
طول تمام این سال ها كه تحریم هواپیما برای ایران 
مشكل آفرین بود، چگونه با این موضوع كنار می آمدند 
و حالا كه پس از سال ها امكان این به وجود آمده تا 
ایران لااقل بخشی از ناوگان خود را نوسازی كند، چرا با 

این موضوع تا این حد مخالفند.
در طول این روزها بسیاری از كارشناسان و صاحب 

نظران عرصه هوایی پاسخ هایی جدی و قاطعی به این 
گروه از منتقدان عجیب داده اند. منظری معاون سابق 
سازمان هواپیمایی كشور در گفت وگو با ایسنا چند روز 
قبل اعلام كرده بود كه قطعا پس از این همه سال 
فاصله افتادن میان فرآیند خرید هواپیما در ایران، 
سفارش تعداد زیادی هواپیما امری طبیعی است و 
پس از 30 سال به این صنعت بار دیگر توجهی صورت 

گرفته است.
محمد بشارتی دیگر كارشناس عرصه هوایی نیز به 

اهمیت استفاده از هواپیماهای بزرگ و بروز در صنعت 
هوایی ایران پرداخته و به ایسنا اعلام كرده بود اگر 
كه ایران قصد دارد جایگاه از دست رفته خود را در 
طول این سال ها به دست آورد، چاره ای جز خرید 
هواپیماهای متعدد و در مدل های متفاوت نخواهد 

داشت.
مسئولان دولتی نیز در این زمینه پاسخ هایی جدی 
داده اند. از یک سو پرورش، مدیرعامل ایران ایر با عجیب 
خواندن برخی انتقادها به قراردادهای جدید ایران در 

این عرصه اعلام كرده بر اساس بررسی های صورت 
گرفته هواپیماهای جدید بر اساس نیاز ایران وارد كشور 
می شوند و حتی منتقدان ایرباس 380 نیز بدانند كه 
اگر نیاز كشور در این زمینه جدی نباشد، می توان این 

هواپیما را با مدلی دیگر جایگزین كرد.
محمدی راد و میرروشن معاونان شركت هواپیمایی 
ایران ایر نیز در گفت وگوهایی جداگانه با ایسنا به این 
موضوع تاكید كردند كه سبد خرید ایران در مذاكرات 
اخیر با ایرباس به شكلی دقیق از پیش مشخص شده 
و هر هواپیمایی كه وارد ایران شود، ثمره بررسی های 

دقیق و نظر كارشناسان خواهد بود.
این منتقدان داخلی كه حتی در خارج از كشور نیز 
كمتر كسی نگاهی شبیه به آن ها به قراردادهای اخیر 
دولت دارد،  حتی به مراسم چند روز قبل فرود ایرباس 
3۵0 در فرودگاه مهرآبّاد نیز رحم نكردند. جایی كه بر 
اساس سنت همیشگی در فرودگاه های جهان مراسمی 
برای استقبال از این هواپیمای جدید صورت گرفت 
اما به نظر منتقدان این عكس های حاشیه این مراسم 

تحقیرآمیزترین عكس تاریخ ایران نامیده شد!
هرچند شرایط واقعی اقتصاد كشور می طلبد كه 
وزارت راه و ایرلاین های ایرانی با قدرتی بیشتر نسبت 
به گذشته به خرید هواپیماهای جدید اقدام كرده و 
سبد خرید ایران را از نمونه هایی پر كنند كه در طول 
تمام دهه های قبل خالی مانده و به حوادثی بزرگ و 
جبران ناشدنی انجامیده است، اما همچنان انتقاداتی 
مطرح می شود كه مشخص نیست آیا منافع ملی را 
دنبال می كنند یا به دنبال اغراض سیاسی هستند. 
نیاز امروز كشور به هواپیماهای جدید حتی از سوی 
كارشناسان جهانی نیز به رسمیت شناخته شده و باید 

دید سرنوشت این انتقادها به كجا می رسد. 

منتقدان خرید هواپیما به کجا می روند؟
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به بهانه پیروزی سه تیم ایرانی در آسیا؛

پاسخقاطعبهعربستانیهابازبانفوتبال

نمایندگان ایران در فصل جدید رقابت های فوتبال لیگ قهرمانان آسیا علاوه بر سه امتیاز 
ارزشمندی كه در هفته اول كسب كردند، پاسخ قاطع و محكمی به عربستانی هایی دادند 

كه به دنبال جوسازی بودند.
 پس از اتفاقات سیاسی كه بین دو كشور ایران و عربستان رخ داد و زمینه تیره شدن 
روابط را فراهم كرد، مسئولان فوتبال عربستان كه تحت تاثیر مسئولان سیاسی این كشور 
هستند و اراده ای از خود برای اظهار نظر و تصمیم گیری ندارند، اقدام به جوسازی علیه 

تیم های ایرانی حاضر در لیگ قهرمانان آسیا كردند.
تلاش برای یارکشی پرتعداد

عربستانی ها كه در پرداختن به مسائل حاشیه ای و جوسازی سالهاست در فوتبال آسیا 
یكه تازی می كنند این بار هم تلاش كردند با مطرح كردن این موضوع كه ایران برای 
برگزاری دیدارهای لیگ قهرمانان آسیا امن نیست، كشورهای دیگر عربی را هم با خود 
همراه كنند. آنها از كشورهایی مثل امارات، بحرین، قطر و ... خواستند تا در نامه نگاری با 

كنفدراسیون فوتبال آسیا ایران را از میزبانی لیگ قهرمانان محروم كنند.
پشت عربستانی ها زود خالی شد

با وجود همه تلاش هایی كه مسئولان فوتبال عربستان انجام دادند تا كشورهای 
همسایه و همزبان را با خود همراه كنند و اجازه برگزاری مسابقات در ایران را ندهند 
اما همان كشورهایی كه روزهای ابتدایی به آنها دست یاری داده بودند خیلی زود حرف 
شان را پس گرفتند و خود را تابع تصمیمات مسئولان كنفدراسیون آسیا معرفی كردند تا 

عربستان در این راه تنها بماند.
ایستادگی قاطع مسئولان ایران در آسیا

مسئولان فدراسیون فوتبال ایران نیز برای آنكه پاسخ محكمی به جوسازی های 
عربستانی ها بدهند در چند نشست هیات اجرایی كنفدراسیون فوتبال آسیا حضور پیدا 
كردند و با دفاع از مواضع بحق جمهوری اسلامی ایران تاكید كردند به هیچ وجه حاضر 
نخواهند بود نمایندگان كشورمان در خارج از ایران با تیم های عربستانی بازی كنند. رئیس 
و دبیركل فدراسیون فوتبال بارها بر این مواضع تاكید كردند و خواستار حضور همه تیم ها 

در ایران برای برگزاری دیدارهای لیگ قهرمانان آسیا شدند.
تصمیم گیری به پایان اسفندماه کشید

با وجود همه جوسازی هایی كه عربستانی ها داشتند و با شكایت به كنفدراسیون فوتبال 
آسیا خواستار محروم كردن ایران از میزبانی شدند، اما مسئولان كنفدراسیون در نشستی 
كه به میزبانی قطر و با حضور نمایندگان ایران و عربستان برگزار شد ضمن به تعویق 
انداختن دیدارهای نمایندگان دو كشور با یكدیگر، خواستار تعیین تكلیف روابط ایران و 
عربستان تا 2۵ اسفندماه شد. كنفدراسیون فوتبال آسیا از دو كشور خواست تا زمان مقرر 

تصمیم نهایی برای برگزاری دیدارهای نمایندگان خود را اتخاذ كنند.
احتمال برگزاری بازی در زمین بیطرف

با اینكه مسئولان دو كشور در تلاش بودند كنفدراسیون فوتبال آسیا را مجاب به پذیرش 
نظر خودشان بكنند اما بعید به نظر می رسد یكی از طرفین در مقابل خواسته ای كه دارد 
كوتاه بیاید. تاكنون روابط دو كشور نیز به سمت بهبود پیش نرفته و با این شرایط بعید 
است كه دیدار نمایندگان ایران و عربستان به میزبانی دو كشور برگزار شود و احتمالا این 

دیدارها در زمین بیطرف و كشور ثالث برگزار خواهد شد.
سه گانه شکست برای تیم های عربی

هفته اول از فصل جدید لیگ قهرمانان آسیا در شرایطی برگزار شد كه سه نماینده ایران 
نخستین دیدارهای خود در این مسابقات را با پیروزی پشت سرگذاشتند تا این بار با زبان 
فوتبال پاسخ تیم های عربی را بدهند. ابتدا سپاهان كه در اصفهان میزبان النصر بود این 
تیم اماراتی را 2 بر صفر شكست داد. بعد از آن ذوب آهن كه به قطر رفته بود برابر لخویا 
به برتری یک بر صفر دست یافت. روز چهارشنبه نیز تیم تراكتورسازی برابر الجزیره امارات 

4 بر صفر به پیروزی رسید تا شروع امیدواركننده ای در لیگ قهرمانان داشته باشند.
پاسخ قاطع فوتبالی و تضمین امنیت در ایران

جدا از پاسخ قاطعی كه سه نماینده ایران با زبان فوتبال به تیم های عربی داشتند، حضور 
دو تیم اماراتی در ایران و برگزاری بدون حاشیه دو دیدار كه حتی یک مورد مشكل فوتبالی 
هم نداشت مهر تاییدی بود بر میزبانی و امنیت بالا در ایران كه می تواند حتی حساس 

ترین دیدارهای قاره كهن را هم بدون مشكل میزبانی كند.
کنفدراسیون فوتبال آسیا هوشیار باشد

با برگزاری دو دیدار نمایندگان امارات در ایران كه بدون هیچ مشكلی وارد تبریز و 
اصفهان شدند و در امنیت كامل بازی خود را برگزار و سپس ایران را ترک كردند، حالا از 
مسئولان كنفدراسیون فوتبال آسیا انتظار می رود نسبت به ادعای واهی عربستانی ها و 
جوسازی هایی كه آنها كرده بودند هوشیارتر باشد و اجازه ندهد مسئولان فوتبال این كشور 
به خواسته خودشان مبنی بر برگزاری دیدار با نمایندگان ایران در كشور ثالث برسند. ایرانی 
ها با میزبانی خوب از این دو تیم نشان دادند كه در امنیت كامل هستند و از نظر فوتبالی 

نیز امسال قدرتمندتر از گذشته شده اند.

حسن روشن پیشكسوت استقلال؛

پرسپولیسزنگخطررابهصدادرآوردهاست

پیشكسوت استقلال با بیان اینكه آبی پوشان تا رسیدن به قهرمانی راه سختی را در پیش 
دارند گفت: مظلومی باید هوشیار باشد و در بازی های باقیمانده تا پایان لیگ بهترین نفرات 

را روانه میدان كند.
 حسن روشن با ابراز رضایت از عملكرد بازیكنان استقلال مقابل گسترش فولاد تبریز 
گفت: استقلالی ها بازی خوبی از خود به نمایش گذاشتند و به اعتقاد من این كار را باید 
از ابتدای نیم فصل دوم انجام می دادند تا در سه بازی گذشته شان 7 امتیاز را به راحتی از 
دست نمی دادند. وی تاكید كرد: مظلومی باید هوشیار باشد زیرا بازی های سختی را در 
پیش دارد و یک لحظه غفلت می تواند تیم را از صدر جدول دور كند و او برای هر بازی باید 

بازیكنانی را در زمین قرار دهد كه در تمرینات عملكرد خوبی داشته باشند.
روشن درخصوص رایگان شدن حضور تماشاگران در ورزشگاه گفت: این مسئله تنها یک 
مسكن است و برای مدتی می تواند كمک حال فوتبال ما باشد اما در آینده به سود فوتبال ما 
نخواهد بود و به نظر من اگر فردا بلیط ها در پایین ترین قیمت فروخته شود دیگر علاقمند 
حاضر نیستند حتی كمترین پول را بدهند و به تماشای فوتبال بیایند و همه انتظار دارند 
كه بازی ها همیشه رایگان باشد. پیشكسوت پیشین استقلال درخصوص وضعیت رقیب 
سنتی همیشگی استقلال نیز تصریح كرد: پرسپولیس با برانكو آرام آرام خودش را به صدر 
جدول نزدیک كرد و توانست نتایج قابل قبولی كسب كند اگرچه در ابتدای فصل آنها شرایط 
خوبی نداشتند اما سرمربی پرسپولیس رفته رفته بر تیمش مسلط شد و توانست تیمش را 
به بالای جدول رسانده و این زنگ خطری است برای تیم هایی كه مدعی قهرمانی هستند. 
وی درباره حضور بازیكن خارجی در استقلال نیز گفت: امیدوارم بازیكنی را جذب كنند كه 
همانند دیگر خارجی هایی كه به استقلال آمدند نیمكت نشین محض نباشد و سرمربی 
استقلال باید وسواس بسیاری به خرج دهد تا بازیكنی را جذب كند كه بتواند در بازی های 
باقیمانده عصای دست او باشد. مهاجم پیشین استقلال در ادامه خاطرنشان كرد: مظلومی 
به یک طراح خلاق و خوش فكر نیاز دارد. تا به امروز امید ابراهیمی برای مظلومی بسیار 
مفید بوده و میانه زمین را رهبری كرده و در تمامی جنگ های تن به تن موفق بوده و اجازه 
نمی دهد حریفش صاحب توپ شود و بسیار متعصب و با غیرت در زمین بازی می كند 
و همچنین رحمتی هم عملكرد قابل قبولی داشته و در دیدار مقابل گسترش مهار پنالتی 
حریف را می توان اوج شاهكار رحمتی دانست كه در طول فصل عملكرد قابل قبولی را داشته 
و امتیازات بسیاری را برای استقلال به ارمغان آورده است. روشن در ادامه از هیات مدیره و 
افشارزاده درخواست كرد تا از مظلومی حمایت كرده و او را تنها نگذاشته و سرمربی استقلال 
را برای رسیدن به قهرمانی یاری كنند.  وی در ادامه تاكید كرد: امیدوارم مجموعه استقلال از 
مدیریت تا پایین ترین سطح با یک برنامه ریزی دقیق و حمایت از كادر فنی و بازیكنان بتواند 
این فرصت را به مظلومی داده تا او به همراه دستیارانش در پایان فصل جام قهرمانی را برای 
استقلال به ارمغان بیاورد. پیشكسوت پیشین استقلال در پایان خاطرنشان كرد: از هواداران 
استقلال ممنون هستم و امید دارم آنها در بازی های آینده هم از تیمشان حمایت كنند و 
همانند دیدار مقابل گسترش فولاد تبریز حضوری پرشور و پررنگ در ورزشگاه داشته باشند.

 جیانی اینفانتینو رئیس فیفا شد

 گل محمدی: 

پایانخوببرایتیمهایایرانیدرلیگقهرمانانمهماست
طارمی شورشی نیست

سرمربی ذوب آهن معتقد است نمی توان تیم های ایرانی را 
از لحاظ امكانات با تیم های قطری مقایسه كرد. او همچنین 
می گوید یكی از عوامل موفقیت ذوب آهن زمین بسیار خوب 
لخویا بوده و وقتی كه تیم ملی زمین چمن مناسب برای 
تمرین ندارد نمی توان انتظار داشت كه تیم های باشگاهی از 
این امكانات بهره مند شوند. تیم فوتبال ذوب آهن در نخستین 
دیدار از مرحله گروهی لیگ قهرمانان آسیا در دوحه پیروزی 
ارزشمندی را مقابل لخویا قطر به دست آورد. این پیروزی در 
ادامه بازی ها و نمایش های ذوب آهن در دو فصل گذشته بود. 
یحیی گل محمدی سرمربی این تیم درباره امكانات تیم های 
قطری، شرایط این تیم و مسائل دیگری با خبرنگار خبرگزاری 

دانشجویان ایران)ایسنا( به گفت وگو پرداخت.
* پیروزی بسیار شیرینی را مقابل لخویا به دست 
آوردید به طوری که سرمربی این تیم به تعریف و تمجید 

از ذوب آهن پرداخت.
بازی بسیار خوبی را انجام دادیم. در كار دفاعی بسیار منظم 
و خوب عمل كردیم و به تیم حریف اجازه حركت در لایه های 
دفاعی تیم را ندادیم. حریف بازیكنانی دارد كه در مصاف های 
یک به یک بسیار خلاق و قدرتمند هستند و هدف ما این 
بود كه مقابل این تیم جمع تر بازی كنیم و فضاها را از این 
تیم بگیریم. در طول 90 دقیقه این كار را بسیار خوب انجام 
دادیم. یكی از بهترین بازی های خوب ما در ماه های گذشته 
بود و پس از اجرای درست برنامه های دفاعی در فاز هجومی 
نیز موفق ظاهر شدیم. انتقال سریع توپ از دفاع به حمله بسیار 

خوب شكل گرفت.
*  گلی که رجب زاده به ثمر رساند در سرعت بسیار 
بالایی از خط دفاع به حمله انتقال یافت. آیا برای این گل 

برنامه ریزی کرده بودید؟

فكر می كنم در عرض 6 یا 7 ثانیه توپ را از دفاع به حمله 
انتقال دادیم. در این گونه حركات باید سرعت لازم را داشته 

باشید و گل بسیار حرفه ای را به ثمر رساندیم.
* مهدی رجب زاده در 38 سالگی بسیار پرتوان و 
پرتلاش ظاهر می شود و این بازیکن می تواند الگویی 

برای دیگر بازیکنان جوان ذوب آهن باشد.
مهدی الگویی برای تمام بازیكنان جوان لیگ برتر است. او 
زندگی سالمی دارد و همین موضوع به او كمک بسیاری كرده 
است. انگیزه و دوندگی بالای او بسیار خوب است و در اكثر 
بازی های ما رجب زاده به عنوان بازیكن ثابت در میدان حضور 
دارد. فكر می كنم از لحاظ دوندگی جزو سه بازیكن برتر تیم 

ماست.
* در کار دفاعی رشید مظاهری عملکرد بسیار خوبی 
را داشت. به نظر می رسد مظاهری در اردوی آینده تیم 

ملی حضور ثابتی داشته باشد.
بهترین  از  یكی  مظاهری  اما  نمی دانم  را  موضوع  این 
فصل هایش را سپری می كند و باید خودش را در بهترین 

شرایط نگه دارد.
* نمی توان از کنار زمین چمن بسیار خوب ورزشگاه 
توانست  آهن  ذوب  کرد.  عبور  سادگی  به  لخویا 

برنامه هایش را در این زمین به سادگی اجرا کند.
اطراف  در  دیگر  زمین  چند  آن ها  زمین  این  بر  علاوه 
ورزشگاه داشتند كه همگی در حد بسیار عالی بودند. از لحاظ 
حرفه ای چیزی كم ندارند و در این زمین ها امكانات پزشكی، 
تصویربرداری و... فراهم است. قطری ها از لحاظ امكانات و 
سخت افزار بسیار حرفه ای هستند. اصلا نمی توانیم خودمان 
را از لحاظ امكانات با قطری ها مقایسه كنیم. ما در مقایسه 
با آن ها فقیر هستیم و هیچ امكاناتی نداریم. اگر قطری ها از 
لحاظ امكانات نمره 100 بگیرند نمره ما كمتر از ۵0 است. 
شاید امكانات مناسب نداشته باشیم اما به جرات می توانم 
بگویم از لحاظ استعداد بهترین كشور آسیا هستیم. استعداد 
ناب در اكثر فوتبالیست های ایران دیده می شود اما امكانات 
لازم برای پرورش این استعدادها وجود ندارد. باید برنامه ریزی 
مناسبی برای موفقیت تیم هایمان صورت بگیرد. اگر فوتبال 
یک كار فردی بود، می توانستیم موفق شویم اما فوتبال به 
صورت گروهی انجام می شود. وقتی تیم ملی ایران زمین چمن 
مناسب برای تمرین ندارد، نمی توانیم انتظار داشته باشیم كه 

باشگاه هایمان زمین تمرین داشته باشند.
* عده ای فکر می کنند چون ذوب آهن لخویا را در 
قطر شکست داده پس مشکلی مقابل این تیم نخواهد 
به  را  ضربه  بزرگ ترین  تفکر  این  احتمالا  و  داشت 

ذوب آهن بزند.
اصلا حق نداریم راجع به این مسئله فكر كنیم. این مسئله 

مقدمه ای برای شكست تیم مان است. ما لخویا را دست كم 
نمی گیریم و خودمان را برای مصاف با این تیم آماده می كنیم. 
آن ها قوی تر از بازی قبل خواهند بود و تمركز بیشتری برای 
این بازی می گذارند. از تمام انرژی مان برای موفقیت در این 

بازی استفاده می كنیم.
را  خوبی  بسیار  هفته  هم  ایرانی  تیم های  سایر   *
سپری کرده اند و می توانیم بگوییم این بهترین شروع 

نمایندگان ایران در آسیا بوده است.
ما فقط شروع خوبی در آسیا داشتیم. این می تواند ناشی 
از انگیزه بازیكنان مان باشد. پایان خوب بهتر از شروع خوب 
است و باید ببینیم كه این اتفاقات ادامه دار خواهد بود یا نه. 
باید طوری رفتار كنیم كه موفقیت هایمان در آسیا ادامه داشته 
باشد. فعلا قضاوت درباره تیم هایمان بسیار زود است و ۵ بازی 
دیگر باید انجام دهیم. مهم ترین مسئله برای تیم ما این است 
كه به عنوان سرگروه به مرحله بعد صعود كنیم. زمانی كه هر 
سه تیم به صورت سرگروه بالا بروند می توانیم بگوییم فوتبال 

ایران در سطح خوبی قرار دارد.
* پس از بازی با لخویا باید ۱6 اسفند به مصاف نفت 

بروید. این برنامه ریزی شما را اذیت نمی کند؟
پس از بازی با نفت هم با سایپا بازی داریم كه این بازی در 
فاصله 4 روز انجام می گیرد. بازی های لیگ بسیار فشرده برگزار 
می شود و ما خودمان را با این مسابقه ها تطبیق می دهیم. باید 
به تیم های آسیایی كمک شود و از طرفی بازیكنان هم باید 
زندگی و تمرین حرفه ای داشته باشند تا در این مسابقه ها به 

مشكل نخورند.
* جدا از بحث ذوب آهن در روزهای گذشته مهدی 
طارمی بازیکن بااستعداد پرسپولیس هم تا حدودی 
از  برخی  دلخوری  موضوع  این  و  شده  حاشیه ساز 

پیشکسوتان را در پی داشته است.
دقیقا در ریز اتفاقات نیستم و نمی توانم اظهارنظر شفافی 
داشته باشم. با توجه به شناختی كه از طارمی دارم می دانم 
كه او بازیكن بااخلاق و بااستعدادی است و هیچ گاه دنبال 
جنجال سازی نبوده است. او در موفقیت پرسپولیس نقش 
بگذارم.  او  روی  را  شورشی  نام  نمی توانم  و  داشته  بالایی 
امیدوارم این اتفاقات به خوبی مدیریت شود. با مدیریت درست، 

مشكلات هم كاهش پیدا می كند.
* حرف  آخر...

بحث خاصی نیست. فقط خیلی خوشحال شدم كه برای 
لحظاتی دل مردم ایران را شاد كردم. پس از بازی با مردمی 
مواجه شدم كه از پیروزی مقابل لخویا خوشحال بودند. خدا 
را شكر می كنم و معتقدم یكی از عوامل موفقیت ذوب آهن 
دعای مردم بوده است. امیدوارم در آینده هم سرمان مقابل 

این مردم بالا باشد. 

شنبه -هشتم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3950

سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم
 باستناد مجوز هیات مدیره سازمان در نظر دارد محل پاركینگ واقع در پایانه مركزی را از طریق مزایده واگذار 
نماید. لذا متقاضیان می توانند جهت دریافت پاكت و شرایط مزایده از تاریخ نشر آگهی نوبت دوم به مدت ده 
روز كاری به استثنای روزهای تعطیل از ساعت 8 صبح لغایت 14 به واحد امور قراردادهای سازمان به نشانی 
قم- كیلومتر 3 جاده قدیم قم- تهران سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم )ترمینال( مراجعه نمایند و 

در صورت نیاز، جهت كسب اطلاعات بیشتر با شماره تلفن 36641790-_02۵- تماس حاصل نمایند.
شرایط عمومی:

- جهت خرید اسناد مزایده مبلغ ۵00/000 ریال به شماره  حساب 700787913121 )درآمد سازمان( 
بانک شهر بنام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم واریز نموده و به همراه اصل فیش واریزی و كارت 

شناسایی معتبر جهت تحویل اسناد مراجعه فرمایید.
- مبلغ تضمین شركت در مزایده 14/000/000 ریال بصورت ضمانتنامه بانكی و یا واریز وجه نقد بحساب 
700787307316 سپرده سازمان نزد بانک شهر بنام سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم می باشد.

-  در صورتی كه برندگان اول و دوم مزایده حاضر به انعقاد قرارداد نشوند سپرده آنان به نفع سازمان ضبط 
خواهد شد .

- سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم در رد یا قبول هر یک از پیشنهادات مختار است.
- هزینه درج آگهی و كارشناسی به عهده برنده مزایده می باشد.

- تلفن تماس: 36641790-_02۵

آگهی تجدید مزایده)نوبت دوم(

- روابط عمومی سازمان پایانه های مسافربری شهرداری قم 

طیبی:

همدلیبازیکنانوکادرفنی
بهترینویژگیتیمبود

برترین گلزن تیم ملی فوتسال در جام ملت های آسیا می گوید همدلی كادر فنی و 
بازیكنان مهم ترین عامل موفقیت تیم ملی در این رقابت ها بود.

حسین طیبی درباره قهرمانی تیم ملی فوتسال در جام ملت های آسیا پس از دو دوره 
ناكامی اظهار كرد: تنها هدف ما قهرمانی در آسیا و شاد كردن دل مردم ایران بود. بازی ها 
را بسیار خوب آغاز كردیم و رفته رفته به ثبات رسیدیم و بار دیگر می خواستیم به قدرت 
اول آسیا تبدیل شویم و حرف مان را در این مسابقه ها به گوش تمام تیم های آسیا برسانیم.

او درباره ویژگی بارز این تیم در این دوره از جام ملت ها به نسبت دو دوره گذشته نیز 
گفت: در دو دوره گذشته كه نایب قهرمان شدیم، هیچ مشكلی نداشتیم و فقط روی اتفاقات 
شكست خوردیم. در سال 2012 در حالی كه از تایلند جلو بودیم، روی چند ضربه شكست 
خوردیم و در سال 2014 هم در دیدار پایانی در ضربات پنالتی مقابل ژاپن بازی را واگذار 

كردیم. همواره قدرت اول آسیا بودیم و هیچ شكی در این موضوع نیست.
بهترین گلزن تیم ملی فوتسال در این رقابت ها گفت: همدلی كادر فنی و بازیكنان، بهترین 
ویژگی تیم ملی بود. خدا را شكر می كنم كه توانستم گل های مهمی را در این رقابت ها به 
ثمر برسانم. البته این گل ها روی تلاش همه بازیكنان به ثمر رسید و من در جلوترین 
قسمت زمین ضربه پایانی را می زدم. طیبی درباره جام جهانی فوتسال در شهریورماه سال 
9۵ نیز تاكید كرد: شک نكنید برای موفقیت در این رقابت ها نیاز به برنامه ریزی ویژه ای 
داریم. این رقابت ها با آسیا فرق دارد و تیم های قدرتمندی در مسابقه ها شركت می كنند. 
اگر می خواهیم جزو چهار تیم برتر جام جهانی شویم، باید با تداركات مناسب تری راهی 
مسابقه ها شویم. او همچنین درباره اینكه پیش از این گفته شد امكان دارد لیگ برتر فوتسال 
ایران 9 ماه تعطیل شود نیز گفت: در جایگاهی نیستم كه در این باره صحبت كنم اما به 
عنوان یک فوتسالیست، اینكه 9 ماه خارج از گود باشم، برای من سخت است. در تمامی 
لیگ های معتبر دنیا نهایتا دو یا سه ماه میان مسابقه ها فاصله وجود دارد. در سالی كه قرار 

است جام جهانی برگزار شود باید همه بازیكنان در آمادگی كامل حضور داشته باشند.
بازیكن تیم ملی فوتسال همچنین درباره پیشنهادهایش از تیم های باشگاهی نیز گفت: 
چند پیشنهاد بسیار خوب از تیم های ایرانی و اروپایی دارم و همواره سعی می كنم با مشورت 

درست بهترین انتخاب را انجام دهم. 

مربی ملوان؛

پژماننوریقصدمربیگریملوانندارد
مربی ملوانی ها می گوید با توجه به اضافه شدن سه مربی جدید به نیمكت این تیم، 

این احتمال دارد كه ملوان با همین مربیان لیگ پانزدهم را به پایان برساند.
محمد قدیربحری در رابطه با آخرین وضعیت ملوانان اظهارنظر كرد، او درباره 
وضعیت و نیمكت این تیم گفت: در حال حاضر تمرینات را ادامه می دهیم، به دلیل 
افرادی كه از كادرفنی جدا شدند سه مربی به مجموعه تیم اضافه شدند، بهروز 
فداكار، اسماعیل دانشور و بیژن شجاعی به مجموعه كادرفنی اضافه شدند تا بتوانیم 
به بهترین نحو تمرینات را ادامه دهیم. او ادامه داد: به هرحال هدف ما این است كه 
بتوانیم تیم را به بهترین شرایط برسانیم، انشالله كه بتوانیم جوابگوی مردم و هواداران 
فوتبال در انزلی باشیم، خدا را شكر از زمانی كه هم قسم و هم دل شدیم بازیكن ها با 
100 درصد توان خود در تمرینات شركت می كنند و همه تمركز خود را روی بازی ها 
و تمرینات گذاشتند تا بتوانیم در بازی های آینده امتیازات لازم را به دست بیاوریم، 
از همه بازیكنان راضی هستیم. مربی ملوانی ها درباره اضافه شدن سرمربی به این 
تیم گفت: هركسی بیاید ما دستش را می فشاریم و همه تلاش خود را می كنیم تا 
وی روی نیمكت ملوان موفق شود، به ما اعلام كردند تا به مجموعه تیم مربی اضافه 
كنند و ما هم این كار را كردیم و به همین دلیل فكر می كنم مدیریت به دنبال این 
است تا با همین تركیب لیگ را به پایان برساند. باید ببینیم در روزهای آینده چه 

اتفاقاتی می افتد.
قدیربحری در رابطه با شایعات مربوط به مربیگری پژمان نوری در این تیم گفت: 
این حرف ها شایعه است، پژمان فعلًا تصمیم دارد بازی كند، او آمادگی كامل دارد و 
اوضاع بدنی مناسبی دارد و به همین دلیل می خواهد فعلًا بازی كند، او قصد مربیگری 
ندارد، علاوه بر این، پژمان مدرک مربیگری ندارد و برای نشستن روی نیمكت تیم در 

لیگ برتر نیاز دارد دوره های مربیگری را بگذراند.

بازگشتامیدوارکنندهعزتاللهیبهروستوف
سعید عزت اللهی كه نیم فصل اول لیگ روسیه را به دلیل مشكلات اداری در صدور 

رضایتنامه اش از دست داده بود با آمادگی كامل به تركیب این تیم بازگشته است.
عزت اللهی در دیدار تداركاتی اخیر روستوفی ها برابر روزنبورگ عملكرد فوق 
بردی اف،  قربان  امیدواری  باعث  مساله  این  و  گذاشت  جا  به  خود  از  ای  العاده 
سرمربی روستوف شده است. هافبک دفاعی ملی پوش ایران كه نیم فصل اول به 
دلیل مشكلات اداری در صدور رضایتنامه اش از تركیب این تیم دور بود با امضای 
قراردادش انگیزه فوق العاده ای برای اثبات شایستگی هایش در لیگ روسیه دارد و 
باید منتظر شگفتی سازی های دوقلوهای ایرانی در این تیم بود. این آخرین عكس ها 
از سعید عزت اللهی در تمرینات روستوف در اسپانیا و آمادگی این بازیكن ایرانی است 
و باید دید او در كنار سردار آزمون در ادامه مسابقات لیگ روسیه می تواند مهره ای 

تاثیرگذار برای این تیم باشد یا خیر.

طلسم شكست؛

استقلالوامضابابازیکنخارجی
بازیكن خارجی مدنظر استقلال امروزا با این تیم به توافق نهایی خواهد رسید تا قراردادش 

را به امضا برساند.
در حالی كه پرویز مظلومی با طلسم بزرگی برای جذب بازیكن خارجی در این فصل در 
تیمش مواجه بوده است، او در نهایت شرایط فنی شیحی مورد تایید قرار داد تا باشگاه به 
عقد قرارداد با این بازیكن بپردازد. هافبک مراكشی كه در تست های فنی این تیم نیز حضور 
یافته بود بالاخره می تواند از بین خارجی هایی كه در نهایت شانس حضور در تیم پرویز 
مظلومی را نداشتند و به نوعی دیپورت شدند، داشته باشد و باید دید در ادامه فصل می تواند 

مهره ای قابل اتكا برای آبی پوشان باشد یا خیر.

به گزارش ایسنا، انتخابات فدراسیون بین المللی فوتبال فیفا دیروز در 
زوریخ برگزار می شود و از بین شیخ سلمان بحرینی، جیانی اینفانتینوی 
سوییسی-ایتالیایی، ژروم شامپاین فرانسوی، توكیو سكسول آفریقایی 
و شاهزاده علی اردنی، یک نفر برای 3 سال آینده ریاست فیفا را بر 

عهده خواهد گرفت.
در همین حال گزارشی از انتخابات فیفا را در زیر می خوانیم:

16:1۵ تمامی 209 عضو فیفا  در این كنگره حاضر بودند. اگرچه 
تنها 207 رأی می تواند به ثبت برسد. اندونزی و كویت از حضور در این 
رأی گیری محروم خواهند بود. قطعاً شیخ سلمان امیدوار بود كه كویت، 

كه حامی اصلی اوست در این انتخابات حق رأی داشته باشد. از ایران 
نیز علی كفاشیان در این انتخابات حضور دارد.

16:24 توكیو سكسول یكی از نامزدهای فیفا كه از كشور آفریقای 
جنوبی در این انتخابات حضور داشت، از این انتخابات كنار كشید تا با 
چهار گزینه انتخابات فیفا به مرحله حساس نزدیک شود. او اعلام كرد 
افراد به فرد دیگری برای انتخابات فیفا رای دهند ولی مشخص نكرد از 
چه كسی حمایت خواهد كرد. او همچنین اعلام كرد فوتبال آنطور كه 

می گویند فاسد نیست و از شرایط خوبی بهره می برد.
16:27 شیخ سلمان در حاشیه مراسم انتخابات ریاست فدراسیون 
بین المللی فوتبال اظهار داشت:هدف من كاهش فاصله میان كشورهای 

بزرگ و كوچک در دنیای فوتبال است.
16:32 رای گیری برای انتخاب رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال 
فیفا آغاز شد و افراد به ترتیب حروف الفبا برای انتخاب گزینه مورد 

نظر خود وارد سن می شوند تا نام گزینه مورد نظر خود را اعلام كنند.
16:36 مخالفان شیخ سلمان بیرون از محوطه در حال اعتراض 
به حضور رئیس كنفدراسیون فوتبال آسیا در این انتخابات هستند. 
صدای اعتراض گروهی از مخالفین شیخ سلمان از بیرون سالن شنیده 
می شود: شیخ سلمان یک تروریست است. سلمان قاتل است. سلمان 
شكنجه گر است. همچنین اعتراض هایی به وضعیت كارگران در كشور 
قطر به گوش می رسد و معترضان خواستار رسیدگی به وضعیت 
كارگرانی هستند كه در بدترین شرایط در حال آمادگی ورزشگاه های 

قطر برای جام جهانی 2022 هستند.
16:40 شیخ سلمان هیچ صحبتی در مورد اتهامات موجود مبنی بر 
اینكه او در شكنجه و كشتار مردم در اعتراضات نقش داشته انجام نداده 
است. او همچنین عنوان كرد نمی توانید جلوی آماده سازی جام های 

جهانی 2018 و 2022 در روسیه و قطر را بگیرید.
فعالان حقوق بشر معتقدند چنین شخصی نباید زمام امور را در فیفا 
در دست گیرد.بعد از او اینفانتینو به محل سخنرانی آمد تا قبل از شروع 
رای گیری هر كدام برای دقایقی برای حاضرین در سالن سخنرانی 
كنند و اهداف و برنامه های خود را در صورت انتخاب به عنوان رئیس 

فیفا شرح دهند.
16:46 روسای فدراسیون های كشورهای مختلف هر یک به ترتیب 
حروف الفبا برای حضور در انتخابات پای صندوق های رای می روند و 

رای خود را مشخص می كنند.

16:۵0 نظم خاصی در محل برگزاری انتخابات وجود دارد و روسای 
فدراسیون هر یک با حضور در صندوف های تعبیه شده آرای خود را 

به داخل انها می اندازند و بعضا در كنار هم عكس سلفی می گیرند.
17:00 كرگ دایک رئیس اتحادیه فوتبال انگلیس بعد از رای دادن 
اعلام كرد كه به اینفانتینو رای داده است. این در حالی است كه شنیده 
می شد انگلیس از شاهزاده علی بن حسین در انتخابات فیفا حمایت 
می كرد. همچنین اعلام شده است كه شیخ سلمان بحرینی 23 رای از 
كشورهای آمریكایی خواهد داشت كه در صورتی كه این اتفاق رخ دهد 

شانس بالایی برای انتخاب شیخ سلمان وجود خواهد داشت.
17:0۵ با تصویب اصلاحیه فیفا درانتخابات زوریخ، دوران ریاست این 
نهاد به 3 سال كاهش پیدا كرد. همچنین اختیارات رئیس فدراسیون 
فوتبال فیفا محدود شده است و درآمدهای مالی و حقوق مالی این نهاد 

نیز بیشتر از قبل باید به وضوح در اختیار رسانه ها قرار بگیرد.
17:10 علی كفاشیان رای خود را برای انتخاب رئیس فدراسیون 
فوتبال فیفا داخل صندوق انداخت. همچنین از افراد خواسته می شود 
تا هنگام رای دادن تلفن همراه خود را داخل اتاق رای دادن نبرند و به 
نظر می رسد همچون دوره قبل از آنها خواسته می شوند تا دلیل رای 

دادن به فرد خاصی را اعلام كنند.
17:30 كمپین اینفانتینو این ادعا را كه 23 كشور آمریكایی قرار 
است در انتخابات فیفا به شیخ سلمان رای بدهند به شدت تكذیب و 
عنوان كرد این جوسازی كمپین شیخ سلمان برای تحت تاثیر قراردادن 

رای دهندگان است.
17:40 كم كم به پایان رای گیری دور اول انتخابات فیفا نزدیک می 
شویم. در صورتی كه نامزدی نتواند دو سوم آرا را به خود اختصاص دهد، 
انتخابات به دور دوم كشیده می شود. كسی كه در این دوره بتواند رییس 
فیفا شود به جای 4 سال، سه سال رییس خواهد ماند. چرا كه حدود 
یک سال از این دوره با سپ بلاتر طی شده و سه سال دیگر باقی می 

ماند. بدین ترتیب انتخابات بعدی فیفا در سال 2019 برگزار می شود.
17:۵۵ رای گیری برای انتخاب رئیس فدراسیون بین المللی فوتبال 
فیفا به پایان رسید. در این بین صحبت اینفانتینو جالب به نظر می رسد. 
او عنوان كرده در صورتی كه شیخ سلمان در دور اول بیش از 100 رای 
بیاورد از این انتخابات كنار می كشد. به نظر می رسد این صحبت طعنه 
آمیز بوده، در غیر این صورت انتخابات به عنوان دور دوم نخواهیم داشت.

 18:2۵ سپ بلاتر از منزل خود در سوئیس انتخابات را نگاه می كند 

و به زودی امشب یا فردا بیانیه ای با تبریک برای نفر برنده ارسال 
خواهد كرد.

 18:30 انتخابات فیفا به دور دوم كشیده شد.
 در این رای گیری اینفانتینو با 88 رای بالاتر از شیخ سلمان با 8۵ 
رای قرار گرفته است. شاهزاده علی بن حسین نیز 27 رای كسب كرده 

است و شامپاین فرانسوی نیز 7 رای كسب كرد. 
نتایج رای گیری دور نخست:

جانی اینفانتینو 88 رای شیخ سلمان 8۵ رای شاهزاده علی بن 
حسین 27 رای شامپاین 7 رای 

18:۵0 رقابت برای انتخاب به عنوان رئیس فیفا بین شیخ سلمان 
و اینفانتینو است و گاردین گزارش داده است كه آرای شیخ علی بن 
حسین به اینفانتینو خواهد رسید تا شانس این گزینه در دور دوم 

بیشتر باشد.
 19:00 انتخابات فیفا در دور دوم در حالی برگزار خواهد شد كه 
برتری جزئی نیز یک نامزد را برنده انتخابات خواهد كرد و به این ترتیب 
هر كدام از نامزدها كه 104 رای در این دور كسب كند به عنوان رئیس 

فیفا انتخاب می شود. 
19:1۵ دور دوم انتخابات فیفا در حالی شروع شد كه هر كاندیدا به 

104 رای برای انتخاب به عنوان رئیس فیفا نیاز دارد. 
19:30 همانند دور نخست روسای فدراسیون ها به ترتیب حروف 

الفبا برای دادن رای به نامزد مورد نظر خود اقدام خواهند كرد.
 19:۵۵ اگر تمام كسانی كه به اینفانتینو و شیخ سلمان رای داده اند 
بر سر تصمیم اولیه خود بمانند، 34 رای تعیین كننده خواهیم داشت 
)شاهزاده علی و شامپاین(. اینفانتینو به 16 رای دیگر برای پیروزی نیاز 

دارد و شیخ سلمان به 19 رای. 
20:1۵ رای گیری دور دوم به پایان رسید و شمارش آرای این دور 

آغاز شد.
 20:27 به زودی نتیجه دومین دور انتخابات فیفا اعلام می شود و 

سكوت سالن محل اجلاس فیفا را فراگرفته است.
 20:30 جیانی اینفانتینو به عنوان رئیس فیفا انتخاب شد. او بالاتر از 

شیخ سلمان به این مهم دست یافت. 
شمارش نهایی انتخابات فیفا: 

جانی اینفانتینو 11۵ رای شیخ سلمان 88 رای علی بن حسین 
4 رای

 جیانی اینفانتینو رئیس فیفا شد



علمیوسلامت

آنچهراجعبهسیتیاسکننمیدانید
با وجود اینكه انجام سی تی اسكن در ده سال گذشته چندین برابر شده است اما ممكن 

است این روش دقیق ترین ابزار برای تشخیص بیماری ها از جمله تروما و صدمات نباشد.
به گزارش  گروه پزشكی باشگاه خبرنگاران جوان؛ بنابر گزارشی كه در مجله پژوهشی 
»تحقیقات جراحی« منتشر شد نشان داد كه اخیرا بیشتر بیمارانی كه به علت صدمات 
و تروما به پزشک مراجعه می كنند معمولا برای تشخیص مشكل و درمان آن ها سی تی 
اسكن انجام می دهند. با وجود این كه اشعه X یكی از رایج ترین روش های عكس برداری 
است اما سی تی اسكن كه تركیبی از فناوری اشعه X با فناوری رایانه است در سال های 

اخیر بسیار متداول شده است.
روش سی تی اسكن از سال 200۵ تا 2013 به حدی متداول شد كه از 3.۵ تا 7.2 درصد 
افزایش یافت. علاوه بر این، سی تی اسكن بیشتر از ابزارهای دیگر آسیب های وارد شده به 
سر و ستون فقرات را تشخیص می دهد. در واقع، سی تی اسكن اطلاعات بیشتری نسبت 
به اشعه X در اختیار پزشكان می گذارد به خصوص اگر نقاط آسیب و بررسی بافت های 

نرم و اندام های داخلی باشد.
سی تی اسكن های ابتدایی و قبلی معمولا تصاویر را در سایه هایی از رنگ خاكستری نشان 
می داد اما سی تی اسكن های جدیدتر پیشرفته تر از مدل های قبلی بود. علی رغم فواید بسیار 
سی تی اسكن همچنان اطلاعات و شواهدی وجود دارد كه به این نكته اشاره می كند كه 
سی تی اسكن بیشتر برای بیمارانی مفید است كه صدمه ای كوچک دیده اند و تنها برخی 

از مدل های سی تی اسكن می تواند از خود اشعه های كمی منتشر كند كه مضر نباشد.
علاوه بر این، باید اثرات مثیت و تشخیصی سی تی اسكن از خطر قرار گرفتن در معرض 
اشعه ها بیشتر باشد تا این روش توصیه شود. اگر افراد از خطرات احتمالی انجام سی تی 
اسكن آگاه شوند شاید قبل از تصمیم به انجام آن بیشتر دقت و احتیاط كنند و بیشتر راجع 

به آن اطلاعات كسب كنند.

معجزهایبهنامقهوه
درپیشگیریازبیماریسیروزکبدی

نوشیدن قهوه به طور منظم و كافی می تواند تا 44 درصد در پیشگیری از بیماری سیروز 
كبدی مفید و موثر باشد.

به گزارش  گروه پزشكی باشگاه خبرنگاران جوان؛ از جمله فواید قهوه می توان به افزایش 
انرژی، افزایش عملكرد بدن، افزایش هوشیاری و افزایش متابولیسم بدن اشاره كرد. قهوه 
نوشیدنی ارزان قیمت، منحصر به فرد، قابل دسترس و مفیدی است كه حاوی صدها 

تركیب شیمیایی است و از كبد محافظت می كند و عملكرد آن را بهبود می بخشد.
بنابر بر تحقیقی كه در مجله »داروشناسی و درمان« منتشر شد نشان داد مصرف مداوم 
مقدار مشخصی قهوه می تواند در درمان بیماری التهاب كبد بسیار موثر و مفید باشد. 
بیماری سیروز كبدی یا التهاب كبد بیماری كشنده است كه درمان قطعی برای آن وجود 
ندارد. اما خوشبختانه مطالعات حاكی از آن است كه خطر ابتلا به این بیماری به وسیله 

مصرف قهوه كاهش می یابد.
به طور كلی، مصرف یک فنجان قهوه در روز می تواند خطر ابتلا به این بیماری را تا 22 
درصد كاهش دهد. 2 فنجان قهوه 43 درصد خطر ابتلا به این بیماری را كاهش می دهد 
و به همین ترتیب مصرف 3 فنجان قهوه بیماری سیروز كبدی را تا ۵7 درصد كاهش 
می دهد. البته بیشترین مقدار مصرف آن حدود 4 فنجان در طول روز است كه تا 6۵ درصد 

خطر ابتلا به این بیماری را كاهش می دهد.
نتایج این مطالعه نشان داده است كه نوشیدن قهوه فیلترشده خواص و تاثیر بیشتری 
نسبت به قهوه های جوشیده در درمان بیماری التهاب كبد دارد. البته توجه به این نكته 
مهم است كه نوشیدن قهوه در پیشگیری از این بیماری موثرتر از مهار آن است پس چه 
بهتر مقدار محدودی قهوه را به طور مكرر به برنامه غذایی تان اضافه كنید تا از این بیماری 

پیشگیری كنید.

درمانمیگرن بانمک
بسیاری از افراد از دردهای میگرنی رنج می برند و این درد طاقت آن ها را بریده است. این 
دردهای مكرر و ناگهانی زندگی روزمره و فعالیت های روزانه افراد به خصوص افراد شاغل 

را تحت تاثیر قرار می دهد.
به گزارش  گروه پزشكی باشگاه خبرنگاران؛ محققان نشان داده اند كه زنان سه برابر بیشتر 
از مردان به میگرن مبتلا می شوند. بیشتر افراد كه از این بیماری رنج می برند هنگام حملات 
میگرنی به دارو رجوع می كنند. با وجود اینكه داروها می تواند در تسكین دردهایی از این 
قبیل موثر باشد اما نباید فراموش كرد كه درمان آن ها موقتی است و علاوه بر اینكه این 
داروها اثرات جانبی بی شماری دارند، موجب می شود بدن به مصرف آن ها عادت كند و در 

بیشتر اوقات بسیار پرهزینه است.
 از طرف دیگر، این داروهای مسكن كه به هنگام حملات میگرنی استفاده می شود مدتی 

طول می كشد تا اثر كند و تا اثرگذاری آن فرد باید درد را تحمل كند. 
 می توان میگرن را در خانه به طور طبیعی بسیار سریع با راهی آسان و تقریبا رایگان 
درمان كرد. برای این كار به نمک، آب و آب لیمو نیاز دارید. یک لیوان آب را ابتدا با چند 
قاشق آب لیمو تركیب كنید سپس چند قاشق نمک به آن اضافه كنید و میل كنید. میزان 

نمک باید از لیمو بیشتر باشد.
 قبل از انجام این كار باید بدانید كه هر نوع نمكی مناسب این كار نیست و تاثیرگذارترین 
نمک برای این كار نمک صورتی هیمالایی است. این نمک با تولید الكترولیت به تسكین 
فوری درد میگرن شما كمک می كند. علاوه بر این، تركیب نمک و آب لیمو بسیار موثر 
است. می توانید یک   لیمو  را ببرید و آن را روی پیشانی خود قرار دهید و   ماساژ  دهید تا به 

طور موضعی درد میگرن را كاهش دهید.  

اعتیادغذاییچیست؟
یک متخصص تغذیه اظهار كرد: گاهی عادات غذایی نامناسب و ناسالم منجر به اعتیاد 

غذایی شده و بیماری های خطرناكی را در فرد به وجود می آورد.
دكتر اصفهانیان در خصوص اعتیاد غذایی گفت: اعتیاد به مواد غذایی یک مشكل كاملًا 
جدی است كه همانند بقیه اعتیادها باعث وابستگی فرد به مواد غذایی خاصی می شود. 
به طوری كه موادغذایی ویژگی اعتیاد آوری ندارد اما رفتارها و عادت  های غذایی می توانند 

منجر به آن شوند.
 وی ادامه داد: گاهی افراد از غذا به عنوان یک مسكن در شرایط استرس زا، اضطراب آور، 
غم و اندوه استفاده می كنند كه این باعث شرطی شدن فرد می شود در واقع مواد غذایی به 
روی مراكز عصبی مغز اثر می گذارند كه از روی علائم رفتاری فرد تشخیص داده می شود، 
برای نمونه فرد با وجود احساس سیری میل به خوردن غذا دارد یا در هنگام خشم، 

اضطراب و عصبانیت میل به خوردن غذا در فرد تشدید می شود.
اصفهانیان در خصوص مواد غذایی اعتیادآور اظهار داشت: وجود كافئین در چای و قهوه، 
فست فود، غذاهای فرآوری شده و آبمیوه های شیرین به علت اینكه تغییراتی در قند خون 

ایجاد می كنند اعتیادآور محسوب می شوند.
وی افزود: اعتیاد به موادغذایی می تواند منجر به یكسری بیماری ها نظیر چاقی، دیابت 
نوع 2 و سایر بیماری های خطرناک دیگر شود. همچنین افراد برای غلبه به این اعتیاد باید 
بتوانند یک رابطه ی صحیح و سالم با موادغذایی ایجاد كنند، غذاهای ناسالم را از رژیم غذایی 
خود حذف كنند و تعادل در خوردن را حفظ نماید، یک برنامه ی سازمان دهی شده نرمال 
برای خوردن داشته باشد كه بتواند احساس رضایت و اعتماد را پیدا كند كه حالت روانی به 

مصرف بی رویه موادغذایی را پیدا نكند.
اصفهانیان خاطرنشان كرد: افراد برای غلبه به اعتیاد غذایی خود باید نسبت به احساسات 
خود آگاهی بیشتری كسب كنند تا در مواقع استرس، خشم و غیره رفتار سالم تری را 

انتخاب و جایگزین نمایند.
وی در پایان كمک گرفتن از یک متخصص تغذیه برای دریافت برنامه غذایی سالم و یک 

روانشناس در زمینه اختلالات غذاخوردن را به افرادی كه اعتیاد غذایی دارند توصیه كرد.

درمانسرطانخونباافزایشسلولهایحافظه
مطالعات حاكی از آن است كه از طریق افزایش سلول های مغز به خصوص سلول های 

مربوط به حافظه می توان با سرطان خون مبارزه كرد.
به گزارش یكی سلول ها می توان تومورهای لنفوم در بیماران به خصوص بیماران كلیوی 
را كاملا برطرف كرد. این در حالی است كه شیمی درمانی نمی تواند این تومورها را به طور 

كامل برطرف كند.
به كارگیری و دستكاری سلول های بنیادی به همراه سلول های حافظه ممكن است 
راه جدید و در عین حال بسیار موثر و قوی در درمان سرطان به خصوص سرطان خون 
و تومورهای لنفوم باشد. اخیرا دانشمندان توانسته اند سلول هایی را از بدن بیماران و از 
سیستم ایمنی آن ها دریافت و دستكاری كنند و از این طریق سرطان خون را درمان یا 

دست كم مهار كنند.
این درمان نوعی درمان به وسیله سلول های ایمنی بدن بیمار است كه تا به حال نتایج 
موفقیت آمیز و موثری داشته است و می تواند سنگ بنای پیشرفت های آینده در این زمینه 
باشد. اگر پزشكان بتوانند از برخی از سلول های ایمنی به نام سلول های حافظه T استفاده 

كنند عملكرد این روش درمانی به طور چشمگیری افزایش می یابد.
گزارش شده است كه یک سلول دستكاری شده حافظه T كافی است تا توانایی 
مبارزه با سرطان خون را افزایش دهد. به همین علت با تعداد كمی از این سلول ها در 
بدن فرد بیمار می توان از عفونتی ساده تا سرطان خون جلوگیری كرد و آن را درمان 

یا مهار كرد.
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یک مهندس انگلیسی با ساخت پهپاد دست ساز، برای اولین  بار قادر به ثبت ركورد پرواز 
72 دقیقه ای شد.

به گزارش خبرگزاری دانشجویان ایران )ایسنا(منطقه خراسان، ثبت ركورد پرواز 72 
دقیقه ای پهپاد بر فراز كانال مانش، ثابت كرد كه در صورت استفاده از تكنولوژی جدید 

می توان محدودیت مدت پرواز 2۵ دقیقه ای بهترین نمونه ی پهپادها را ارتقا داد.
كانال مانش یا كانال انگلیس بخشی از اقیانوس اطلس بین انگلستان و فرانسه با عرض 
تقریبی 3۵ كیلومتر است و حدود 100 سال قبل اولین پرواز سرنشین دار با هواپیما در عرض 

این كانال انجام شد.
برای ثبت ركورد طولانی ترین پرواز پهپاد، تیم سازنده، مسیر خود را از ساحل شمال 
فرانسه با قایق آغاز كردند تا فاصله حداكثر ۵00 متری با پهپاد به منظور ارسال سیگنال های 

رادیویی حفظ شود.
عملیات ركوردگیری نیز از محدوده بیشترین عرض كانال یعنی ساحل شمال فرانسه تا 

ساحل شكسپیر واقع در شهر بندری دوور با عرض 3۵ كیلومتر انجام شد.
تیم سازنده به منظور كنترل پهپاد، عرض كانال را با قایق طی كردند و در نهایت قادر به 

كسب ركورد 72 دقیقه پرواز مداوم و بدون فرود شدند. 

تشخیصابولابادستگاهقابلحملارزان

ترمزضدقفلخودروساختهشد

بهبودعملکردبتنهایمحافظرآکتورهایهستهایتوسطمحققانایرانی
محقق دانشگاه بیرجند با همكاری شركت پسمانداری 
هسته ای ایران در یک طرح پژوهشی آزمایشگاهی موفق به 
بهینه سازی بتن های مورد استفاده در صنعت هسته ای شد. 
این بتن ها در دیوار محافظ اطراف راكتور هسته ای به كار 
گرفته می شوند. بتن های تولید شده در این طرح كه حاوی 
نانوذرات هستند، از استحكام بالاتری نسبت به بتن های 
معمولی برخوردارند و همچنین اشعه  مضر ساطع  شده از 

سوخت هسته ای را بهتر و بیشتر جذب می كنند.
هسته ای  سوخت  ایسنا،  فناوری  سرویس  گزارش  به 
موجود در رآكتورهای اتمی تشعشعات خطرناكی را از خود 
منتشر می كنند كه به منظور جذب و حفاظت از آن ها از 
دیواره های بتنی با ضخامت بالا استفاده می شود. هرچه 
توانایی جذب اشعه توسط دیوار بتنی بالاتر باشد ضخامت 
این دیواره ها كاهش  یافته و متعاقباً بتن كمتری موردنیاز 
خواهد بود. ازاین رو، افزایش میزان جذب اشعه توسط بتن 
از اهداف مهم پیش روی صنایع هسته ای محسوب می شود.

مهندس شقایق پرنیان مجری طرح، در رابطه با اهداف 
این طرح اظهار داشت: »مشكل فنی بتن های معمولی مورد 
نوترونی،  اتمی  به عنوان محافظ های تشعشعات  استفاده 
عدم كارایی لازم و هزینه بالا به دلیل زیاد بودن ضخامت 
لایه بتنی است. به علاوه افزودن مواد جهت افزایش كارایی، 
ممكن است معایبی از جمله كاهش مقاومت در برابر حرارت 
را در پی داشته باشد. هدف از انجام این طرح، دستیابی 
به بتن سازه ای محافظ در برابر تابش های نوترونی است كه 

ویژگی های آن با استفاده از نانو ذرات بهینه  شده اند«
شده  ساخته   بتنی  »حفاظ های  كرد:  خاطرنشان  وی 

در گذشته قادر به جذب نوترون های تند نبوده اند و تنها 
نوترون های حرارتی فیلتر می شدند.

 با استفاده از خواص ذرات نانو می توان اقدام به جذب 
برای  معمولی  بتن  در  كرد.  حرارتی  و  تند  نوترون های 
افزایش جذب نوترون های حرارتی از نانو ذرات بور و الیاف 
پلی پروپیلن استفاده می شود این در حالی است كه اضافه 
كردن تركیبات بور و الیاف پلی پروپیلن باعث كاهش مقاومت 
فشاری بتن و همچنین موجب تأخیر در زمان گیرش بتن 
می شود كه این معایب با افزودن نانو ذرات سیلیس در بتن 
مرتفع شده و همچنین به دلیل وجود اكسیژن در ذرات نانو 
سیلیس، خصوصیات محافظ در مقابل تابش های هسته ای 

نیز افزایش می یابند.«
نتایج به دست آمده حاكی از آن است كه با افزودن میزان 
نانوسیلیس و الیاف پلی پروپیلن، مقاومت فشاری بتن و 

میزان تضعیف نوترون افزایش پیدا كرده  است. همچنین 
چگالی بتن با افزایش مقدار این مواد در بتن كاهش می یابد 
بنابراین استفاده از بتن های حاوی الیاف و نانو ذرات سیلیس 
به عنوان جایگزین بتن معمولی، می تواند ضخامت حفاظ 

بتنی را كاهش دهد.
پرنیان بر این باور است كه تولید این بتن های بهینه  شده، 
علاوه بر كاهش آلودگی زیست محیطی می تواند موجب 

صرفه جویی اقتصادی به میزان 13 درصد شود.
این طرح در قالب پایان نامه  كارشناسی ارشد شقایق 
پرنیان و با راهنمایی دكتر محمدرضا دوستی و دكتر اصغر 
مالكی فارسانی انجام  شده است. این پایان نامه كه با همكاری 
شركت پسمانداری هسته ای ایران انجام  شده كه تحت 
عنوان پایان نامه  موردنیاز صنعت به تأیید داوران ستاد ویژه  

توسعه  فناوری نانو نیز رسیده است. 

ایجاددستمصنوعیبافناوریچاپسهبعدی
دانشمندان به لطف چندین میلیون سال تحقیق و توسعه تكاملی، دست انسان كه یكی 

از ابزارهای فوق العاده پیچیده و حساس است را طراحی كردند.
به گزارش سرویس علمی ایسنا، محققان در دانشگاه واشنگتن به طراحی یک مدل دست 

مصنوعی اساسا متفاوت و زیبا پرداختند.
جی خو و امانوئل تودوروف، از دپارتمان دانشگاه علوم كامپیوتر و مهندسی، این پژوهش 
را با اسكن لیزر دست یک اسكلت واقعی انسان و با استفاده از داده های چاپ سه بعدی 

استخوان های مصنوعی آغاز كردند.
 Spectra رباط ها و تاندون های این دست رباتیک از ماده فیبری سبک با استحكام بالا كه
نام دارد،ساخته شده است. بافت های نرم دیگر با ورق های لاستیكی برش لیزری تكثیر شده 

و در نتیجه یک ساختار شبكه مانند لایه بندی شده را تشكیل دادند.
عضلات از آرایه سروو با كابل مسیریابی به تقلید از تونل مچ دست طراحی شده اند . سروو 
یک دستگاه اتوماتیک است كه از ارسال خطا و بازخورد منفی برای اصلاح عملكرد یک 
سازوكار استفاده می كند. این  فناوری ها همگی به حركتهای دقیق و ظریف دست كمک 

می كنند.
محققان در مقاله خود كه به طور رسمی در كنفرانس بین المللی رباتیک و اتوماسیون 
)ICRA( در استكهلم ارائه خواهد شد، اظهار كردند: دست رباتیک ما كه به طور منحصر 
به فرد طراحی شده، اطلاعات بیومكانیكی مهم از دست انسان را بر سطح آناتومیک حفظ 
می كند. این دست جدید مصنوعی دارای كاربرد بالقوه در رباتیک های انسان نما و همچنین 
 neuroprosthetics پروتزهای اندام است. محققان نشان می دهند كه همراه با پیشرفت در
و پیوند پوست، این طراحی می تواند به عنوان چارچوب سه بعدی برای بازسازی اندام واقعی 

انسان استفاده شود. 

ثبترکوردطولانیترینپروازپهپاد

محققان موسسه فناوری فدرال سوئیس در لوزان، یک 
دستگاه تشخیصی قابل حمل و ارزان تولید كرده اند كه می تواند 
برای شناسایی عفونت ابولا و بسیاری از بیماری های دیگر مورد 

استفاده قرار بگیرد.
بطور  دستگاه  این  از  ایسنا،  علمی  سرویس  گزارش  به 
خاص می توان برای نظارت بر شیوه بیماری های همه گیر در 
كشورهای در حال توسعه با منابع محدود كه به تجهیزات 
تشخیصی قابل حمل كه در خارج از بیمارستان قابل استفاده 

هستند، مفید باشد.
در چند سال گذشته، دستگاه های میكروسیال كه می توانند 
به سرعت چند نشانگر زیستی را در مقادیر كم خون شناسایی 
كنند، پتانسیل قابل توجهی در حوزه تشخیص نشان داده اند. 
آن ها از لاستیک سیلیكونی با كانال های مقیاس كوچک به 

عرض موی انسان ساخته شده اند.
دستگاه میكروسیال قابل حمل جدید با باتری كار كرده 
و بطور كامل خود پایدار است. این فناوری بطور یكپارچه با 
میكروسكوپ های ارزان كار كرده و سطوح بسیار بالایی از دقت 

و تشخیص را ارائه می كند.

این پلت فرم می تواند تا 16 مولكول مختلف یا نشانگر زیستی 
را در مقادیر بسیار كوچكی از خون شناسایی كند.

دستگاه مذكور از این رو منحصربفرد است كه از هر دو 
مكانیسم شناسایی دیجیتال و آنالوگ استفاده می كند اما 
دستگاههای رایج تاكنون تنها یكی از این مكانیسم ها را بكار 

می گیرند. 
تركیب یک قطره خون با استفاده از این دو مكانیسم بطور 

همزمان می تواند بطور كامل در زمانی كوتاه مورد بررسی قرار 
گیرد. این تشخیص می تواند اطلاعات پزشكی ارزشمندی را در 
اختیار گذاشته و به پزشكان در تشخیص زودهنگام بیماری یا 

تعیین مرحله آن كمک كند.
حاوی  نمونه  یک  روی  بر  موفقیت  با  اولیه  آزمایشات 
پادتن های ضد ابولا انجام شد كه حضور ویروس را در بیماران 

علامت دار و بدون علامت نشان می هد. 

محققان در یک شركت دانش بنیان موفق به طراحی و ساخت سیستمی شدند كه خودرو 
می تواند با سرعت بالا بدون انحراف و قفل كردن ترمز كند.

عباس رضوانی زاده، مجری طرح » ترمز صددرصد ضد قفل خودرو« در گفتگو با خبرنگار 
مهر گفت: در حال حاضر زمانی كه هر خودرویی در سرعت بالای 100 كیلومتر ترمز كند، 

چرخها  قفل می شوند كه در ادامه، خودرو از مسیر، چپ یا منحرف می شود.
وی  افزود: به همین دلیل در صدد آمدیم تا سیستمی را طراحی كنیم كه این مشكل را 
از بین ببریم و تا دیگر هر خودرویی قادر باشد در سرعت بالا ترمز كند و از مسیر منحرف 
نشود.به گفته رضوانی زاده، از این رو ترمز صددرصد ضد قفل خودرویی را طراحی كردیم كه 
با نصب آن روی خودرو هیچ مشكلی از جمله انحراف و ساییدگی لاستیک خودرو به هنگام 

ترمز در سرعت بالا به وجود نمی آید.
وی گفت: این سیستم همانند سیستم ترمز فعلی خودروها عمل می كند ولی با این تفاوت 
كه با نصب آن روی هر خودروی دیگر نیاز به لنت ترمز و دیسک نیست.رضوانی زاده عنوان 
كرد: با نصب ترمز صددرصد ضد قفل، خودرو می تواند در سرعت صد كیلومتر و در طی 10 

متر بدون كوچكترین انحراف و قفل كردن ترمز كند. همچنین با استفاده از سیستم ترمز 
صددرصد ضد قفل، بدون اینكه چرخ روی آسفالت كشیده شود خودرو می ایستد.

وی با تاكید بر اینكه ترمز صددرصد ضد قفل خودرو یک طرح جدید است كه نمونه 
داخلی و خارجی ندارد، گفت:  طبق محاسباتی كه مراكز فنی مختلف در استان هرمزگان 
انجام داده است این سیستم می تواند خودرو را در سرعت بالا بدون انحراف و قفل كردن نگه 
دارد. وی با اشاره به روش طراحی ترمز صددرصد ضد قفل خودرو  گفت: در ابتدا حركت 
چرخشی چرخ را با افزایش 10 برابری به حركت خطی تبدیل كردیم و این بدان معناست 
كه وقتی چرخ یک دور می زند حركت خطی 10 بار حركت می كند و همین باعث ترمز 

خودرو می شود. 
 به گفته وی، این سیستم در لاستیک، دیفرانسیل و گیربكس خودرو قابل پیاده سازی 
است ولی بهتر است كه روی  چرخ یا لاستیک نصب شود.  وی با بیان اینكه برای هر 
خودرویی یک سیستم ضد قفل طراحی می شود، افزود: اندازه های این سیستم برای هر 

خودرو متفاوت است.

بیماریهایکودکیکهدربزرگسالیهممیگیریم
اغلب ما در دوران كودكی و نوجوانی دچار بیماری های خاص این دوران مانند آبله 
مرغان و یا غیره شده ایم. هر چند كه بیمار شدن در دوران كودكی بسیار آزاردهنده است، 
اما ابتلا به همین بیماری ها در بزرگسالی می تواند به مراتب سخت تر باشد. در این مطلب 
قصد داریم به معرفی شش بیماری مربوط به دوران كودكی بپردازیم كه ممكن است در 

سنین بزرگسالی هم دامن گیرمان شوند.
 سیاه سرفه: سیاه سرفه یكی از خطرناک ترین بیماری ها در كودكان است. اگرچه 
وحشتناک است، اما باید بدانید عدم كنترل این سرفه ها برای بزرگسالان نیز می تواند 
خطر آفرین باشد. اگر در معرض سرفه های یک فرد آلوده قرار بگیرید شما نیز مبتلا 
خواهید شد. علائم سیاه سرفه شامل علائم معمول سرماخوردگی )تب، احتقان، عطسه( 
و سرفه های شدید یک تا دو هفته ای است. بدانید كه باید سرفه ها را جدی بگیرید. راه 
درمان: آنتی بیوتیک ها بهترین راه درمان سیاه سرفه هستند. اما همان طور كه می دانید 

پیشگیری بهتر از درمان است!
بیش فعالی: هر كسی ممكن است دچار فراموشی ها و آشفتگی های روزانه شود، اما اگر 
شما به طور مداوم چیزهایی را فراموش می كنید، همیشه دیر به محل كار و یا سر قرار می 
رسید، همیشه آشفته اید و به طور كلی غرق در زندگی روزمره هستید، می توان حدس 
زد كه دچار بیش فعالی هستید و احتمالا این بیماری در تمام دوران زندگی با شما همراه 
بوده است. برخی از بچه ها با بیش فعالی تشخیص داده نشده قادرند هر كار غیر منتظره 
ای را انجام دهند و بعدا توسط پزشک تشخیص داده می شوند. اما بسیاری از پزشكان 
عقیده دارند كه بزرگسالان نمی توانند به بیش فعالی مبتلا باشند و اغلب آن را با افسردگی 
اشتباه می گیرند. بی قراری، از یاد بردن جزئیات، عدم تمركز، انجام وظایف به سختی و ... 
می توانند از نشانه های بیش فعالی در بزرگسالان باشند. راه درمان : اگر شک دارید كه شما 
نیز دچار این مشكل هستید، جهت بررسی كامل به یک متخصص سلامت روان مراجعه 
كنید. یادگیری تكنیک های خودكنترلی نیز بسیار به شما كمک خواهد كرد. همچنین 

مصرف برخی داروها، ورزش و برنامه غذایی سالم نیز می تواند به شما كمک كنند.
آلرژی: آلرژی یكی از بیماری های مزمن شایع است. بدن هر فرد می تواند به هر كدام 
از آلرژن ها واكنش نشان دهد، مثل موی حیوانات، گرده ی گل ها، گرد و خاک، شته ، 
داروها، برخی مواد موجود در سبزیجات مانند گوجه و بادنجان و ... . گاهی آلرژی به شكل 
جدیدی خود را نشان می دهد، برای مثال اگر شما از كشوری به كشور دیگر سفر كنید 
ممكن است به دلیل وجود آلرژن های متفاوت دچار آلرژی جدید شده و یا حتی اگر 
قبلا با این مشكل مواجه نبوده اید، دچار آن شوید. خارش گلو، آبریزش و خارش بینی و 
قرمزی چشم ها از نشانه های آلرژی هستند. راه درمان : نزد یک پزشک متخصص بروید. 
او حتما برای شما داروهای آنتی هیستامین و یا یک داروی استروئیدی خاص تجویز 
خواهد كرد. آسم: آسم سبب تورم مجاری عبور هوا و اسپاسم )گرفتگی( آن ها می شود 
.تنفس هوای آلوده و یا مواد آلرژیک در هنگام ورزش و راه رفتن و دویدن منجر به بروز 
این مشكل خواهد شد. خس خس سینه، تنگی نفس، درد قفسه سینه و سرفه مداوم 
از نشانه های حتمی آسم هستند. راه درمان : دور ماندن از محرک های بروز آسم، مهم 
ترین راه درمان این بیماری است. بهتر است در این مدت زیر نظر یک پزشک متخصص 
نیز قرار بگیرید. آبله مرغان: این روزها بچه ها كمتر از گذشته به آبله مرغان دچار می 
شوند و یا اغلب دچار علایم خفیف آن می شوند. افراد مسن غالبا ناچارند با علائم شدیدتر 
این بیماری دست و پنجه نرم كنند و حتی گاهی به همراه آن، دچار پنومونی باكتریایی 
و عفونت نیز می شوند. بثورات پوستی خارش دار كه به تاول آبكی شبیه است، تب بالا، 
خستگی، كاهش اشتها و سردرد از علائم آبله مرغان محسوب می شوند. راه درمان : 
بهترین راه پیشگیری است. اگر یک فرد بزرگسال هستید و تا به حال به این بیماری مبتلا 
نشده اید، بیش از دیگران مراقب باشید. در صورت ابتلا برای تسكین خارش ها، از لوسیون 
های مخصوص، استحمام و بلغور جو دو سر كمک بگیرید. دیابت نوع یک: دیابت نوع 
یک به نام دیابت نوجوانی شناخته می شود، اما بسیاری از مردم در سنین بزرگسالی به آن 
مبتلا می شوند. دیابت نوع یک، نوعی بیماری خودایمنی است كه طی آن سیستم ایمنی 
بدن به طور اشتباه به جزایر لانگرهانس پانكراس )سلول های تولید كننده انسولین( حمله 
می كند و بدن دیگر قادر نخواهد بود برای جمع آوری قند از خون و كاهش قند خون از 
انسولین استفاده كند، در نتیجه قند خون افزایش خواهد یافت. هنوز كسی دلیل اصلی این 
اشتباه را نمی داند، اما سابقه ی خانوادگی و ابتلا به یک ویروس خاص می تواند از جمله 
عوامل تشدیدكننده باشد. تشنگی شدید، تكرر ادرار، افزایش اشتها، خواب آلودگی، تغییر 
در بینایی ، كاهش وزن ناگهانی، تنفس بد بو، تنفس سنگین و سخت و زخم هایی كه در 
طولانی مدت بهبود می یابند، از علائم دیابت نوع یک هستند. راه درمان: در صورتی كه 
علائم این بیماری را مشاهده كردید، آزمایش های تأیید دیابت را انجام دهید. اگر وجود 
بیماری تأیید شد، تحت مراقبت یک پزشک متخصص قرار گرفته و انسولین تزریق كنید.

گزارش از بهار الهی

سرطان غده تیروئید علی رغم درمان پذیر بودن در صورت تشخیص دیر هنگام عواقب 
خطرناكی به دنبال دارد.  وقتی حرف از سرطان به میان می آید افراد دچار یاس و نا امیدی 
می شوند و ترس سراسر وجودشان را فرا می گیرد چون مرگ را در رو به روی خود تصور می 
كنند. اما در عصر حاضر هر روز شاهد پدیدار شدن نسل جدیدی از تكنولوژی ها هستیم و 
پیشرفت علم تا درمان پذیری قطعی بسیاری از بیماری ها و سرطان ها، پیش رفته است و با 
افزایش آگاهی جای هیچ نگرانی وجود نخواهد داشت.  سرطان غده تیروئید یكی از شایع ترین 
سرطان های غدد داخلی می باشد، كه یک درصد از افراد در دنیا به آن مبتلا می باشند. این 
سرطان  سومین سرطان شایع در خانم ها می باشد، اما اغلب گره های سرطانی موجود در 
خانم ها از نوع خوش خیم، در حالی كه در آقایان احتمال بدخیمی گره و سرطانی بودن آن 
بیشتر است. افراد اغلب هنگام مواجه با این بیماری احساس درماندگی و ناامیدی می كنند اما 
خوش بین بودن و مثبت فكر كردن می توان در مهار این بیماری مفید و موثر باشد. توجه به این 
نكته مهم است كه بیشتر موارد سرطان تیروئید به راحتی با جراحی قابل درمان است. علاوه بر 
این، سرطان تیروئید به ندرت موجب درد یا ناتوانی می شود و درمان های موثر و قابل تحمل 

برای بیشتر موارد سرطان تیروئیدی در دسترس است.
سرطان های نهفته در غده پروانه ای شکل

 دكتر حیدری فوق تخصص غدد و متابولیک و عضو هیئت علمی دانشگاه علوم پزشكی 
ایران در گفت و گو با خبرنگار حوزه ی بهداشت ودرمان باشگاه خبرنگاران جوان در خصوص  
سرطان تیروئید اظهار كرد: این سرطان یک بیماری است كه در آن سلول های غیر طبیعی در 

داخل غده تیروئید شروع به رشد می كنند.
همان طور كه می دانید غده ي تیروئید ، غده ي پروانه اي شكل كوچكی است كه در جلوي 
گردن قرار دارد. این غده علی رغم كوچكی اندازه اش، نقش بسیار عمده و حیاتی در سلامت 
كل بدن دارد. غده تیروئید مسئول تولید و ترشح هورمون هایی به نام هاي تیروكسین و تري 
یدوتیرونین است،كه میزان سوخت و ساز بدن یا سرعت مصرف انرژي و سرعت رشد و بلوغ را 
تنظیم می كنند. به طور كلی ترشح منظم این هورمون ها بسیاري از اعمال و ساختار بدن را 

از میزان ضربان قلب گرفته تا ساختار پوست، تحت تأثیر قرار می دهد.
انواع مختلف این سرطان  شامل  سرطان پاپیلري، سرطان فولیكولار، سرطان مدولری، 
سرطان آناپلاستیک است، كه در این بین سرطان پاپیلری شایع ترین )حدود 70-80 درصد 

موارد( و آناپلاستیک خطرناک ترین نوع )حدود 2 درصد( می باشد.
سرطان تیروئید با یک گره شروع می شود

دكتر قنبریان متخصص غدد در خصوص علائم  سرطان غده تیروئید بیان كرد: ابتدا ممكن 
است هیچ نشانه ی  خاصی وجود نداشته باشد ولی معمولاً سرطان تیروئید با یک گره شروع 
می شود یعنی زیر دستمان گره ای به شكل یک گلوله یا تیله در گردن حس می شود 
بخصوص اگر گره ها تک باشند احتمال سرطانی بودن آن خیلی بیشتر از زمانی است كه فرد 
در تیروئید خود چند گره را احساس كند. بنابراین هرگاه در آینه دیدید كه گره ای در گردن 
وجود دارد علی الخصوص زمانی كه در یک طرف این گره وجود داشته باشد سریعاً به پزشک 

متخصص مراجعه نمایید. 
از جمله دیگر نشانه های احتمالی سرطان غده تیروئید می توان به موارد زیر اشاره كرد:

درد در گردن،تغییر در صدا )گرفتگی صدا یا دیگر تغییرات در صدا( اگر ادامه دار باشد و  
بیش از دو الی سه هفته طول بكشد، اختلالات تنفسی و مشكل در بلعیدن )اگر  فرد هنگام 
بلع غیر قرینگی در گردن خود مشاهده كند(. دكتر حیدری در همین راستا ادامه داد:  ممكن 
است سرطان در جای دیگر بدن فرد وجود داشته باشد كه در اثر آن تیروئید درگیر سرطان 
شده باشد البته این مدل بسیار نادر است. دلیل اصلی  ابتلا به سرطان غده تیروئید ناشی از 
مشكلات غده تیروئید است. این سرطان در تمام سنین ممكن است مشاهده شود. اما سن 

شایع این بیماری بالای ۵0 سال است.
اشعه های مرگبار

 وی در خصوص عوامل ایجاد كننده سرطان غده تیروئید گفت: یكی از عوامل  دخیل در 
سرطان  غده تیروئید، اشعه است یعنی حوادث اتمی و نزدیک بودن به مناطق و نیروگاه های 
اتمی و همچنین  اشعه هایی كه در رادیولوژی و رادیوگرافی) عكس OPG دندان( استفاده 
می شوند  سرطان غده تیروئید را بسیار افزایش می دهند. نكته ی قابل توجه در اینجا این 
است كه در هنگام عكس برداری باید یک محافظ سربی بر روی گردن افراد قرار داده شود 
البته شایان گفتن است كه منظور گرفتن یک عكس OPG نیست و عكس برداری های مكرر 

دندان آسیب رسان می باشد.
 دكتر حیدری در خصوص سایر عوامل ایجاد كننده ی سرطان غده تیروئید تصریح كرد: 
مسائل ارثی و ژنتیكی نیز  نقش به سزایی در این سرطان دارد. همچنین اگر گره ایجاد شده 

در فرد زیر 20 سال یا بالای 60 سال باشد احتمال اینكه گره سرطانی باشد زیاد است. بعلاوه 
كم بودن عنصر ید در برنامه غذایی، سبب افزایش احتمال ابتلا به سرطان غده تیروئید از نوع 
فولیكولار می شود وكسانی كه در برنامه غذایی خود، ید كافی دریافت نمی كنند، اگر در معرض 
پرتوهای رادیواكتیو باشند، ممكن است احتمال بیشتری برای ابتلا به سرطان غده تیروئید از 

نوع  پاپیلری داشته باشند.
زندگی بی تیروئید

قنبریان در خصوص روش های تشخیصی و درمان سرطان غده تیروئید عنوان كرد: پزشک 
متخصص وقتی شک به سرطان غده تیروئید می كند ابتدا درخواست سونوگرافی و هورمون 
های تیروئید می كند و  سپس نمونه برداری از گره با سوزن )F.N.A ( انجام می گیرد تا 

پاتولوژیست بتواند مشخص كند این گره بدخیم  یا خوش خیم است.
وی  افزود: مواردی نظیر سیتی اسكن، ام.ار.ای، اسكن ایزوتوپ ) این اسكن نشان می دهد 
كه آیا سرطان به جای دیگری در  بدن  فرد سرایت كرده است یا خیر( در تشخیص سرطان 
استفاده می شود. در مرحله بعدی اندازه ی گره مورد بررسی قرار می گیرد و اگر گره از یک 
حدی بزرگتر باشد شک به سرطانی بودن آن افزایش می یابد. همچنین اگر كلسیم رسوب 
كرده باشد باز شک ما را تشدید می كند. البته توجه به این نكته ضروری است كه همه این 
موارد باید توسط پزشک تشخیص داده شود. دكتر قنبریان در خصوص جراحی  سرطان غده 
تیروئید بیان كرد: در جراحی همه یا بخشی از غده تیروئید برداشته می شود، زمانی كه تیروئید 
برداشته می شود دیگر غده ای برای ترشح هورمون تیروئید وجود ندارد لذا فرد تا آخر عمر 
باید از هورمون های تیروئید استفاده نماید. دكتر حیدری در مورد زمان پروسه درمانی گفت: 
بسیاری از افراد بین شش تا یک سال نتایج بسیار خوبی گرفته اند و سرطان آنها به طور كامل 

درمان شده است. 
خانم های باردار بیشتر مراقب باشند!

وی  در خصوص بارداری  اظهار كرد: بارداری دو حالت دارد یكی اینكه این سرطان تشخیص 
داده شده و بیمار در مراحل درمانی آن قرار دارد در این حالت تا زمانی كه وضعیت بیمار 
مشخص و پایدار نشده است پزشک اجازه بارداری را نمی دهد چون اسكن و مواد رادیواكتیو در 
مراحل درمانی استفاده می شود برای همین باید دو الی سه سال بادراری را به تعویق انداخت، 
البته این موضوع بسته به هر فرد متغیر است.در حالت دیگر اگر فرد در دوران بارداری متوجه 
سرطان غده تیروئید شود در سه ماهه دوم بارداری تصمیم به جراحی گرفته می شود و روند 

معالجه بعد از دوران بارداری ادامه پیدا می كند.
دكتر حیدری در خصوص نقش كم كاری و پركاری تیروئید در سرطان غده تیروئید تصریح 
كرد: معمولاً در پركاری تیروئید، سرطان به ندرت مشاهده می شود، اما كم كاری تیروئید می 
تواند عامل تحریک سلول های سرطانی باشد.  دكتر قنبریان درخصوص ارتباط گواتر و سرطان 
غده ی تیروئید گفت: گواتر یک نوع ورم خوش خیم تیروئید به حساب می آید. در مناطقی 
كه كمبود ید وجود دارد تیروئید به دلیل جذب ید معمولاً بزرگ می شود و افرادی كه گواتر یا 
تیروئید خیلی بزرگ دارند ممكن است هیچ وقت دچار سرطان غده تیروید نشوند، گواتر وقتی 

مشكل ساز است كه به صورت گره باشد.
سرطان تیروئید یا طناب دار؟

 دكتر حیدری در خصوص عواقب ناخوشایند سرطان غده تیروئید بیان كرد: به طور كلی 
سرطان ها به دو دسته ی تمایز یافته و تمایز نیافته تقسیم می شوند و اگر سرطانی تمایز یافته 
باشد و زود تشخیص داده شود فرد مبتلا می تواند بهبود پیدا كند ولی اگر فردی بی توجه به 
توده ی موجود در گردن خود باشد و بعد از 10 یا 1۵ سال برای درمان اقدام نماید از آنجایی 
كه سرطان در آن زمان به سرعت در حال افزایش است در نتیجه  سرطان تغییر ماهیت می 
دهد و از یک فرم تمایز یافته به یک فرم تمایز نیافته  تبدیل می شود و آنقدر سریع پیشرفت 
می كند كه می تواند  حتی منجر به خفگی فرد شود، البته شایان ذكر است كه حالت خفگی 
در نوع آناپلاستیک این سرطان اتفاق می افتد. وی در خصوص پیشگیری از این سرطان 
خاطر نشان كرد: معمولاً پیشگیری خاصی در این سرطان وجود ندارد. فقط می توان به این 
نكته اشاره كرد كه مراقب یدهای رادیواكتیو باشید. نقش خانواده ها در بهبود روحیه بیماران 
سرطانی، بسیار حائز اهمیت است خانواده ها باید فرد مبتلا به سرطان را تنها نگذارند، از او 
حمایت كنند و محیطی را برایش فراهم كنند كه امیدبخش و آرامش بخش باشد. طرز فكر 
مناسب به صورت شگفت انگیزی به بهبود حالت بیمار كمک می كند. اگر فردی كه مبتلا به 
سرطان است جنبه های روانشناختی و روحیه خود را تقویت كند در درمانش، تداوم زندگی 
خود و اینكه بتواند با بیماری مقابله كند تاثیر مثبت زیادی دارد زندگی خود را با این ترس و 
اضطراب خراب نكنید كه شاید روزی سرطانم دوباره برگردد . اكنون سعی كنید از زندگیتان 
لذت ببرید و روزهای خوب بعد از بهبودیتان را با افكار منفی هدر ندهید. هر زمان برگشت 
، دوباره اقدام  به درمان می كنید . چه كسی می تواند مطمئن باشد كه الان یک سرطان 

تشخیص نداده در بدنش ندارد.

چنگال سرطان تیروئید بر گلوی ایرانی ها! 

شنبه -هشتم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3950



اجتماعی 6

نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم  خبرداد؛

تحقق6۵درصدیدرآمدهایشهرداریقم
نایب رئیس شورای اسلامی شهر قم گفت: حدود 6۵ درصد درآمدهای شهرداری قم طی 

سال جاری تحقق یافته است.
حسن بختیاری در توضیح علت عدم تحقق مناسب درآمدهای شهرداری قم طی سال 
جاری اظهار كرد: اكثر درآمدهای شهرداری از محل عوارض اختصاصی و عمومی تحقق 
مي یابد كه با توجه به فضای اقتصادی كشور، ركود در ساخت و ساز علت عمده عدم تحقق 

درآمدهای شهرداری قم است.
وی یكی دیگر از دلایل عدم تحقق مناسب درآمدهای شهرداری قم را انجام نشدن 
كمك های دولتی به شهرداري ها و از جمله شهرداری قم دانست و اضافه كرد: كمك های 
دولتی به شهرداری قم در سال جاری تقریبا صفر بوده است و این خود یكی از دلایل عدم 

تحقق درآمدهای پیش بیني شده شهرداری به حساب مي آید.
عضو شورای اسلامی شهر قم دریافت نشدن رقم قابل ملاحظه ای از اعتبارات استانی را از 
دلایل دیگر تحقق نیافتن درآمدهای پیش بیني شده شهرداری قم عنوان كرد و افزود: رقم 

قابل ملاحظه ای از اعتبارات استانی مربوط به شهرداری قم پرداخت نشده است.
وی اضافه كرد:  در مورد كمك های خارج از مجموعه شهرداری به شهرداری قم تنها 
تخصیص اعتبارات دفتر مقام معظم رهبری كه مربوط به اعتبارات سفر ایشان به شهر قم 

است تا اندازه ای به تحقق درآمدها كمك كرده است.
بختیاری با اشاره به رقم بودجه پیش بیني شده در لایحه تقدیمی سال آینده شهرداری 
قم به شورای شهر خاطرنشان كرد: بخشی از رقم پیش بیني شده شهرداری قم مربوط به 
فروش اموال است كه به نظر مي رسد به صورت كامل تحقق نخواهد یافت از این رو شورای 
شهر قم در بررسی بودجه سال آینده تغییراتی منطبق با واقعیت های درآمدی شهرداری 

اعمال خواهد كرد.
 

مدیركل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم:

پرداختعوارضدرشهرداریقممکانیزهميشود
مدیركل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به اینكه تسهیلاتی برای پرداخت 
عوارض مشخص شده است، افزود: روش های دستی پرداخت عوارض به مكانیزه تبدیل 

مي شود و مردم مي توانند از ظرفیت دفاتر پیشخوان استفاده كنند.
علی اصغر جدی با اشاره به اینكه پرداخت مكانیزه عوارض با استفاده از درگاه اینترنتی 
بانك شهر دنبال مي شود، خاطرنشان كرد: اساسنامه سازمان سرمایه گذاری شهرداری قم به 

تصویب رسیده است كه این بخش مي تواند مكمل بخش درآمدی باشد.
وی گفت: كمیسیون ماده 77 اعتراض افراد پرداخت كننده عوارض را مورد بررسی قرار 
مي دهد در این كمیسیون طی دو ماه اخیر نزدیك به 30 میلیارد ریال برای مشاغل مختلف 

رای صادر شده است.
جدی با بیان اینكه پرداخت عوارض نوسازی تا پایان سال جاری سبب مي شود كه افراد 
بتوانند از 10 درصد تخفیف جایزه خوش حسابی برخوردار شوند، اظهار كرد: كمیسیون ماده 
77 اعتراض افراد پرداخت كننده عوارض را مورد بررسی قرار مي دهد در این كمیسیون 

طی دو ماه اخیر نزدیك به 3 میلیارد تومان برای مشاغل مختلف رای صادر شده است.
وی با تاكید بر اینكه تسهیلاتی برای پرداخت عوارض مشخص شده است، اضافه كرد: 
روش های دستی پرداخت عوارض به مكانیزه تبدیل مي شود و مردم مي توانند از ظرفیت 

دفاتر پیشخوان استفاده كنند.
مدیركل تشخیص و وصول درآمد شهرداری قم با اشاره به اینكه پرداخت مكانیزه عوارض 
با استفاده از درگاه اینترنتی بانك شهر دنبال مي شود، خاطرنشان كرد: اساسنامه سازمان 
سرمایه گذاری شهرداری قم به تصویب رسیده است كه این بخش مي تواند مكمل بخش 
درآمدی باشد. وی ادامه داد: نباید به دنبال این باشیم كه فقط از مردم عوارض دریافت كنیم 
بلكه باید از استفاده از ظرفیت بخش خصوصی و مطالبات دستگاه های اجرایی را افزایش 
دهیم؛ امیدواریم باشیم تشكیل سازمان سرمایه گذاری فعالیت های بخش درآمد شهرداری 
قم تكمیل شده و بتوانیم در محورهایی از جمله بلوار پیامبر اعظم)ص( و بافت های فرسوده 

به دستاوردهای مناسبی برسیم.

شهردار منطقه پنج قم  خبرداد:

احداثهمزمانسهبوستان
دررینگمسجدمقدسجمکران

شهردار منطقه پنج قم گفت: در جهت افزایش سرانه فضای سبز، امكانات رفاهی و 
ورزشی و ایجاد چشم انداز زیبا برای شهروندان و زائران، سه بوستان در رینگ مسجد مقدس 

جمكران احداث خواهد شد. 
احمد تركمن اظهار كرد: : این سه بوستان دارای كمپلكس بازي، ست تندرستي، زمین 
بازي، آبنما، سرویس بهداشتی و مبلمان شهری است و موجب ایجاد محیطی مطلوب و 

سالم برای آرامش و آسایش زائران و شهروندان خواهد شد.
وی افزود: برای افزایش سرانه فضای سبز، امكانات رفاهی و ورزشی و ایجاد چشم انداز زیبا 
و اجرای شبكه معابر برای شهروندان و زائران مسجد مقدس جمكران، اقدام به احداث سه 
بوستان در مقابل درب 3 به متراژ بیش از 4200 مترمربع، مقابل درب 4 به متراژ بیش از 

3800 مترمربع و جنب ناحیه یك بیش از 1200 مترمربع شده است.
شهردار منطقه پنج بیان كرد: این بوستان ها در منطقه كمتر برخوردار احداث شده است تا 

موجب ایجادی محیطی مطلوب برای زائران و ساكنان منطقه جمكران شود.
تركمن بوستانهای رینگ مسجد را مكمل نشاط و شادابی روحیه زائرین و شهروندان 
دانست و ادامه داد: طراحی و ایجاد فضای سبز، بخشی از چهره شهر را مي سازد و یكی از 

نیازهای ضروری و پدیده های مطلوب زندگی شهرنشینی محسوب مي شود.
وی یادآور شد:  بوستان های عمومی تاثیر بسزایی در آب و هوای شهرها مي گذارد و كمك 
زیادی به حفظ بهداشت محیط و سلامتی افراد مي كند. در بوستان های عمومی سعی بر 
آن است كه وسائل سرگرمی و رفاهی با استانداردسازی شبكه های روشنایی و محوطه بازی 

كودكان برای سنین مختلف وجود داشته باشد.

مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم  اعلام كرد:

آمادهسازی63۰۰پارکینگخودروویژهنوروز
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم گفت: اكنون ظرفیت حدود ۵ هزار 
و 800 خودرو برای پاركینگ در دسترس است ولی در مجموع تا ایام نوروز این آمار به 

حدود 6 هزار و 300 ظرفیت پارك خودرو مي رسد.
حسین شعبان زاده با اشاره به آماده سازی و ظرفیت پاركینگ ها ویژه استقبال از نوروز 9۵ 
اظهار كرد: اكنون حدود ۵ هزار و 800 ظرفیت پاركینگ در دسترس است، ولی ویژه ایام 
نوروز ظرفیت ۵00 تا 600 خودرو به این ظرفیت اضافه مي شود، بنابراین در مجموع حدود 

6 هزار و 300 ظرفیت برای پارك خودرو آماده سازی شده است.
وی خاطرنشان كرد: اكنون كارهای عمرانی در حال انجام است تا ظرفیت پاركینگ ها 
افزایش پیدا كند، پاركینگ  زائر با ظرفیت 2 هزار خودرو بیشترین پذیرش را در ایام نوروز، 

تعطیلات و مناسبت ها دارد.
مدیرعامل سازمان حمل و نقل و ترافیك شهرداری قم با بیان اینكه با ظرفیت های موجود 
كمبود پاركینگ نخواهیم داشت گفت: با توجه به نزدیك شدن به ایام تعطیلات، پاركینگ ها 
به صورت شبانه روز فعال هستند، ظرفیت های پاركینگ موجود در رودخانه نیز در مواقع 
مورد نیاز فعال مي شود. وی خاطرنشان كرد: مباحث مربوط به پلیس و سازمان حمل و نقل 
و ترافیك در قالب جلساتی بررسی مي شود، بنابراین با همكاری و تعامل بین سازمان و پلیس 
مشكل ترافیكی نخواهیم داشت. شعبان زاده عنوان كرد: با توجه به نزدیك شدن به ایام پایانی 
سال و شلوغی معابر از شهروندان تقاضا داریم با پارك نامناسب خودروی خود مزاحمتی برای 

افراد دیگر به وجود نیاورند و سبب ترافیك نشوند.

مدیرعامل سازمان آتش نشانی شهرداری قم  خبرداد:

برگزاریدورههایمقدماتیایمنسازیدر
۱۰۰مهدکودك

مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری قم گفت: دوره های مقدماتی 
ایمن سازی در 100 مهدكودك استان قم برگزار شده است تا كودكان بتوانند به عنوان 
همیاران آتش نشان در هنگام رخ دادهای ناگوار اقدامات لازم را برای كاهش آسیب ها انجام 

دهند.
عباس جعفری با بیان اینكه شهروندان در ایمن سازی شهر قم نقش موثری دارند، اظهار 
كرد: سازمان ها و نهادهایی از جمله صدا و سیما باید همراه با سازمان آتش نشانی و خدمات 

ایمنی شهرداری قم برای فرهنگ سازی در این راستا از ظرفیت های خود استفاده كنند.
وی از اجرای مانورهای استانی در قم یاد كرد و افزود: نیروهای آتش نشان در این مانورها 
حضور مناسبی داشته و توانسته اند ظرفیت های خود را به خوبی نمایش دهند به همین 
علت مورد تشویق مسئولان استانی قرار گرفته اند. مدیرعامل سازمان آتش نشانی و خدمات 
ایمنی شهرداری قم خاطرنشان كرد: دوره های مقدماتی ایمن سازی در 100 مهدكودك 
استان قم برگزار شده است تا كودكان بتوانند به عنوان همیاران آتش نشان در هنگام 
رخ دادهای ناگوار اقدامات لازم را برای كاهش آسیب ها انجام دهند. وی با اشاره به اینكه 
رخ دادها نشان از رعایت نكردن مسائل ایمنی است، عنوان كرد: اگر همشهریان نكات 
ایمنی را رعایت كنند و به تذكرات ماموران امدادی توجه داشته باشند آمار حوادث كاهش 

چشم گیری خواهد داشت زیرا اقدام های كوچك ناایمن سبب رخ دادهای بزرگ مي شود.
جعفری با تاكید بر اینكه بي دقتی افراد ناآگاه در بخش صنایع رخ دادهای بسیاری را رقم 
زده است، مطرح كرد: امیدواریم با توجه به این نگاه كه پیشگیری بهتر از درمان است، در 

آینده نزدیك بتوانیم در هر خانواده یك آتش نشان داشته باشیم.

مدارا در برابر رفتار نامناسب همسر و گذشت از نیازها 
راهكاری است كه می تواند به روابط خانوادگی آرامش 
هدیه كند اما گاهی اوقات زن و شوهر به جای توجه به 
گذشت در زندگی مشترك، با حرف ها و كنایه هایشان 

آرامش را از زندگی شان دور می كنند.
بخشش و گذشت

موضوع  كنیم،  گذشت  چگونه  اینكه  دانستن 
مهمی است كه توانایی اعتماد زوجین به یكدیگر را 
بیش از پیش تقویت می كند. اگر شما هم احساس 
می كنید كه در زندگی مشترك تان با این مشكل مواجه 
شده اید به شما توصیه می كنیم كه برای چشیدن طعم 

خوش خوشبختی به وسیله گذشت توجه كنید.
 خودتان را نادیده نگیرید

گاهی اوقات پیش می آید كه زن و شوهر از نیازهای 
احساسی خود صحبت نكرده و آنها را بیان نمی كنند 
و در واقع همیشه گذشت كرده اند اما باید به خاطر 
داشته باشید كه گذشت دائمی و نادیده گرفتن خود، 
طرف مقابل را به یك خطای شناختی می اندازد و فكر 
می كند كه شما اصلًا یك چنین نیازی ندارید. این یك 
ظلمی است كه شما در درجه اول به خود و بعد به 

طرف مقابل كرده اید.
گذشتی که بی فایده است

بدون  و  رودربایستی  بی  و  راحت  خیلی  باید 
اینكه منت بگذارید و همسرتان را سرزنش كنید، 
او را متوجه سازید كه به خاطر محبتی كه دارید 
حاضرید از نیاز خود بگذرید. این نكته بسیار مهم 
است؛ چراكه منت گذاشتن به خاطر گذشتن از 
نیازها عواقب بدی را به همراه دارد. بدون منت به 
همسرتان نشان دهید كه به خاطر محبتی كه در 
زندگی زناشویی تان هست، تصمیم گرفته اید از 
نیازتان با توجه به شرایط موجود، بگذرید. ولی اگر 
مدام او را سرزنش كنید دیگر این نوع گذشت شما 

فایده ای نخواهد داشت.
 بدون گذشت اعتمادی درکار نیست

زن و شوهر نباید به گونه ای رفتار كنند كه تنها 
منتظر عیوب یكدیگر بوده و با بیان این عیوب زندگی را 
به كام خود و دیگری تلخ كنند. آنان باید در یك فضای 
صمیمی و دوستانه از برخی اشتباهات هم بگذرند و از 
خود گذشتگی نشان دهند. امام علی)ع( فرموده اند: 
»بخشودن و گذشت، تاج خصلت های والای انسانی 

است.« 

عدم سرکوب نیازهای احساسی خود
زن و شوهر برای رسیدن به شناخت متقابل باید 
نیازهای احساسی خود را به یك زبان خوب و زیبا بیان 
كنند. به عنوان مثال وقتی یك خانم احساس می كند 
كه نیاز به رفتن به یك مسافرت دارد ولی می داند 
همسرش توان مالی برای این كار را در حال حاضر 
ندارد باید احساس نیاز خود را به صورت عاطفی و نه 
به صورت سرزنش و امر و نهی بیان كند. همچنین 
باید در برخی مواقع به همسرتان نشان دهید كه به 
خاطر او از اشتباهی كه مرتكب شده گذشت كرده اید 
یا تأمین فلان نیازتان در زندگی زناشویی را به تعویق 

انداخته اید.
عیب پوشی کنید!

زن و شوهر بیشتر از هرشخص دیگری به روحیات 
یكدیگر آشنا هستند و متوجه عیوب هم می شوند اما 

اگر این مسئله به سرزنش یكدیگر و عدم گذشت از 
اشتباهات منجر شود، عواقب خوبی نخواهد داشت. پس 
انتظار می رود همسران سیاست عیب پوشی  را به جای 
عیب جویی در زندگی مشتركشان پیاده كنند. پس یاد 
بگیرید كه از اشتباه همسرتان بگذرید و درصورتی كه 
در این زمینه موفق شدید، او نیز خواهد آموخت كه 
گذشت لازمه زندگی مشترك است و در مقابل اشتباهات 

احتمالی شما از خودگذشتگی نشان خواهد داد.
 فرصت بدهید

یكی از رموز گذشت در زندگی مشترك این است 
كه زمینه ای را فراهم كنید تا همسرتان در حد توانش 
یا حتی كمتر از توانش فرصت برآورده كردن نیازهای 
شما را داشته باشد. گاهی اوقات به تناسب توانمندی 
مالی همسر خود نگاه كنید و با صرفه جویی كه در 
زندگی مشترك انجام می دهید فرصت برآورده كردن 

این نیازتان را توسط همسرتان را به او بدهید.  
اصول گذشتن از اشتباهات دیگران

حال كه شما تصمیم گرفته اید ببخشید تا بخشیده 
شوید و در اهداف آینده تان می خواهید به همسرتان 
بگویید كه چرا از اشتباهات او گذشتید، پس بهتر 
است بدانید این عفو  و گذشت چه منفعتی برای شما 
دارد. طبق نتایج این تحقیقات، افرادی كه می توانند 
ببخشند، افسردگی، خشم و فشار عصبی كمتری 
دارند و امیدشان به آینده بیشتر است. بدن این افراد 
نیز سیستم ایمنی قوی تری دارد و راحت تر از افراد 
دیگر به خواب می روند و نشاط و شادابی بیشتری را 
تجربه می كنند. در واقع راز سلامت افراد بخشنده 
در شخصیت آنهاست، كسانی كه گرچه ممكن است 
از مسائل مختلف ناراحت شوند، اما چون رویه ای 
بخشایشگر دارند، دیگران را عفو می كنند و منتظر 

عذرخواهی نیز نمی مانند. پس به همین علت آدم های 
بخشنده و با گذشت جسم و روان سالمی دارند و آسوده 
خیال تر از دیگران زندگی می كنند؛ درست برخلاف 
آدم های كینه جو كه محققان دریافته اند مستعد ابتلا 
به مشكلات قلبی - عروقی، دردهای مزمن، اختلال 
عملكرد عصبی و اضطراب و افسردگی هستند و در 
نهایت از داشتن یک زندگی لذتبخش محروم می مانند.

منتظر عذرخواهی نباشید
اما رسیدن به درجه بخشندگی، كار آسانی نیست و 
نیاز به تمرین مستمر و اعتقاد قلبی دارد. اولین روش 
برای تمرین بخشندگی این است كه منتظر عذرخواهی 
فرد مورد نظر نباشیم چون ممكن است این اتفاق هیچ 
گاه رخ ندهد. وقتی منتظر عذرخواهی نباشیم، این 
فرصت برایمان پیش می آید كه مسائل را از دید فرد 
مقابل نگاه كرده و برای لحظاتی با او همدردی كنیم و 
به این نتیجه برسیم كه اقدام او علیه ما یا از روی نادانی 

بوده، یا از روی ترس یا حتی از روی علاقه.
دانستن فواید بخشش

این كه این عمل چه تاثیرات مثبتی بر فرد بخشنده 
دارد نیز می تواند بهترین انگیزه برای تمرین بخشش 
به  را  وقتی كینه كسی  بدانیم  این كه  مثلا  باشد. 
دل می گیریم، فكر صدمه زدن به كسی را در سر 
می پرورانیم یا كلاممان را تند و تیز می كنیم و طعنه 
آمیز حرف می زنیم، پیش از آن كه به فرد مقابل آسیب 
بزنیم، خودمان را هدف قرار داده ایم و سبب ترشح 

هورمون های آسیب زننده به بدن خویش شده ایم.
موانع بخشش را از بین ببرید

برای این كه بتوانیم راحت تر ببخشیم، باید موانع 
بخشش را نیز از سر راهمان برداریم و به اصطلاح 
چشم هایمان را بشوییم. به این ترتیب برای این كه فكر 
و ذهنمان آماده بخشش شود، باید به خود بقبولانیم 
كه مسائل گذشته از بین رفته و دوباره تكرار نخواهد 
شد كه این به معنی خلاصی از دست افكار قدیمی و 

پرورش افكار تازه در ذهن است.
فکر نکنید چه کسی برنده است

برای تبدیل شدن به فردی بخشنده نباید مدام 
به این فكر كنیم كه با گذشتن از اشتباهات دیگران 
آنها برنده می شوند و ما بازنده، بلكه باید خود را برنده 
حقیقی بدانیم و ایمان داشته باشیم كه با بخشیدن 
از شر افكار كینه جویانه خلاص می شویم و در راهی 
قرار می گیریم كه انتهای آن دستیابی به آرامش است.

چگونه بدون منت گذشت و بخشش کنیم

شنبه -هشتم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره 3950

مدیرعامل سازمان آتش نشاني شهرداري قم  خبرداد:

فوتیکشهروندقميبراثرآتشسوزي
مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم از فوت یك شهروند بر اثر 

آتش سوزي در منزل خبر داد. 
عباس جعفري با اشاره به عملیات صورت گرفته توسط سازمان آتش نشاني قم در 72 
ساعت گذشته، به آتش سوزي منزل مسكوني اشاره و اظهار كرد: در اثر این حادثه كه در 

روز چهارشنبه رخ داد، یك پیرمرد 90 ساله فوت شد.
وي افزود: بي توجهي به نكات ایمني از دلایل وقوع این حادثه بوده است.

مدیرعامل سازمان آتش نشاني و خدمات ایمني شهرداري قم در ادامه عملكرد این 
سازمان در سه روز گذشته را مورد توجه قرار داد و گفت: در این مدت 40 مورد عملیات 

مختلف توسط آتش نشانان قمي انجام شد.
وي در تشریح جزئیات این مأموریت ها افزود: در این مدت 10 مورد عملیات ایمن سازي، 

6 مورد نجات و 23 مورد اطفاي حریق انجام شد.
جعفري با اعلام انجام 6 مورد عملیات نجات اظهار كرد: سه مورد از این عملیات ها مربوط 
به محبوس شدن در اتاق و خودرو، دو مورد مربوط به محبوس شدن در آسانسور و یك مورد 

مربوط به واژگوني خودرو و محبوس شدن در آن بوده است.
وي در خصوص عملیات ایمن سازي اظهار كرد: سه مورد نشت گاز منزل، دو مورد 
واژگوني خودرو و نشت سوخت خودرو، دو مورد صید جانور موذي و یك مورد قطع آژیر 
انجام  شده است. جعفري در خصوص عملیات حریق گفت: از 23 عملیات حریق صورت 
گرفته، 9 مورد مربوط به حریق ضایعات، چهار مورد مربوط به حریق منزل و چهار مورد 

حریق خودرو بوده است.

رئیس پلیس مبارزه با مواد مخدر استان قم  خبرداد:

کشف۱۰کیلوگرمهروییندرقم
به گزارش ایرنا از پایگاه خبری پلیس، سرهنگ غلام عباس بلفكه روز چهارشنبه در گفت 
و گویی ابراز داشت: ماموران مبارزه با مواد مخدر استان قم با انجام اقدام های اطلاعاتی یكی 
از قاچاقچیان مواد مخدر را در قم شناسایی كردند.وی افزود: با پوشش پلیسی منزل نامبرده، 
مشخص شد وی مقدار قابل توجهی مواد مخدر از نوع هرویین را در منزل نگهداری و قصد 
دارد به دلیل نامرغوب بودن آن را به صاحبش ساكن استان همجوار كه راهی قم شده 
تحویل دهد.وی بیان داشت: در ادامه متهم در مكانی نامعلوم و طی یک قرار با خودروی پژو 
40۵ حاضر و محموله ها جابجا شد.بلفكه افزود: با توجه به حساسیت موضوع، چندین اكیپ 
از ماموران وارد عمل شده و متهم در حال عزیمت به استان خود در تقاطع غیر همسطح 72 
تن دستگیر و از وی پنج كیلوگرم هرویین در قالب 9 بسته كشف شد.وی ادامه داد: سپس 
با دستگیری دومین متهم در تحقیقات از نامبرده مشخص شد محموله را به منزل پسرعمه 
خود منتقل كرده كه بلافاصله با هماهنگی مقام قضایی استان از منزل مذكور بازرسی و 
پنج كیلوگرم هرویین در قالب پنج بسته كشف شد و در نهایت متهمان جهت سیر مراحل 

قانونی تحویل مرجع قضایی استان شدند.

مهارآتشدریکواحدصنعتیکاشان
مدیر روابط عمومی سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی شهرداری كاشان از مهار آتش 

در یک كارخانه الیاف در این شهرستان خبر داد. 
به گزارش ایرنا روح الله در گفت وگو با خبرنگاران اظهار داشت: در پی تماس با سامانه 
12۵ سازمان مبنی بر آتش سوزی در یک كارخانه حلاجی الیاف ابتدای جاده نوش آباد، 
پنج دستگاه خودرو سنگین از دو ایستگاه عملیاتی در محل حاضر شدند و آتش را مهار 
كردند.حضور به موقع آتش نشانان آران و بیدگل مانع از خسارت بیشتر و سرایت به سوله 

و ساختمان های مجاور شد.
وی افزود: علت این حادثه توسط كارشناسان آتش نشانی در دست بررسی است.فدایی 
از متصدیان واحدهای صنعتی خواست با رعایت استانداردها، توصیه ها و ضوابط ایمنی، 
پیشگیری از وقوع این حوادث را جدی بگیرند و در اولین فرصت، موضوع را به شماره 12۵ 

سازمان آتش نشانی و خدمات ایمنی اطلاع دهند.

قتلمردجوانبااسلحهدرپاتوقمعتادان
جسد مرد جوانی كه با شلیک یک گلوله به قتل رسیده بود، 

در تپه های اطراف اتوبان بابایی كشف شد. 
به گزارش خبرنگار حوادث تسنیم؛ ساعت 14:3۵  روز 
پنجشنبه خبر كشف جسد مرد جوانی در تپه های اطراف 
اتوبان بابایی از طریق مأموران كلانتری 146 حكیمیه به 
بازپرس كشیک قتل اعلام شد كه با حضور محسن مدیر 
روستا؛ بازپرس شعبه ششم دادسرای امور جنایی تهران در 
محل كشف جسد مشخص شد مرد جوان با اصابت یک گلوله 

به زیر كمرش به قتل رسیده است.
پس از بررسی های بیشتر مأموران متوجه شدند مكانی 

كه مقتول در آنجا به قتل رسیده، پاتوق مصرف كننده های 
مواد مخدر است و همچنین در 8 نقطه دیگر محل كشف 
جسد، آثار خونریزی مشاهده شد كه با دستور بازپرس پرونده 
از تمام لكه های خون نمونه برداری صورت گرفت تا با تطبیق 
خون های كشف شده مشخص شود آیا تمام خون ها متعلق به 
مقتول بوده است یا اینكه فرد یا افراد دیگری نیز در آنجا حضور 
داشته اند. تحقیقات درباره علت قتل مرد جوان ادامه داشت تا 
اینكه یک زن جوان با حضور در كلانتری 146 حكیمیه اعلام 
كرد چندین ساعت از همسرش بی خبر است و شوهرش به 
منزل برنگشته است. با اعلام مشخصات مرد مقتول به زن 

جوان مشخص شد مرد مقتول، همسر این زن جوان بوده 
است و 39 سال سن دارد.

زن جوان در ادامه تحقیقات به مأموران گفت: همسرم نادر 
ساعت 9 شب ۵ اسفند من را به منزلمان رساند و گفت 2 
ساعت دیگر به منزل برمی گردد، اما دیگر از نادر خبری نشد 

كه تصمیم گرفتم فقدان وی را به پلیس اطلاع دهم.
سرانجام با دستور محسن مدیر روستا؛ بازپرس شعبه ششم 
دادسرای امور جنایی تهران جسد نادر به پزشكی قانونی 
منتقل شد و تحقیقات درباره شناسایی و دستگیری متهم یا 

متهمان این پرونده ادامه دارد.

فرمانده انتظامی شهرستان بویراحمد از كشف و ضبط 
یک محموله گوشی تلفن همراه قاچاق به ارزش هشت 
میلیارد و ۵00 میلیون ریال در جاده ارتباطی شیراز - 

یاسوج خبر داد. 
به گزارش ایرنا و به نقل از پایگاه خبری پلیس كهگیلویه 
و بویراحمد، سرهنگ علی شیر زهرایی روز پنجشنبه افزود: 
یک دستگاه خودروی سمند هنگام تردد در جاده ارتباطی 

شیراز - یاسوج پس از مشاهده ماموران ایست و بازرسی 
پاسگاه انتظامی تنگ سرخ بویراحمد اقدام به دور زدن به 
سمت شیراز كرد. وی بیان كرد: راننده و سرنشین این خودرو 
پس از تعقیب و گریز ماموران آن را رها و به سوی جنگل 
ها و كوه های اطراف متواری شدند. زهرایی اظهار كرد: در 
بازرسی از این خودرو 723 دستگاه انواع گوشی تلفن همراه 
قاچاق سامسونگ به ارزش هشت میلیارد و ۵00 میلیون 

ریال كشف و ضبط شد.وی با اشاره به اینكه گوشی های 
تلفن همراه مكشوفه فاقد هرگونه اسناد مثبت گمركی بودند، 
عنوان كرد: خودروی حامل این محموله قاچاق به پاركینگ 
انتقال یافت و گوشی ها نیز تحویل اداره كل گمرک كهگیلویه 
و بویراحمد شدند.زهرایی ابراز داشت: تلاش پلیس كهگیلویه 
و بویراحمد برای شناسایی و دستگیری راننده و سرنشین این 

خودرو ادامه دارد.

رئیس پلیس فتا همدان  خبرداد:

کلاهبرداری68میلیونریالیازطریق
رئیس پلیس فضای تولید و تبادل اطلاعات انتظامی همدان از شناسایی و دستگیری فردی 

كه از طریق تلگرام 68 میلیون ریال كلاهبرداری كرده بود، خبر داد. 
سرهنگ اكبر امینی در گفت و گو با ایرنا افزود: یک شهروند همدانی با مراجعه به پلیس 
فتا مدعی شد كه 68 میلیون ریال از وی در شبكه اجتماعی تلگرام كلاهبرداری شده است.

وی افزود: بگفته شاكی در یكی از گروه های تلگرامی با فروشنده ای آشنا شده كه تجهیزات 
صوتی را به قیمت بسیار پایینی عرضه می كند

.وی اضافه كرد: مالباخته پس از چندین مرحله گفت و گو با فرد كلاهبردار در تلگرام و 
دریافت تصاویر سیستم های صوتی مجاب به خرید و واریز وجه به حساب متهم شده، غافل از 
اینكه فرد مخاطب كلاهبردار بوده است.رئیس پلیس فتا همدان بیان كرد: شاكی مدعی شد 
پس از گذشت دو هفته و ارسال پیامهای مكرر در تلگرام ، سرانجام فرد كلاهبردار در پاسخ 
به پیامها منكر وصول وجهی از جانب شاكی شد و با لحنی بسیار زننده از شاكی خواست 
دیگر مزاحمش نشود و شاكی را بلاک كرد.سرهنگ امینی افزود: با انجام اقدامات فنی و به 
كارگیری شگردهای خاص پلیسی فردی با هویت معلوم شناسایی و با اخذ دستور از مقام 

قضایی دستگیر شد.
وی به شهروندان تاكید كرد: كانالها و گروه های تلگرامی به دلیل مجهول بودن صاحبان آنها 
مكان مناسبی برای خرید نیست و در صورت اجبار به خرید از آنها، از معتبر بودن فروشنده 
اطمینان حاصل نمایند یا با قرار فیزیكی خریدهای خود را انجام دهند.به دنبال كنترل 11 
هزار و 82 سایت و فضای مجازی در 10 ماهه امسال 90 كلاهبردار و متخلف این حوزه 

شناسایی و دستگیر شدند.

در محور خاش- سراوان :

برخورددوخودروقاچاقسوختوانسان
۱4کشتهوزخمیبرجاگذاشت

برخورد دو دستگاه خودروی سواری پژو و تویوتا وانت حامل موادسوختی قاچاق و اتباع 
خارجی غیر مجاز در محور خاش به سراوان در استان سیستان و بلوچستان دو نفر كشته و 

12 نفر زخمی برجا گذاشت. 
به گزارش ایرنا، دو دستگاه خودرو كه یكی حامل اتباع خارجی غیرمجاز و دیگری 
موادسوختی قاچاق بود امروز /چهارشنبه/ در كیلومتر 3۵ محور خاش به سراوان با هم برخورد 

كردند كه در این حادثه 2 نفر كشته و 12 نفر زخمی شدند.
رئیس جمعیت هلال احمر شهرستان خاش گفت: در پی اعلام سرنشینان خودروهای 
عبوری تیمهای امدادی از جمعیت هلال احمر و مركز اورژانس 11۵ به قید فوریت به محل 
اعزام كه پس از رهاسازی مجروحان و فوت شدگان از داخل خودروها نسبت به انتقال آنان به 

بیمارستان امام خمینی )ره ( خاش اقدام كردند.
محمدامین حسین زهی افزود: تلاش امدادگران برای كمک به سانحه دیدگان حدود 
دو ساعت به طول انجامیده است.محورهای خاش به سراوان و خاش به زاهدان عرصه 
تردد خودروهای حامل سوخت و قاچاق انسان است كه هر از گاهی شاهد وقوع حوادث 
ناگواری هستیم.خاش در 18۵ كیلومتری جنوب زاهدان مركز سیستان و بلوچستان واقع 

شده است.
محورهای فرعی و اصلی شهرستان سراوان به دلیل همجواری با پاكستان جولانگاه 

خودروهای حامل اتباع بیگانه غیر مجاز و انتقال موادسوختی قاچاق است.

باندحفاریغیرمجازدرچهارمحالوبختیاریمتلاشیشد
فرمانده انتظامی شهرستان بن استان چهارمحال وبختیاری از دستگیری اعضای یک باند 

غیرمجاز حین حفاری در یكی از بناهای تاریخی روستایی این شهرستان خبر داد. 
سرهنگ دوم مجید ایمان پورفراش روز پنجشنبه در گفت وگو با خبرنگار ایرنا افزود: درپی 
كسب خبری مبنی بر فعالیت یک باند حفاری غیرمجاز درچند روستای این شهرستان موضوع 
در دستور كار ماموران قرار گرفت. وی گفت: ماموران با اقدامات گسترده اطلاعاتی از حضور 
شبانه حفاران درخانه ای قدیمی دریكی از روستاهای شهرستان آگاه شده و این مكان را 

زیرنظر قرار دادند. 
وی افزود: با احراز اقدامات مجرمانه این باند برای كشف عتیقه با هماهنگی مقام قضایی دریک 

عملیات غافلگیرانه پنج نفر از اعضای باند حین حفاری دستگیر شدند.
 سرهنگ دوم پورفراش اظهار داشت: در بازرسی از این محل یک دستگاه كمپرسور ویک 

قبضه سلاح شكاری غیرمجاز به همراه تعداد قابل توجهی ابزار حفاری كشف شد. 
وی، از تشكیل پرونده در خصوص این باند و ارائه به مراجع قضائی خبر داد و از عموم مردم 
خواست، هرگونه فعالیت متخلفان را برای اقدام سریع و ضربتی پلیس، به تلفن یا پیامک 110، 

مركز فوریت های پلیسی، گزارش كنند.
 به گزارش ایرنا، مركز شهرستان بن در فاصله 2۵ كیلومتری مركز استان چهارمحال 

وبختیاری قرار دارد. 

اگر با كسی روبه رو شدید كه مدام نگران حال و وضع شما و 
اطرافیانش است و لحظه ای هم به نیازهای خود توجهی نمی كند، 
تعجب نكنید، زیرا او كسی است كه در عالم روان شناسی به یاری 

رسان و مهر ورز شناخته شده است.
مهربان بودن

در اصل این افراد با چنین خصوصیتی فكر می كنند وجودشان 
زمانی ارزش پیدا می كند كه به دیگران كمک كنند و هستی شان را 

در راه دیگران فدا كنند.
محبت و عشق ورزیدن به دیگران بالاترین ایده آل شان است و 
بسیار بخشنده و مهربان هستند. معمولا برونگرا هستند و در اجتماع 
حضور فعالی دارند. هرگز تاریخ تولد عزیزان و دوستان و حتی 
همكارهای خود را فراموش نمی كنند. بیشتر مواقع آنها را می بینید 
كه به خاطر كمک به كسی، حتی غریبه ها، ساعت ها وقت باارزش 

خود را صرف می كنند و خم به ابرو نمی آورند.
از خودگذشتگی را وظیفه خودشان می دانند. آنها بسیار گرم، 
صمیمی و با احساس هستند و برای روابط شخصی شان ارزش 
زیادی قائل می شوند. اگر كسی كاری را بخواهد بیاموزد و آنها آن 
مهارت را داشته باشند، بدون هیچ ناراحتی تجربه های خود را در 
اختیار او قرار می دهند و از هیچ كمكی در این زمینه دریغ نمی كنند. 
اهل عمل هستند و در كمک به دیگران لحظه ای را از دست 
نمی دهند. درواقع این افراد با یاری رساندن به دیگران در تلاش 
هستند احساس مهم بودن كنند. به خود توجه نمی كنند تا حس 

كنند بسیار بااخلاق هستند و اگر كسی بااخلاق بودن آنها را مورد 
تردید قرار دهد، بسیار می رنجند و از تحملشان خارج است.

این افراد به از خود گذشته بودن متقاعد شده اند و اگرچه صادقانه 
به دیگران كمک می كنند، اما توجه دیگران را نیز می خواهند و هر 
چقدر به دیگران كمک می كنند، همان قدر هم نیاز دارند دیگران 
به آنها توجه نشان دهند و عمدتا این توجه را از راه قدردانی طلب 
می كنند. به قوانین وضع شده در جامعه خود بسیار احترام می گذارند 
و معتقدند كه دیگران هم باید همین رویه را در نظر بگیرند. در 
كارهای خود بسیار منظم و از هر نوع آشفتگی گریزان هستند. 
بسیار جدی و پرانرژی هستند و احساس مسئولیت بالایی دارند و به 

جزئیات محیط اطراف خود بسیار توجه دارند.  
ویژگی های مثبت افراد مهرورز

هرگز در این افراد خودخواهی نمی بینید. آنها هیچ گاه به دنبال 
منافع شخصی نیستند و برای رسیدن به منفعتی زیر پای كسی 
را خالی نمی كنند. فروتنی یكی از ویژگی های ذاتی شان است و 
بسیار نوع دوست هستند. همیشه آسایش دیگران را به رفاه خود 
ترجیح می دهند. دلسوز و غمخوار اطرافیان خود بوده و نگران وضع 
آنها هستند. اگر كسی قصد انجام كاری را داشته باشد، بلافاصله در 

مقام حمایت ظاهر می شوند و او را بسیار تشویق می كنند. می توانند 
توانایی ها و ویژگی های خوب دیگران را ببینند و اگر كوچک ترین 

محبتی به آنها شود بسیار حق شناس و سپاسگزار هستند.
ویژگی های منفی

افراد یاری رسان و مهرورز نیاز دارند دیگران به آنها نیاز داشته 
باشند. اگرچه به دیگران عشق می ورزند، اما كاملا هم بدون انگیزه 
به خاطر  را  آنها  نیست. در حقیقت می خواهند دیگران  بعدی 

محبت هایشان دوست بدارند و از آنها سپاسگزار باشند.
فرد مهرورز تصور می كند همیشه حق با اوست، بویژه وقتی در 
جمع نزدیكان خود باشد، چراكه معتقد است او رفاه خود را برای 
دیگران و به خاطر آنها فدا می كند و نیازهای دیگران را به نیازهای 
خود ارجح می داند، بنابراین آنها به او مدیون هستند و باید هرچه 
او می گوید، بپذیرند. این افراد بیشتر مواقع در برابر دیگران رفتار 

ارباب منشی دارند و می خواهند همه چیز را كنترل كنند.
 آنها معتقدند از آنجا كه قصد بدی ندارند و نمی خواهند به 
كسی صدمه بزنند پس حق دارند كنترل امور را به دست بگیرند. 
است.  دیگران  سوی  از  نشدن  پذیرفته  ترسشان،  بزرگ ترین 
می خواهند در نظر دیگران محبوب باشند و به هر ترتیبی شده توجه 

دیگران را به خود جلب می كنند. اگر خلاف این ثابت شود بشدت 
به هم می ریزند و دقیقا به همین دلیل بیشتر مواقع تملق دیگران 
را می گویند و سعی می كنند آنها را راضی و خشنود نگه دارند. از 
طرفی اگر كسی كمكشان را نخواهد بشدت ناراحت می شوند و حتی 
ممكن است تا حد یک فرد مداخله گر پیش روند و به  زور خود را 
درگیر مشكل او كنند. می خواهند دیگران به آنها محتاج باشند و با 
كمک كردن به آنها احساس تعلق و وابستگی شدید خود به دیگران 
را آرام كنند. حتی اگر مشكل خاصی نباشد ممكن است برنامه ای 
ترتیب دهند كه آن افراد محتاج یاری شان شوند. گاهی اوقات هم 
دچار غرور می شوند، زیرا تصور می كنند وجود دیگران به وجود آنها 

بستگی دارد.
افراد یاری رسان و مهرورز با گفتن این كه چقدر به فكر دیگران 
هستند، مدام اطرافیان خود را دچار عذاب وجدان می كنند و با این 
رفتارشان باعث ناراحتی آنها می شوند. حتی ممكن است مثلا با غذا 
نخوردن، دلسوزی و شفقت دیگران را به خود جلب كنند و زمانی 
كه به نتیجه دلخواه نمی رسند، لب به شكایت و توهین به دیگران 
می گشایند. سپس تا جایی كه بتوانند آنها را تحقیر كرده و خودخواه 

معرفی می كنند.
مهربانی و مهرورزی یک خصوصیت خوب انسانی است اما اگر قرار 
باشد بیش از حد بوده و به زندگی خود فرد لطمه وارد كند ، باید 
به حالت اعتدال برگردد ، چیزی كه برای زندگی خوب نیازمند آن 

هستیم ، حركت روی خط تعادل است.

دردسرهایمهربانی!

در جاده شیراز - یاسوج :

هشتمیلیاردریالگوشیتلفنهمراهقاچاقکشفشد
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دیروز ایرانیان همانند تمام صحنه های انتخابات پس از پیروزی 
انقلاب اسلامی، پر شور و متعهد در پای صندوق های رای حاضر 
شدند تا پیوند ناگسستنی بین ملت و نظام را به رخ جهانیان بكشند و 

حماسه ای دیگر خلق كنند.
اهمیت و جایگاه حضور مردم در صحنه های سیاسی بر همگان 
روشن است، هر چه از عمر پربركت نظام جمهوری اسلامی ایران 
می گذرد، ملت ایران بر اهمیت حضور خود در صحنه های مختلف 
سیاسی آگاه تر می شوند. مردم به عنوان اصلی ترین صاحبان 
حكومت، كلیدی ترین نقش را در تعیین حاكمان و نمایندگان خود 
دارند و برگزاری انتخابات متعدد پس از پیروزی انقلاب اسلامی 

تاكنون، تاكیدی بر این نقش تعیین كننده بوده است.
انتخابات از مهم ترین رویدادهای سیاسی و شركت در آن نمادی 
از عزت و استقلال ملی است؛ شركت گسترده در عرصه انتخابات، این 
رویداد را به فرصتی مثبت برای ارتقاء جایگاه ایران در منطقه و جهان 

تبدیل می كند و موجب دوام نظام اسلامی خواهد بود.
اهمیت انتخابات زمانی مشخص می شود كه اهمیت سرنوشت 
یک شخص و یک جامعه مشخص شود؛ از این رو اگر سرنوشت، 
آینده و ترقی خود و جامعه برایمان مهم است باید از قافله انتخاب 
كنندگان نه تنها عقب نیفتیم، بلكه خود باید از پیش قراولان این 
حركت حیاتی و شاهرگ سیاسی و دموكراسی باشیم؛ امروز تمام 
كسانی كه قلبشان برای ایران می تپد با غرور و افتخار در این عرصه 

حاضر می شوند.
امام راحل همواره در آستانه برگزاری همه انتخابات تاكید بر 
حسن اجرا و انجام انتخابات داشتند و اگر به جلد 18 صحیفه امام 
خمینی )ره( مراجعه شود، این مساله به وضوح و صراحت در كلام 
ایشان هویداست، چراكه انسان حكیم به این مساله از سه زاویه نظر 
داشت، یک مساله تكلیف الهی، دوم تعیین سرنوشت هر انسانی به 
وسیله خودش و سوم حق الناس و امانت داری كه در امر انتخابات 
نهفته است. امام خمینی )ره( درباره اهمیت حضور و شركت مردم 
در انتخابات می فرمایند: »این وظیفه ای است الهی، وظیفه ای است 
ملی، وظیفه ای است انسانی، وظیفه ای است كه ما باید به آن عمل 

بكنیم، همه مان باید در انتخابات شركت كنیم«.
رهبر معظم انقلاب نیز بارها در سخنرانی هایشان بر اهمیت 
حضور گسترده در انتخابات تاكید كرده اند و انتخابات را »عرصه قد 
برافراشتن ملی« و تجلی وفاداری و ایستادگی ملی و حمایت از عزت و 
استقلال كشور دانسته اند و تاكید كرده اند: »همه كسانی كه به عزت 
ایران اسلامی علاقه مندند باید در انتخابات روز جمعه شركت كنند و 
دنیا در روز هفتم اسفند خواهد دید كه مردم ایران، چگونه مشتاقانه 
در پای صندوق های رای حاضر خواهند شد«. معظم له دیروز نیز 
در نخستین ساعات رای گیری، پس از انداختن رای به صندوق، با 
تاكید بر اینكه انتخابات حاضر دارای اهمیت است، فرمودند: همه، هر 
كس كه ایران را دوست دارد، جمهوری اسلامی را دوست دارد، شكوه 

و عزت و عظمت ملی را دوست دارد در این انتخابات شركت كند.
رئیس جمهوری اسلامی ایران نیز در جلسه هیات دولت هفته 
گذشته، با بیان این كه امروز به واسطه فضای بوجود آمده پس از 
برجام و رفع تحریم های ظالمانه شاهد نشاط ویژه ای در كشور 
هستیم، خاطرنشان كرد: حضور مردم در انتخابات، نشان دهنده 
حاكمیت ملی، استقلال كشور و تكیه نظام بر مردم سالاری است و 
در این شرایط هر چه حضور مردم در پای صندوق آرا پرشورتر باشد، 

نشان از اهتمام مردم برای تعیین سرنوشت خودشان خواهد بود.
حجت الاسلام والمسلمین حسن روحانی با یادآوری اینكه هیچ 
كس نباید به هر دلیلی از شركت در انتخابات و حضور پای صندوق 
آراء خودداری كند، افزود: خوشبختانه امروز فضای كشور، بسیار 
بانشاط است و جناح های مختلف لیست های گوناگونی را ارایه دادند 
و مردم پرشور در جریان تبلیغات انتخابات حضور دارند و نكته مهم 

این است كه انتخاب در نهایت متعلق به مردم خواهد بود.
مراجع معظم تقلید نیز در همان ساعات اولیه رای گیری به 

صندوق های اخذ رای انداختند. 

آیت الله مکارم شیرازی:
امیدوارم این انتخابات با آبرو برگزار شود

آیت الله ناصر مكارم شیرازی رأی خود را به صندوق شماره ۵0۵ 
انداخت. این مرجع تقلید صبح دیروزپس از انداختن رأی خود به 
صندوق در جمع خبرنگاران گفت: خدا را شكر می كنم كه به من 
توفیق داد در این انتخابات شركت كنم چون این مهم نعمتی است 

از نعمت های خداوند. 
وی در ادامه با اشاره به تشرف شان به حرم حضرت معصومه )س( 
صبح دیروز، گفت: من در حرم مطهر سه دعا برای ملت ایران كردم 
كه اول اینكه كسانی كه در این انتخابات شركت می كنند خداوند به 
آنان توفیق دهد تا در همه مراحل زندگی موفق بوده و مشكلات شان 
حل شود. وی با اشاره به دومین دعای خود برای ملت شریف ایران، 
ادامه داد: امیدوارم این انتخابات با آبرو برگزار شود تا باعث شادی 

دوستان و ناامیدی دشمنان شود.

آیت الله لطف الله صافی:
رضایت امام زمان )عج( ملاک است

آیت الله لطف الله صافی گلپایگانی پیش از ظهر جمعه رأی خود 
را در صندوق سیار شماره ۵0۵ مجلس شورای اسلامی و مجلس 

خبرگان رهبری انداخت و سپس اظهار داشت:  از خداوند متعال 
مسئلت دارم كه این مملكت و مردم شریف آن را در پناه عنایات 
خاصه حضرت ولی عصر امام زمان )عج( از جمیع خطرات و نقشه های 
شوم دشمنان، مصون و محفوظ بدارد و به همه توفیق عنایت فرماید 
كه رضای خاطر شریف آن حضرت را در كارها و برنامه ها به دست 
آوریم. این مرجع تقلید افزود: مقصد اصلی ما همین است كه آن 

وجود مقدس از ما راضی و خشنود باشند.
آیت الله صافی گلپایگانی گفت: خداوند متعال بر عزت این مردم 
خوب و مملكت ما، با عمل كردن به احكام و دستورات شرع مقدس 

اسلام بیفزاید.

آیت الله سبحانی:
انتخابات در مسیر سرنوشت مملکت اثر روشنی دارد

آیت الله سبحانی نیز با تاكید بر حضور گسترده و پرشور مردم در 
انتخابات، گفت: این انتخابات در مسیر سرنوشت مملكت اثر روشنی 
دارد. این مرجع تقلید پس از انداختن رأی خود به صندوق سیار 
شماره ۵06 در جمع خبرنگاران، تاكید كرد: بر همه ملت شریف 
ایران واجب است در این انتخابات شركت كنند. به نوشته ایسنا، وی با 
تاكید بر این كه »در حقیقت این رأی، رای ملت است« ادامه داد: همه 
باید در انتخابات شركت كنند و افراد صالح را انتخاب كنند. آیت الله 
سبحانی در ادامه با اشاره به ویژگی های كاندیداهای اصلح، گفت: ملت 
ایران باید افراد عاقل، صالح، متعهد و باایمان را انتخاب كنند كه درمان 

دردهای كشور را نیز بدانند.

آیت الله نوری همدانی:
 مردم به افرادی انقلابی رأی دهند

 آیت الله نوری همدانی وظیفه مردم را رأی دادن به افرادی انقلابی 
و دارای سابقه انقلابی دانست و گفت: حضور در عرصه انتخابات برای 

تثبیت عزت و قدرت جمهوری اسلامی است.
آیت الله نوری همدانی صبح دیروز پس از شركت در انتخابات 
جمع  در  اسلامی  شورای  مجلس  و  رهبری  خبرگان  مجلس 
خبرنگاران حاضر و سخنان را ایراد كرد. وی شركت در انتخابات 
امروز را نشان دهنده وحدت و اتحاد كشور و سیلی محكمی به دهان 
استكبار دانست و گفت: همه باید در انتخابات شركت كرده و رأی 

خود را به صندوق های انتخاباتی بیاندازند.
این مرجع تقلید ادامه داد: ما با رأی دادن خود حضور خود در 

عرصه و عزت و قدرت خود را ثابت می كنیم.
وی در توصیه به مردم ایران گفت: زنان و مردان اعم از پیر و جوان 
باید به افرادی انقلابی و دارای سابقه انقلابی كه مشكلات مردم را 

درک كرده باشند رأی دهند.
حضرت آیت الله نوری همدانی گفت: امیدوارم كه با حضور همه 
مردم در انتخابات و این جوش و خروش، حماسه ای به وجود آید كه 

مانند اول انقلاب باشد.

آیت الله موسوی اردبیلی:
همه در انتخابات شرکت کنند

آیت الله سید عبدالكریم موسوی اردبیلی از مراجع تقلید نیز پس 
از انداختن رأی خود در صندوق ۵06 در جمع خبرنگاران حاضر شد 

و سخنانی را ایراد كرد.
وی از مردم خواست تا به نفع اسلام و مملكت خود رأی دهند 
و گفت: امیدوارم كه نتیجه انتخابات به هدر نرود. وی ابراز امیدواری 
كرد كه زحمات تلاشگران عرصه انتخابات به هدر نرود و گفت: ان شاء 
الله نتیجه این انتخابات خوب و به نفع اسلام و مستضعفان باشد. وی 
تصریح كرد: مردم به نفع اسلام و مملكت خود رأی دهند و كسانی 
كه رأی نمی دهند باید بدانند كه این كار اشتباه است و همه باید در 

انتخابات شركت داشته باشند.

آیت الله علوی گرگانی:
 مسئولان نظام قدر ملت ایران را بدانند

آیت الله علوی گرگانی گفت: مسئولان نظام باید قدر ملت شریف 
ایران را بدانند چرا كه آنان باعث آبروی اسلام و نظام هستند. این 
مرجع تقلید پس از انداختن رأی خود در صندوق سیار شماره ۵0۵ 
قم، گفت: از حضور مردم نهایت تشكر را دارم و ملت ایران همیشه 
آماده خدمت و كوشش هستند. وی با تاكید بر این كه »این ملت 
باعث عزت و آبروی اسلام و مسلمین هستند« افزود: آنها در تمام 
شرایط در سختی ها مطیع فرمان بزرگان دین هستند و از ملت ایران 
به دلیل لبیک گفتن به ندای رهبری و مراجع عظام تقدیر می كنیم.

آیت الله جوادی آملی:
حضور گسترده ملت در انتخابات دشمن را ناامید کرد

آیت الله جوادی آملی نیز پس از انداختن رأی خود در صندوق 
سیار ۵0۵ در قم گفت: ملت ایران همچون گذشته با حضور پرشور 
و گسترده در این دوره از انتخابات دست رد بر بیگانگان می زند. این 
مرجع تقلید گفت: پیام ما تشكر از استقلال طلبی، آزادی خواهی و 
ملت جمهوری اسلامی است. وی با بیان این كه »ملت ایران پیرو 
رهبر معظم انقلاب، امام راحل و تابع قرآن و عترت هستند« گفت: 
ان شاءالله این انتخابات برای همه مبارک باشد و نمایندگان ملت در 
مجلس این امانت را حفظ كنند و نظام را به اهداف اصلی اش برسانند. 

آیت الله گرامی:
تسامح در قبال انتخابات خسارت بار است

آیت الله گرامی هر گونه سهل انگاری و تسامح نسبت به حضور 
در انتخابات را خسارت آفرین توصیف كرد و آرای ملت را امانتی در 
دست مدیران و مجریان دانست.  آیت الله گرامی دیروز پس از آن كه 
رأی خود را به صندوق سیار انتخاباتی شماره ۵06 انداخت در جمع 

خبرنگاران حاضر شد و سخنانی را مطرح كرد.
آیت الله گرامی انتخابات را مسأله ای اجتماعی توصیف كرد و 
گفت: لازمه زندگی اجتماعی دخالت هر انسان در امور اجتماعی 

خویش است.
وی ادامه داد: مهم ترین مسائل اجتماعی، مدیریت جامعه است؛ 
مدیریت در مسائل قانون گذاری، در مسائل مربوط به رهبری و بعد 
مسائل جنبی دیگر و بهترین راه برای دخالت و نقش آفرینی در این 
امر انتخابات صحیح و ارزشمند است. آیت الله گرامی تصریح كرد: 
آرای مردم در انتخابات تعیین كننده و امانتی به دست مدیران و 
مجریان است و هر گونه سهل انگاری در حفظ این امانت خیانت 

است؛ إنَِّ اللّه یَأمُرُ باِلعَدلِ وَالِإحسانِ

آیت الله امینی: 
نمایندگان آینده باید قدر مردم را بدانند

آیت الله امینی از مردم خواست تا با انداختن رأی مثبت به 
صندوق ها در ساختن سرنوشت خود دخیل باشند و گفت: نمایندگان 
آینده و مسؤولان نظام باید قدر این مردم را بدانند و در مسائل 

اقتصادی جدیت بیشتری به خرج دهند.
آیت الله ابراهیم امینی دیروز هفتم اسفندماه، پس از اینكه رأی 
خود را در صندوق سیار ۵06 انداخت در جمع خبرنگاران حاضر شد 

و سخنانی را مطرح كرد.
وی به مردم شریف ایران سفارش كرد كه در انتخابات شركت 

كنند و رأی مثبت دهند و در سرنوشت و آینده خود دخیل باشند.
آیت الله امینی ادامه داد: مردم همانند سابق به طور گسترده 
در انتخابات جمهوری اسلامی شركت كنند و با بصیرت و شناخت، 
بهترین افراد را انتخاب كنند و به جهانیان اثبات كنند كه ما بعد از 
سال های سال كماكان به نظام اسلامی خود وفاداریم. وی شركت 
در انتخابات را نشان دادن قدرت ملت به جهانیان توصیف كرد و 

گفت: از طرف دیگر از نمایندگان مجلس شورای اسلامی و مخصوصاً 
مسؤولان نظام تقاضا می كنم كه مردم شریف ایران را فراموش نكنند؛ 
مشكلات مردم را فراموش نكنند؛ مردم مشكلات مالی، اقتصادی، 
معیشتی، بیكاری دارند. وی گفت: به مردم سفارش می كنم كه رأی 

مثبت بدهند و از دادن رأی سفید پرهیز كنند.

آیت الله هاشمی شاهرودی:   
عزت و اعتلای نظام پای صندوق های رأی رقم می خورد

آیت الله سید محمود هاشمی شاهرودی حضور با شكوه مردم در 
صندوق های رأی گیری را پیش بینی كرد و گفت: امروز مردم ایران 

دنیا را متحیر و شگفت زده خواهند كرد.
به گزارش رسا، شاهرودی صبح دیروز پس از اینكه رأی خود را 
به صندوق های رأی گیری انداخت در جمع خبرنگاران حاضر شد و 
بر حضور پر شور مردم در پای صندوق های رأی تأكید كرد و گفت: 
امیدواریم با حضور پر شور مردم بار دیگر انتخابات پر شوری را شاهد 
باشیم. آیت الله سید محمود شاهرودی افزود: این انتخابات و هر 
انتخابات دیگری در نظام ما همچنان كه یک حق برای مردم است 
تكلیف نیز هست؛ عزت، شكوه و اعتلای نظام در پای صندوق های 
رأی رقم می خورد و در این 37 سال كه از انقلاب می گذرد مردم 
مؤمن و انقلابی ما به دنیا ثابت كردند كه به انقلاب، امام و آرمان های 
امام و اسلام پایبند بوده اند. وی اظهار داشت: امروز نیز مردم بار دیگر با 
حضور با شكوه خود در صندوق های رأی گیری دنیا را متحیر خواهند 
كرد و با ایمانی كه به اسلام، انقلاب دارند بار دیگر وفاداری خود را 
به جهانیان نشان خواهند داد. استاد دروس خارج حوزه علمیه قم با 
اشاره به ناامنی های منطقه ای، ایران اسلامی را كشوری آرام خواند و 
گفت: این نظام توانسته است عدالت، وحدت امت اسلامی را در جهان 
نشان دهد و علیرغم همه مشكلاتی كه دشمنان برای این كشور ایجاد 

كرده اند مردم همچنان پایبند به این نظام هستند.

آمده ایم تا ایران سربلند باشد
یكی از شهروندان حاضر در صف رای دادن انتخابات دهمین 
مجلس شورای اسلامی و پنجمین مجلس خبرگان رهبری در 
مسجد امام صادق )ع( در غرب تهران می گوید: شركت در انتخابات و 
رای دادن را حق خود می دانیم و از این حق خودمان صرف نظر نمی 
كنیم، باید از حق خودمان به خوبی استفاده كنیم تا آینده بهتری را 

برای كشورمان بسازیم.
شهروند دیگری در این مسجد كه به همراه كودک شش ساله 
خود برای رای دادن آمده است، می گوید: همه ما برای تعیین بهترین 
سرنوشت برای ایران اسلامی مان آمده ایم و رای می دهیم تا ایرانی 

آباد داشته یاشیم، ایرانی كه در سراسر دنیا با عزت و سربلند باشد.
وی می افزاید: من و پدر و مادرم همیشه و در همه انتخابات 
شركت كرده ایم و اكنون نیز فرزند خردسالم را آورده ام تا همان 
طور كه تربیت و ادب را می آموزد، یاد بگیرد كه در تعیین سرنوشت 

كشور شریک باشد.
جوان دیگری كه برای رای دادن به مسجد امام صادق تهران آمده 
نیز می گوید: رای دادن حق من است و من آمده ام تا با استفاده از 
این حق خود در تعیین سرنوشت كشورم شریک باشم و امیدوارم 
كه با حضور نمایندگان من در مجلس فردای بهتری برای كشور رقم 
بخورد. زن خانه داری نیز كه برای رای دادن به مسحد امام صادق )ع( 
آمده است می گوید: ما كشورمان را دوست داریم من رأی می دهم 
تا فرزند من فردا در ایرانی زندگی كند كه پیشرفته و قدرتمند باشد و 

در آرامش و آسایش زندگی كند.
صف رای در این شعبه اخذ رای به مانند بسیاری دیگر از صندوق 
های رای تهران، از لحظات اولیه آغاز رای گیری طولانی بوده و هم 
چنان پرشمار است و مردم با شور و نشاط فراوان مدتهای طولانی در 

صف اخد رای می ایستند تا رای خود را به صندوق بیاندازند.
برخی از آنها به همراه خانواده و فرزندانشان به صحنه آمده اند تا 

بار دیگر حماسه حضور خود را به رخ جهانیان بكشند.
مردم ولایتمدار استان قم نیز دیروز از ساعات اولیه آغاز رای گیری 
حضور مقتدارانه خود را در پای صندوق های رای به نمایش گذاشته 
اند؛ شعبه های اخذ رای در این استان شاهد حضور كم نظیر مردم 
است و هر ساعت كه می گذرد صف های رای گیری طویل تر می 
شود. حضور جانبازان و خانواده ایثارگران در این صحنه مظهر وفاداری 
آن ها به ارزش های نظام اسلامی و لبیک به ندای رهبر معظم انقلاب 
است؛ آن ها بار دیگر با این حضور به جهان نشان می دهند كه گوش 
به فرمان فرامین رهبر معظم انقلاب و حافظ آرمان های خمینی كبیر 
هستند. حضور رای اولی ها كه با شور و نشاط وصف ناشدنی همراه 
با والدین و دوستان خود در پای صندوق های رای حاضر شده اند، 
چشم گیر است؛ بیش از 43 هزار رای اولی در استان قم می توانند 
در این انتخابات شركت كنند و برای نخستین بار در تصمیم گیری 
سیاسی نقش آفرین شوند. مردم انقلابی و همیشه در صحنه استان 
قم از دیرباز تاكنون در تمام عرصه ها یاری گر نظام مقدس اسلامی 
بوده اند و همچنان نیز در پاسداشت اصول آن و تحقق تمام اهداف 

مقدس پافشاری می كنند.
تشكیل مجلسی مقتدر و آرمان گرا كه حافظ منافع ملت، اهداف 
انقلاب اسلامی و آرمان های امام راحل باشد، با حضور گسترده و 
آگاهانه مردم محقق می شود و سرمایه بزرگی برای نظام اسلامی 

خواهد بود.

انتخابات ایران
فانوس راه امنیت و ثبات در منطقه

انتخابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری، 
دیروز، جمعه هفتم اسفندماه برگزارشد و یک بار دیگر مردم منطقه و جهان شاهد بروز 
واقعیت ها و جلوه های مردمسالاری دینی ایران بودند؛ جلوه هایی كه نه تنها موفقیت الگوی 
سیاسی جمهوری اسلامی ایران طی چهار دهه گذشته را به تصویر كشید، بلكه گویای اراده 
مردم و نظام اسلامی برای حفظ و تداوم این الگو است. نمایش مظاهر مشاركت حداكثری 
ملت ایران در تعیین سرنوشتشان در حالی صورت می گیرد كه قلمروهای آنسوی مرزهای 
كشور غرق در بی ثباتی، ناامنی و وحشت از كنش گری گروه های افراطی است. رخدادهای 
كنونی خاورمیانه از درگیری های سوریه، عراق و یمن گرفته تا ناامنی های اخیر تركیه و 
برخی دیگر از كشورهای منطقه نشانگر تفاوت های آشكار تحولات درونی ایران با محیط 
پیرامون است. مردم ایران در حالی با امنیت كامل، امید به آینده و آزاد در تعیین سرنوشت 
خود پای صندوق های رای حاضر می شوند كه خاورمیانه را اكنون می توان پرآشوب 
ترین منطقه در جهان به شمار آورد. نام این منطقه همواره با جنگ، آشوب و بی نظمی 
همراه بوده است به گونه ای كه یک پای بی نظمی های روابط بین الملل را باید در این 
منطقه جست وجو كرد. سیر تحولات كنونی منطقه افزون بر تاثیرپذیری از متغیرهای 
دخالت بازیگران فرامنطقه ای، سربرآوردن اندیشه های واپسگرایانه و افراطی و ... ناشی از 
ویژگی های ساختاری دولت ها است. اگر این انگاره را بپذیریم كه فلسفه وجودی دولت در 
كارآمدی آن برای جامعه و انجام مسوولیت های قانونی و حاكمیتی نهفته است، در مسیر 

دستیابی به پاسخ چرایی تحولات كنونی منطقه قرار گرفته ایم.
آن چه از ماهیت دولت-ملت بر می آید این است كه در كنار تامین نظم و امنیت و 
همچنین رفاه اقتصادی و اجتماعی مردم، نظام سیاسی باید فراتر از همه جناح ها و طبقه 
های سیاسی، قومی، مذهبی و اجتماعی در جامعه عمل كند و به مردم این حس را القا كند 
كه حكومت نماینده همه مردم است. در پاسخ به چنین نیازی بود كه با پایان دوره نظام 
های سیاسی مطلقه، دولت های مردمسالار شكل گرفتند. این در حالی است كه در برخی 
كشورهای منطقه، نظام های سیاسی به جای این كه نماینده همه مردم باشد، بر خواسته 
از قوم و قبیله یا طبقه خاصی است كه یا به صورت موروثی قدرت را در دست گرفته و یا از 
راه كودتا و پشتیبانی های خارجی در راس قدرت قرار گرفته است. اگر بخواهیم نگاهی به 
روندهای تاریخی- سیاسی منطقه داشته باشیم و آن را با محیط ورای خاورمیانه همسنجی 
كنیم خواهیم دید كه از میان راهكارهای موجود و تجربه شده حكومت داری، تنها راهكار، 
روی آوردن به مردمسالاری است. در این میان اما یک چالش بنیادین وجود دارد و آن این 
كه منطقه خاورمیانه و جهان اسلام از لحاظ ماهیتی و تمدنی با بن مایه های مردمسالاری 
در غرب در تضاد است و فرهنگ این منطقه نمی تواند پذیرای الگویی غربی برای حكومت 
شود. تاریخ این منطقه – از سده های معاصر گرفته تا تحولات بهار عربی- نیز به خوبی گواه 
بر این مدعا است. تلاش غرب برای اعمال الگوهای مردمسالاری عرفی گرا )سكولار( حتی 
در سال های اخیر هم نتوانست مورد اقبال ملت های منطقه قرار گیرد. تجریه تحولات اخیر 
كشورهایی كه پس از دوره كوتاهی از تجربه دموكراسی با رخدادهایی چون كودتا مواجه 

شدند سبب شد تا الگوهای یادشده بیش از پیش ناكارآمدی خود را نشان دهد.
در این میان، تنها الگوی موفقی كه توانسته است مولفه های مردمسالاری را با آموزه 
های اسلامی تلفیق كند و تجربه موفقی از مردمسالاری دینی را برای چهار دهه به نمایش 

گذارد، الگوی نظام سیاسی جمهوری اسلامی ایران است.
الگوی مردمسالاری دینی در جمهوری اسلامی ایران، هم توانسته است در چرخش 
نخبگان موفق باشد و مردم را در كانون فرایند تعیین سرنوشتان قرار دهد و هم قدرت 
سیاسی را با معیارهای اسلامی در یک ساختار سیاسی منسجم یكپارچه كند كه مجموع 
این مسایل باعث حفظ انسجام ملی و وحدت رویه در جمهوری اسلامی ایران شده است. 
موفقیت این ساختار حكومتی در طول برگزاری همه پرسی های قانون اساسی، 11 دوره 
انتخابات ریاست جمهوری، چهار دوره انتخابات شوراها، چهار دوره انتخابات مجلس 
خبرگان رهبری، 9 دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و نیز انتخابات دیروز توانسته 
است طی چهار دهه گذشته كارنامه واقعی مردمسالاری دینی را به همگان بنمایاند. اكنون 
نیز ویژگی های زمانی بسیاری وجود دارد كه بر اهمیت انتخابات مجلس دهم و خبرگان 
رهبری پنجم برای سرنوشت مردم ایران و منطقه می افزاید. آنچه مشخص است اینكه 
حركت رو به جلوی كشور به سمت توسعه و پیشرفت، اقدام موثر تهران به عنوان پایتخت 
ثبات خاورمیانه برای پایان یافتن درگیری ها و ناامنی ها در منطقه و ارتقای جایگاه بین 
المللی ایران در گروی حفظ و نهادینگی اقتداری است كه از مسیر مشاركت گسترده مردم 
در انتخابات می گذرد. از این رو هر برگه رای كه به صندوق های انتخابات انداخته می شود 
نه تنها نقشی تعیین كننده در آینده مردم ایران خواهد داشت بلكه پیامدهای خود را در 

تامین ثبات و امنیت منطقه آشكارا خواهد نمایاند.

فرمانده نیروی انتظامی خبر داد:

امنیت کامل انتخابات در سراسر کشور
فرمانده نیروی انتظامی گفت: گزارش هایی كه تاكنون از سراسر كشور دریافت كرده ایم، 
نشانگر انتخاباتی با امنیت كامل هستند و تمامی دستگاه ها خصوصا نیروی انتظامی وظایف 

خود را به درستی انجام داده اند.
به گزارش ایسنا، سردار »حسین اشتری« در جمع خبرنگاران در خصوص برگزاری 
انتخابات مجلس شورای اسلامی و خبرگان اظهارداشت: بحمدالله انتخابات به دلیل تعامل 
نیروی انتظامی و همكاری سپاه، ارتش، بسیج، دستگاه های امنیتی و خصوصا مشاركت 
بسیار خوب مردم به خوبی برگزار شده است. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینكه امیدواریم 
مردم همچنان با شور و شوق پای صندوق های رای حاضر شوند، تصریح كرد: مردم در 
صورت مشاهده هرگونه موردی كه مربوط به مسائل امنیتی و انتظامی است، سریعا به 

سامانه 110 اطلاع دهند. همكاران ما در نیروی انتظامی آماده پاسخگویی هستند.
سردار اشتری بیان داشت: امیدواریم كه تا ساعات پایانی انتخابات همین وضعیت 
مطلوب ادامه داشته باشد. نیروی انتظامی حدودا از سه ما پیش خود را برای هرچه 
باشكوهتر برگزار شدن انتخابات آماده كرده است. وی ادامه داد: از روز پنجشنبه همكاران 
ما در نیروی انتظامی، صد در صد آماده هستند. بر اساس تصمیم ستاد كل و وزارت كشور، 
مشخص شده كه برای این روز چه تعداد نیرو به كار بگیریم ضمن اینكه گشت های ما نیز تا 
ساعات پایانی حضور خواهند داشت. فرمانده نیروی انتظامی تصریح كرد: بیش از 2۵0 هزار 

نفر نیرو در سراسر كشور مسئولیت امنیت انتخابات را بر عهده دارند.
سردار اشتری تاكید كرد: ملاک اقدامات ما قانون است و ما نیز مجری قانون هستیم 
ضمن اینكه وزارت كشور برای كاندیداها و طرفداران آن ها ضوابط و قوانینی را مشخص 
كرده است. وی ادامه داد: توصیه ما این است كه همه طبق قانون عمل كنند، تاكنون نیز 
تمامی امور هوشمندانه و طبق قانون انجام شده است. نیروی انتظامی نیز علاوه بر عهده دار 

بودن امنیت انتخابات، طبق قوانین عمل كرده است.
سردار اشتری خاطرنشان كرد: مردم عزیز نیز با فرزندان خود پای صندوق های رای 
حاضر شوند و آنها را در اجرای ماموریت ها همراهی كنند تا به درستی به وظایفمان عمل 
كنیم. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینكه انتخابات، حیثیت جمهوری اسلامی ایران است، 
تصریح كرد: در این انتخابات به دلیل مسائل امنیتی منطقه، شرایط خاص سیاسی و 
اقتصادی كشور و ... همه باید هوشیار باشند؛ چراكه دشمن از هیچ كاری دریغ نمی كند و 
هجمه دشمنان در همه عرصه ها كماكان وجود دارد. وی در ادامه سخنان خود در قرارگاه 
امام علی )ع( گفت: نیروی انتظامی تا آخرین ساعات انتخابات پای كار است. تا این ساعت 
به لطف الهی، خون شهدا و هدایت های مقام معظم رهبری، انتخابات به خوبی برگزار 
شده است. وی با بیان اینكه از ابتدای سال مهمترین موضوع، انتخابات عنوان شد، ادامه 
داد: حدود سه ماه قبل، تمامی امور در این خصوص از سوی نیروی انتظامی، به صورت 
مستمر برنامه ریزی و پیگیری شده است. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینكه انتخابات در 
شهرهای بزرگتر زودتر از سایر شهرها برگزار شده است، بیان داشت: بحمدالله حضور مردم 
برای شركت در انتخابات تا ظهر امروز نسبت به دوره های قبلی انتخابات پرشور بوده است.

سردار اشتری تاكید كرد: با هماهنگی های انجام شده با ستاد كل و استفاده از ظرفیت 
های بسیج و سپاه كارها به خوبی انجام شده است. همچنین حضور سپاه و بسیج باعث 

دلگرمی و قوت قلب نیروهای ما است.
وی با اشاره به اینكه هر فرد در این روز باید وظایف خود را به درستی انجام دهد، 
بیان داشت: تمامی كارها با همت دستگاه های نظامی، انتظامی، امنیتی با هوشیاری و 

هوشمندی دنبال شده است و امیدواریم ساعات باقی مانده نیز به خوبی سپری شود.
سردار اشتری گفت: دشمن با تمام قوا و تمام قد علیه جمهوری اسلامی ایران خصوصا 

در ایام انتخابات ایستاده است چراكه این ایام، زمینه ورود دشمنان را فراهم می كند.
وی تصریح كرد: دشمنان در این ایام به دنبال موج سواری هستند و با تمام توان آمده 
اند اما ما نیز با تمام قوا حضور داریم و هوشیار هستیم. فرمانده نیروی انتظامی با بیان اینكه 
تاكنون حادثه ای كه انتخابات را تحت الشعاع قرار دهد، اتفاق نیفتاده است، گفت: باید در 
این زمینه پیش بینی و پیشگیری كنیم و اجازه وقوع اتفاقی را ندهیم. سردار اشتری بیان 
داشت: تاكنون تمامی دستگاه ها برای بهتر برگزار شدن انتخابات و آبروداری در برابر امام 
راحل و مقام معظم رهبری تلاش خود را كرده اند و من نیز از همه دستگاه ها تشكر و 
قدردانی می كنم. سردار اشتری با بیان اینكه مردم به فرمان مقام معظم رهبری لبیک 
گفتند، تصریح كرد: مردم امروز حضور پرشور خود را در انتخابات نشان داده اند كه امیدواریم 

باعث خشنودی مقام معظم رهبری و كوری چشم دشمنان شود.
وی تاكید كرد: نیروی انتظامی نیز با تعامل سایر دستگاه ها و همكاری مردم طبق 
مقررات وظایف خود را به درستی انجام داده است. فرمانده نیروی انتظامی گفت: مبنای ما 
قانون است و با فردی هم تعارف نداریم؛ برقراری امنیت انتخابات به عهده نیروی انتظامی 
است. سردار اشتری بیان داشت: بحمدالله تاكنون شرایط برگزاری انتخابات مطلوب بوده 

است ضمن اینكه كاندیداها و طرفدارانشان قوانین را رعایت كرده اند.
وی خاطرنشان كرد: طبق قانون تنها مراجع قانونی حق اعلام رای دارند و اگر فردی 

زودتر نتایج را اعلام كند قطعا طبق قانون مانع خواهیم شد.
براساس گزارش سایت پلیس، سردار اشتری تاكید كرد: امیدواریم این آرامش به لطف 
خدا و همكاری مردم ادامه داشته باشد تا برگ زرین دیگری برای نظام مقدس جمهوری 
اسلامی ایران و در بحث امنیتی و انتظامی برای افرادی كه در ناجا و در این حوزه زحمت 

می كشند، رقم بخورد.

نکــته

خبــر

 دیروز هفتم اسفندماه موعد انتخابات مجلسی بود كه قرار است 
طی چهار سال پیش رو در راس امور كشور قرار گیرد؛ اموری 
كه در سطح كلان بر زندگی و آینده میلیون ها ایرانی و حتی 
تحولات منطقه ای و جهانی نیز تاثیرگذار خواهد بود. بسیاری از 
ناظران از مدت ها پیش گمانه زنی هایی را درباره تركیب سیاسی 
مجلس دهم صورت دادند و به پیش بینی رویكردهای آتی آن 
پرداختند. این در حالی است كه مساله مهم تر یعنی ماموریت ها و 
كاركردهای مجلس دهم كمتر مورد توجه قرار گرفته است. در این 

زمینه چند نكته لازم به یادآوری است:
1- رهبر انقلاب در پیام نوروزی خود، »دولت و ملت، همدلی و 
همزبانی« را به عنوان شعار امسال برگزید و اعلام كرد؛ شعاری كه 
بایسته های حمایت از دولت و همیاری با مسوولان اجرایی برای 
گذر از تنگناهای پیش روی كشور و بهبود شرایط را مهمترین 
دستوركار امسال همه مردم و مسوولان تعیین كرد. انتخابات دوره 
دهم مجلس نیز در واپسین ماه همین سال، یعنی زمان محک 
خوردن میزان پایبندی به این شعار و تحقق خواست رهبری برگزار 
می شود. این بدان معنا است كه هفتم اسفندماه1394 مجلسی 
باید شكل گیرد كه طی چهار سال آینده افزون بر همیاری و 
همدلی با دولت، چشم بینای مردم برای نقد مسوولان اجرایی 
باشد و همت خود را بر اصلاح امور و شتابندگی به سمت پیشرفت 

و اعتلای میهن اسلامی بگمارد.
سخنان روز چهارشنبه )پنجم اسفندماه( رهبر انقلاب در جمع 
شماری از مردم نجف آباد مبنی بر ضرورت شكل گیری مجلسی 

كه نه دولتی است و نه ضددولتی، بُعد دیگری از پیام رهبری را 
می نمایاند؛ مجلس به عنوان عصاره خواست و اراده ملت افزون بر 
همدلی، همزبانی و همیاری با مسوولان اجرایی، باید در فرایند انجام 
وظایف قانونگذاری ناظری امین، خیرخواه و دقیق بر همه تصمیم ها 

و روندهای كشور باشد.
مجلس  خود  رهنمودهای  آخرین  در  همچنین  انقلاب  رهبر 
آینده را مجلسی دانست كه باید »متدین«، »متعهد«، »شجاع«، 
ها و طمع ورزی  زیاده خواهی  مقابل  نخور«، »مقاوم در  »فریب 
های استكبار«، »مدافع عزت و استقلال ملی«، »علاقمند واقعی 
به پیشرفت كشور«، »معتقد به حركت علمی استعدادهای جوان«، 
»معتقد به اقتصاد درون زا«، »آشنا با درد مردم« و »مصمم به حل 

مشكلات مردم« باشد.
2- رونق اقتصادی و گذر از سد چالش های كنونی اقتصاد كشور از اصلی ترین 
ماموریت هایی است كه پیش روی مجلس دهم قرار گرفته است. اهمیت و لزوم تلاش 
در راستای دستیابی به این هدف، به پوسترها و شعارهای نامزدهای نمایندگی مجلس 
نیز حال و هوای اقتصادی بخشید. بنابراین شاید بتوان یكی از اصلی ترین انتظارها از 

مجلس آینده را تلاش در راستای بهبود شرایط معیشتی مردم، رفع معضلاتی چون 
بیكاری و پیامدهای فرهنگی- اجتماعی آن و به صورت كلی رونق اقتصادی كشور عنوان 
كرد؛ تلاشی كه دولت یازدهم آن را كلید زد و امید می رود با همراهی دولت و مجلس، 

هرچه زودتر به نتیجه برسد.
پیرامون، سال ها است كه همه كشورهای  3- شرایط بحرانی منطقه و محیط 

خاورمیانه و سیاست هایشان را زیر تاثیر قرار داده است. شماری 
از كشورهای این منطقه درگیر جنگی خونبار و ویرانگر هستند كه 
در كنار دخالت های بازیگران خارجی، برخی ریشه های داخلی 
دارد و همین واقعیت مانع فروكش آتش این جنگ ها شده است.

در این شرایط بحرانی، ایران به رغم بسیاری از چالش های 
داخلی و مواجهه با خصومت ورزی های خارجی، همواره وحدت و 
یكپارچگی خود را حفظ كرده است. واقعیت این است كه قدرت 
فزاینده ایرانِ باثبات در منطقه كه اكنون برای بسیاری لنگرگاه 
و  انسجام  از همین  برآمده  به شمار می رود  امنیت خاورمیانه 
وحدت درونی و اقتداری است كه منشا اصلی آن مردم هستند. 
نمایندگان مجلس دهم باید بخوبی این نكته را درک كنند كه در 
یكی از حساس ترین برهه های تاریخی كشور و منطقه، بر كرسی 
های قانون گذاری كانونِ ثبات آفرینی در عرصه پهناور و پرآشوب 
خاورمیانه تكیه می زنند. از همین رو وحدت كلمه، انسجام و پرهیز 
از اختلاف های تفرقه افكن در زمره مهمترین ویژگی های مجلس 

دهم قرار می گیرد.
4- جای خالی تمركز جدی بر مسایل و آسیب های فرهنگی 
و اجتماعی و زیست محیطی و حضور موثر افرادی كه آگاهی و 
دغدغه آن ها در این خصوص، به تلاش برای رفع بحران های این 
حوزه ها منجر شود، در مجلس گذشته بسیار به چشم می خورد. 
همین مساله انتظارها را در خصوص افزایش توجه به این حوزه ها 
در مجلس دهم را افزایش می دهد. این امر به ویژه در حوزه محیط 
زیست نه تنها یک امید و انتظار، بلكه ضرورتی حیاتی است كه 

شرایط بحرانی محیط زیست ایران به شدت نیازمند آن است.
۵- یكی از ویژگی های مجلس نهم همچون دوره های پیشین، 
كمرنگ بودن حضور چهره های جوان بود. این بار اما فراوانی نامزدهای 
جوان نمایندگی مجلس كه حتی در فهرست های انتخاباتی برخی 
گروه ها و جریان های كشور قرار گرفته اند، بر احتمال جوانتر شدن 
تركیب مجلس آینده می افزاید. این مساله از آنجا كه بسیاری از 
كارشناسان، گردش نخبگان در نظام سیاسی كشور را یكی عوامل 
شتاب دهنده به فرایند توسعه سیاسی ایران عنوان می كنند اهمیت 

پیدا می كند.
همچنین با در نظر گرفتن حضور اندک بانوان در مجلس های 
پیشین كه در بسیاری از موارد، كم توجهی به مسایل زنان و كودكان 
را در پی داشت و با توجه به حضور امیدوار كننده بانوان در فهرست 
های انتخاباتی، امید می رود در مجلس آینده شاهد حضور بیشتر بانوان باشیم؛ امری كه 
در صورت تحقق، گامی مثبت به سمت شكوفا شدن بخش مهمی از ظرفیت های سیاسی 
و مدنی كشور در فرایند قانونگذاری خواهد بود و بر ضریب بهینگی تصمیم گیری های 

كلان كشور خواهد افزود.

مردم در پای صندوق های رای حضور گسترده ای داشتند

جشن سرنوشت

 مردم کلید »خانه ملت« را به که می سپارند؟

 رای دیروز مردم برای برگزیدن کلیدداران خانه ملت 
سرنوشت این خانه و خانه بزرگتر یعنی ایران را برای 

چهار سال پیش رو رقم می زند. حال این پرسش مطرح 
است که رای مردم برای ساختن چگونه مجلسی به 

صندوق انداخته شد؟



سیاسی، اجتماعی، فرهنگی، علمی، ورزشی و هنری
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ما وسيله خداييم در ميان بندگانش و خواصّ 
او هستيم و جايگاه قدس اوييم، ما حجّت او 

هستيم در آن هنگام كه نامرئى است.

شنبه - هشتم اسفندماه 1394 - سال هجدهم - شماره  3950

هرکس بنویسد »مصباح«، آن رای مال من است
 گفته می شود: دو نفر از كاندیداهای مجلس خبرگان رهبری كه از قضا هر دو در یک لیست 
انتخاباتی حاضر هستند، در نامه های جداگانه ای به وزارت كشور، اعلام كرده اند كه شهرت آن ها 
مصباح »است و آرایی با این عنوان باید به نام آنها خوانده شود.  حجت الاسلام مصباحی مقدم در 
گفت و گو با خبرآنلاین هم از ارسال نامه اش در روزهای پیش از این، خبر داده و گفت: من از قبل 
وظیفه خودم در اینباره را انجام داده و به استانداری و فرمانداری تهران نامه نوشتم و این مسئله را 
كه شهرت بنده« مصباح »و همینطور« مقدم است را اعلام كردم. این موضوع مربوط به این انتخابات 
هم نیست. بنده این نامه را در دوره قبلی خبرگان، دوره قبلی و فعلی مجلس و انتخابات میان دوره 
ای خبرگان مشهد هم نوشته بودم. چون نام مصباح را برای من می نویسند، اگر من اعلام نكنم، آن 
را به نام من نمی خوانند. گاهی حتی نام مقدم »را برای من می نویسند، اگر این را هم اعلام نكرده 
باشم باز هم آن را برای من نمی خوانند. گاهی دو نام مصباح را در یک لیست می آورند كه معلوم 
شود به دو »مصباح« رای داده اند. مصباحی مقدم با بیان اینكه عجیب است كه چرا این موضوع در 
این دوره واكنش برانگیز شده است، ادامه داد: من همیشه در دوره های انتخابات این نامه را نوشته ام 
و به وظیفه قانونی ام عمل كرده ام. وزارت كشور هم باید به وظیفه قانونی اش در اینباره عمل كند. 
البته درباره اینكه وزارت كشور قرار است چه اقدامی انجام دهد هنوز چیزی به من اعلام نشده است. 
گفتنی است دفتر آیت الله مصباح پس از آنكه در بنر نصب شده از سوی فرماندرای تهران در شعب 
اخذ رای، در مقابل نام حجت الاسلام غلامرضا مصباحی مقدم، شهرت وی را به عنوان »مصباح« و 
»مصباحی مقدم« نوشت، نامه ای به وزارت كشور و شورای نگهبان نوشته و طی ان اعلام كرده است: 

آرایی كه به نام« مصباح نوشته شده، باید به نام مصباح یزدی شمرده شوند.

محاکمه عضو ایرانی تبار نیروی دریایی آمریکا 
 گفته می شود: دادستان های فدرال آمریكا یكی از اعضای نیروی دریایی این كشور كه تابعیت 
ایرانی - آمریكایی دارد را به اتهام فریبكاری درباره تابعیتش، دادگاهی كرده اند. به گزارش فارس، برای 
یک مهندس نیروی دریایی آمریكا، به اتهام آنچه فریبكاری در افشای تابعیت دوگانه و مخفی كردن 
تابعیت ایرانی خوانده شده كیفرخواست صادر شده است. دادستان های فدرال آمریكا جیمز رابرت 
بیكر، شهروند آمریكا كه زاده ایران است را به فریبكاری درباره داشتن پاسپورت ایرانی و استفاده از 
چهار كارت شناسایی تأمین اجتماعی متفاوت برای افتتاح حساب های بانكی متهم می كنند. رابرت 
بیكر كه نامش را از سال 2006 از مجید كریمی به این نام تغییر داده، از این كارت های شناسایی برای 
انجام معاملات بانكی استفاده كرده است. دادستان ها ادعا كرده اند او بعد از حوادث 11 سپتامبر سال 
2001 به تهران سفر كرده اما این موضوع را مخفی كرده است. بیكر كه مهندس برق نیروی دریایی 
آمریكا است به اتهام ارتكاب 14 فقره جرم ممكن است به جریمه ای تا 70 سال زندان محكوم شود.

هیچ مرجعی جز شورای نگهبان حق ابطال ندارد 
 گفته می شود: هیات مركزی نظارت بر انتخابات اعلام كرد كه هیچ مرجعی جز شورای نگهبان 
حق ابطال یا متوقف كردن انتخابات را ندارد. به گزارش ایسنا، هیات مركزی نظارت بر انتخابات، 
چهارمین اطلاعیه خود را صادر كرد و در متن آن چنین آمده است: ضمن تشكر از حضور حماسی و 
غرورآفرین مردم بزرگوار در عرصه انتخابات و تاكید بر ضرورت ادامه رأی گیری تا مرحله نهایی به اطلاع 
مردم شریف و سرافراز می رساند طبق ماده 11 قانون نظارت شورای نگهبان بر انتخابات مجلس شورای 
اسلامی هیچ مرجعی به جز شورای نگهبان حق ابطال یا متوقف كردن انتخابات را ندارد و هرگونه اقدامی 

كه شائبه توقف انتخابات را داشته باشد بدون كسب موافقت قبلی شورای نگهبان، خلاف قانون است.

وزیر ارتباطات: تلگرام را قطع نکرده ایم  
 گفته می شود: وزیر ارتباطات و فناوری اطلاعات گفت: گزارشی از قطع اینترنت در ارتباط با 
انتخابات نداشته ایم و تلگرام را هم قطع نكرده ایم. به گزارش مهر، محمود واعظی پس از بازدید از 
ستاد انتخابات كشور در جمع خبرنگاران گفت: ممكن است در نقاطی اختلالاتی وجود داشته باشد 
كه این موضوع ارتباطی به برگزاری انتخابات ندارد و گزارشی از قطع اینترنت در ارتباط با انتخابات 
نداشته ایم. واعظی ادامه داد: ستاد ما در وزارت ارتباطات، شبانه روز كار می كند و اگر اختلال 
احتمالی شكل بگیرد، رفع خواهد شد.  وزیر ارتباطات در خصوص فعالیت شبكه های اجتماعی نیز 
گفت: تلگرام فعال است و ما از مردم خواهش كردیم كه استفاده انتخاباتی از تلگرام نكنند. ما هم 

تلگرام را قطع نمی كنیم. البته مردم همراهی خوبی داشته اند.

کروبی هم رای داد 
 گفته می شود: قائم مقام وزیر كشور گفت: حسب اعلام استاندار تهران، صندوق سیاری به 
محل اقامت آقای كروبی رفته و وی نیز در انتخابات شركت كرده است. حسینعلی امیری سخنگوی 
وزارت كشور در پاسخ به سئوال خبرنگار مهر در خصوص رای دادن مهدی كروبی گفت: از استاندار 
تهران در این خصوص سئوال كردم و ایشان اعلام كرد آقای كروبی درخواست كرده كه صندوق سیار 
برایش برود و رای بدهد، بنابراین نسبت به ایشان هم مثل خیلی از افراد دیگری كه امكان حضور پای 
صندوق های ثابت را نداشتند، عمل شد. قائم مقام وزیر كشور اظهار داشت: برای ایشان نیز مثل بقیه 

صندوق سیاری رفته و حسب اعلام استاندار تهران، رای داده است.

دستگیری عوامل انفجار بمب صوتی در کوهدشت  
گفته می شود: فرماندهی نیروی انتظامی شهرستان كوهدشت گفت: عوامل بمب صوتی منفجر 
شده در فرمانداری شهرستان كوهدشت دستگیر شدند. این مقام مسئول اظهار داشت: عوامل انفجار 
نارنجک صوتی در محوطه فرمانداری كوهدشت در ساعت 24 شب دو جوان بودند كه توسط 
سربازان گمنام امام زمان )عج( شناسایی و با همكاری نیروهای یگان ویژه سریعا دستگیر و بازداشت 
و تحقیقات از این دو مجرم ادامه می یابد. این حادثه خوشبختانه تلفات جانی نداشته و جو حاكم 
و فعلی آرام است. این بمب صوتی ساعت 23 پنجشنبه شب گذشته در كنار فرمانداری كوهدشت 

منفجر شد و باعث شكسته شدن تعدادی از شیشه های فر مانداری شد.

تشکیل ۵7 پرونده  انتخاباتی در دستگاه قضا 
 گفته می شود: معاون اول قوه قضائیه می  گوید بر اساس آخرین اخبار و اطلاعات، تعداد 
از مرز ۵7 مورد گذشته است. حجةالاسلام والمسلمین  انتخاباتی  با جرائم  پرونده های مرتبط 
غلامحسین محسنی اژه ای در گفت وگو با تسنیم درباره تعداد دقیق پرونده های انتخاباتی تشكیل 
شده در دستگاه قضایی اظهار كرد: بر اساس آخرین اطلاعاتی كه دارم، تعداد پرونده های انتخاباتی تا 
روز پنجشنبه از مرز ۵7 مورد گذشته اما اینكه روز جمعه هم پرونده ای تشكیل شده یا خیر، اطلاع 
ندارم.  معاون اول قوه قضائیه افزود: تعداد پرونده های انتخاباتی تشكیل شده در سال جاری نسبت 
به سنوات گذشته و انتخابات قبلی، كمتر بوده است. به گفته محسنی اژه ای بیشتر پرونده هایی كه تا 

كنون تشكیل شده، مربوط به جرائم رخ داده در فضای مجازی بوده است.

مدارس حوزه اخذ رای شنبه تعطیل نیست
 گفته می شود: مدیركل دفتر وزارتی آموزش و پرورش اعلام كرد: شنبه هشتم اسفند تمام 
مدارس باز خواهد بود و این موضوع طی بخشنامه ای به تمام مدارس كشور ابلاغ شده است. محمد 
فاضل روز جمعه در گفت و گو با خبرنگاران درخصوص وضعیت مدارس حوزه انتخاباتی كه كار رای 
گیری و شمارش آراء در آنها انجام می شود افزود: به ادارات و مناطق آموزش و پرورش اعلام شده 
كه شنبه مدارس باز خواهد بود و تمام معلمان و دانش آموزان باید بر سر كلاس درس حاضر شوند. 
وی اظهاركرد: با توجه به پیش بینی های انجام شده چنانچه شمارش آرا در اینگونه مدارس ادامه 
داشته باشد با درنظر گرفتن شرایط مدرسه، یک یا دو اتاق به عوامل انتخابات برای شمارش آراء 
اختصاص خواهد یافت و مدارس به فعالیت آموزشی خود ادامه دهد. فاضل گفت: به مناطق آموزش 
و پرورش این اختیار را داده ایم كه اگر ناچار بودند، درخصوص تعطیلی مدارس حوزه انتخاباتی به 

صورت موردی تصمیم گیری كنند.

انصراف آشتیانی به نفع ذوالنور پذیرفته نشد
 گفته می شود: رئیس هیات نظارت بر انتخابات استان قم اعلام كرد موضوع انصراف حجت 
الاسلام محمد رضا آشتیانی فاقد وجاهت تشخیص داده شد و از طریق ستاد انتخابات وزارت كشور 
به فرماندار قم ابلاغ شد. سعید لطفی رئیس هیات نظارت بر انتخابات پنجمین دوره خبرگان رهبری 
و دهمین دوره مجلس شورای اسلامی استان قم با صدور نامه ای خطاب به سیار فرماندار و رئیس 
حوزه انتخابیه قم اعلام كرد: نظر به اینكه پس از بررسی موضوع اعلام انصراف حجت الاسلام و 
المسلمین محمدرضا آشتیانی به نفع حجت الاسلام و المسلمین مجتبی ذوالنوری در جلسه ای با 
حضور معاونین محترم استاندار و با مذاكره جناب آقای دكتر امیری قائم مقام محترم وزیر كشور 
انصراف اعلام شده فاقد وجاهت تشخیص داده شد و مقرر گردیده است از طریق رئیس ستاد 
انتخابات وزارت كشور نیز مراتب به فرماندار قم ابلاغ گردد لذا مقتضی است از اعلام پذیرش و چاپ 

آگهی جدید خودداری فرمایید.

انتقاد آشنا از جریان فرهنگیِ مخالف با گردشگری 
 گفته می شود: حسام الدین آشنا مشاور رییس جمهور در امور فرهنگی با تاكید بر لزوم اصلاح 
جریان های فرهنگیِ در تقابل با گردشگری، گفت: سازمان میراث فرهنگی و گردشگری در شرایطی 
كه برخی هنوز معتقدند هر كسی به كشور وارد می شود ممكن است جاسوس باشد و فرهنگ ما را 
آلوده كند و باید تحت نظارت شدید قرار گیرد، به تنهایی نمی تواند در جذب انبوه گردشگر موفق 
شود. وی ادامه داد: می دانیم اتفاقات بزرگی در حال رقم خوردن است، با توجه به رفع تحریم های 
ایران و عبور تدریجی از ایران هراسی در سطح جهان، این آمادگی به مرور در كشور ایجاد می شود 
كه پذیرای میلیون ها گردشگر باشیم، اما پذیرش گردشگر نه فقط نیازمند هتل، ناوگان هوایی و 
سیستم بانكی قابل اعتماد است، بلكه بیشتر به تغییر فرهنگ گردشگرپذیری در كشور وابسته است.

یونسی: نگفتم عارف برای لاریجانی کنار می رود  
 گفته می شود: حجت الاسلام و المسلمین علی یونسی وزیر اطلاعات دولت اصلاحات در پاسخ 
به سوالی مبنی بر اینكه شما پیش از این گفته بودید عارف در مجلس به نفع لاریجانی برای ریاست در 

مجلس كناره گیری خواهد كرد گفت: من چنین چیزی نگفتم، بلكه گفتم مصلحت اندیشی می كند.

کوچک زاده عزادار شد  
اسلامی  تهران در مجلس شورای  نماینده مردم  پدر مهدی كوچک زاده   گفته می شود: 
درگذشت. به گزارش خبرگزاری فارس، پدر مهدی كوچک زاده  نماینده مردم تهران، شمیرانات، ری 
و اسلامشهر در مجلس شورای اسلامی ساعتی پیش درگذشت. در همین راستا، كوچک زاده مطلبی 
در كانال تگرامیش نوشت: پدر مهربانم آقای حاج حسین كوچک زاده به رحمت ایزدی پیوست برای 

آمرزش و شادی روح همه درگذشتگان فاتحه ای قرائت بفرمایید.

آیت الله واعظ طبسی بستری شد 
 گفته می شود: تولیت آستان قدس رضوی به دلیل عارضه تنفسی در بیمارستان بستری شد. 
به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان از مشهد، آیت الله واعظ طبسی، نماینده مقام معظم رهبری در 
مشهد عصر دیروز دچار حمله تنفسی شد و به سرعت به اورژانس بیمارستان امام رضا )ع( انتقال 
داده شد. گفتنی است آیت الله طبسی پیش از ظهر دیروز با حضوردر حرم مطهر رضوی رای خود 

را به صندوق انداخت.

نامحــرمانه

حماسه  مردم   94 سال  اسفندماه  هفتم  جمعه  روز 
تاریخی جدیدی را خلق كردند  و به تصویر دوربین ها و ثبت 

خبرنگاران  رسید.
روزی كه مردم در آن سرنوشت خود را با دادن رأی ها، 
در صندوق می اندازند و منتظر اعلام نظر جمع می مانند و 
طبق اصول مردم سالاری نتیجه هر چه كه باشد همه تابع 
رأی اكثریت هستند و نمایندگان خود را با هزار امید و آرزو 
برای ساخت بهتر وطن و سرنوشت خود و فرزندانشان به دو 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری می فرستند. شور و 
حال انتخاباتی به حدی در قم پررنگ خود را نشان می داد كه 
پیر و جوان نمی شناسد و به همین خاطر هم گرمای خاصی 

را به انتخابات داده است.
جلوه ها و حاشیه هایی از انتخابات

دهمین دوره انتخابات مجلس شورای اسلامی و پنجمین 
دوره انتخابات مجلس خبرگان رهبری در حالی روز جمعه 

در قم همزمان با سراسر كشور در حال برگزاری است كه این 
انتخابات با حاشیه ها و جلوه هایی همراه بود.

به گزارش ایرنا، در حالی كه آغاز رای گیری ساعت 8 
صبح دیروز اعلام شده بود در برخی از شعبه ها چون شعبه 
حرم مطهر حضرت معصومه )س( جمع كثیری از مردم از 
ساعتی پیش از آغاز به كار انتخابات، در محل شعبه تجمع 

كرده بودند.
** صحبت در مورد نامزدهای مورد تایید هر یک از مردم 
با یكدیگر از بحث های داغی بود كه در صف مردم در شعبه 
های اخذ رای شنیده می شد و هر فردی سعی در دفاع از 

صلاحیت نامزد خود داشت.
** برخی از ورزشكاران از رشته های مختلف ورزشی با 
لباس های فرم خود در محل اخذ رای در حرم مطهر حضرت 

معصومه )س( حضور یافته بودند.
** بازار مصاحبه های خبری رسانه های داخلی و خارجی 

با شركت كنندگان در انتخابات در محل حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( داغ بود.

** جمع زیادی از افراد سالمند كه برخی از آن ها بر روی 
ویلچر نشسته بودند یا دست بر عصا داشتند و برای انداختن 
رای خود به شعبه ها آمده بودند از دیگر جلوه های انتخابات 

امروز مردم قم بود.
** جمع زیادی از مردم قم نیز همراه با خانواده و بعضا با 
كودكان خردسال خود در انتخابات حضور یافته بودند و تعداد 
زیادی از كودكان نیز رای های مادران و پدران خود را داخل 

صندوق های رای می ریختند.
** صف های طولانی مردم در حرم حضرت معصومه 
)س( باعث جلب توجه جمعی از گردشگران خارجی شده 
بود و آن ها اقدام به عكس گرفتن از صف های طویل مردم 

كه برای رای دادن انتظار می كشیدند، می كردند.
** نیروهای انتظامی استان قم كه در كلیه شعبه های اخذ 
رای حضور داشتند امنیت كامل شعبه ها را تامین كرده بودند.

** حضور برخی از نامزدهای انتخابات مجلس شورای 
اسلامی در برخی از شعبه های اخذ رای باعث شده بود تا 
طرفداران آن ها گرد نامزدها جمع شوند و به گرمی از نامزد 

مورد تایید خود استقبال كنند.
** مراجع تقلید و علمای حوزه علمیه قم چون آیات 
ناصر مكارم شیرازی، عبدالله جوادی آملی، حسین نوری 
همدانی، جعفر سبحانی، عبدالكریم موسوی اردبیلی، محمد 
یزدی، سید محمد علی علوی گرگانی، سید محمود هاشمی 
شاهرودی، ابراهیم امینی و محمد علی گرامی در دو صندوق 

۵0۵ و ۵06 سیار قم رای خود را به صندوق انداختند.
** نزدیک به 220 فعال رسانه ای اعم از خبرنگار، تصویر 
بردار و عكاس خبری اقدام به پوشش خبری انتخابات مجلس 

خبرگان رهبری و مجلس شورای اسلامی در قم كردند.
** 667 تن ناظر اعم از بازرس، سربازرس و بازرس ارشد 

بر روند برگزاری انتخابات نظارت داشتند.
** بسیاری از مردم شهر قم برای انداختن رای خود 
در صندوق ها به مكان های مذهبی چون شعبه های حرم 

مطهر، امامزاده ها و مسجد ها مراجعه می كردند.

سیل خروشان مردم با انگشت های آبی

قم رنگ حماسه گرفت
اخبــار

رئیس ستاد انتخابات استان قم:

هیچ مشکل اجرایی و امنیتی در قم 
نداشتیم

رئیس ستاد انتخابات استان قم، استقبال مردم متدین و انقلابی قم از 
انتخابات پنجمین دوره مجلس شورای اسلامی و دهمین دوره مجلس شورای 

اسلامی را كم نظیر دانست.
احد جمالی افزود: مردم ولایتمدار استان قم با حضور منظم خود در پای 
صندوق های رأی، به خوبی قانونمداری و اخلاق مداری خود را به نمایش 
گذاشتند. وی با اشاره به استقبال گسترده مردم از انتخابات گفت: بر اساس 
گزارش واصله از اقصی نقاط شهر و استان قم، بحمدالله تاكنون هیچ مشكل 
اجرایی و امنیتی در حوزه های اخذ رأی ایجاد نشده و روند برگزاری انتخابات 

بسیار خوب و روان است. 
وی با تقدیر از حضور باشكوه مردم بویژه علما و مراجع عظام تقلید در 
ساعات اولیه برگزاری انتخابات، تصریح كرد: پیش بینی ما از حضور مردم آگاه 

و فهیم استان قم در انتخابات امروز، بیش از ۵00 هزار نفر است.
خط خوردن نام یکی از نامزدها در برخی مراکز اخذ رای شایعه بود

 رئیس ستاد انتخابات استان قم دربخش دیگری از سخنان خود گفت: 
خط خوردن نام حجت الاسلام و المسلمین آشتیانی از نامزدهای نمایندگی 
مجلس شورای اسلامی در برخی مراكز اخذ رای در قم صحت نداشته و شایعه 
است. وی افزود: انتشار این خبر در فضای مجازی به هیچ عنوان صحت نداشته 

و تاكنون گزارشی از تخلف انتخاباتی به ستاد انتخابات گزارش نشده است. 
وی افزود: مردم فهیم استان قم با مشاهده هرگونه تخلف می توانند مراتب 
را به ماموران اجرایی و نظارت در مراكز اخذ رأی گزارش دهند تا بلافاصله 
مشكلات برطرف شود. معاون سیاسی امنیتی استانداری قم تصریح كرد: ستاد 
انتخاباتی استان قم با دقت روند برگزاری انتخابات را زیرنظر داشته و به طور 

قطع با هرگونه تخلف برخورد كرده و گزارش می دهد.

شهردار قم:

پروژه های جدید شهری کمتر از 
یک سال به بهره برداری می رسند

شهردار قم گفت: پروژه های جدیدی كه در سال 9۵ آغاز می شوند با 
سرعت و طبق جدول زمانبندی معین و كمتر از یک سال تحویل مردم داده 

خواهد شد.
مرتضی سقاییان نژاد در حاشیه بازدید از روند اجرای پروژه های مهم و 
شاخص شهری قم اظهار كرد: تشكیلات شهرداری امروز در مسیری قرار 
گرفته است كه به صورت اختصاصی بتوان در حوزه های مختلف زمان بگذارد 
و مباحث را دنبال كند و یكی از مباحث اساسی طرح های عمرانی و افزایش 

طرح های عمرانی در سطح شهر است.
وی با اشاره به مشكلاتی كه در پروژه های ناتمام باقیمانده در قم وجود دارد 
گفت: در سال 9۵ هم پروژه هایی باید اجرا شود كه در این بازدید ارزیابی كردیم 

كه مانند پروژه های قبلی دچار مشكل نشویم.
شهردار قم با بیان اینكه روزهای پنچشنبه هر هفته را به بررسی پروژه های 
عمرانی شهر اختصاص داده ایم افزود: باید در روند اجرای پروژه های شهری 
آزادسازی هایی كه باید انجام شود، زمانبندی اجرای پروژه و جابجایی تاسیسات 
مد نظر قرار گیرد و برای هر سه قسمت برنامه ریزی خواهیم داشت و مباحث 
مالی پروژه ها را نیز در مركز برنامه ریزی می كنیم و این عوامل باید كنار هم 

قرار گیرند.
وی تاكید كرد: از آغاز سال 9۵ در نظر داریم كه به صورت برنامه ریزی شده 
پروژه ها را دنبال كنیم و به مردم این نوید را می دهیم كه ان شاءالله پروژه های 
جدیدی كه در سال 9۵ آغاز می شوند با سرعت و جدول زمانبندی معین و 

كمتر از یک سال تحویل مردم داده خواهد شد.
سقاییان نژاد با اشاره به روند اجرای پروژه روگذر كمربندی امام علی )ع( 
اظهار كرد: این پروژه از روند پیشرفت خوبی برخوردار است و شهروندان 
می توانند روند اجرای پروژه را مشاهده كنند و ببیند كه پروژه شبانه روز و حتی 

ایام تعطیل فعال است.
وی خاطرنشان كرد: همچنین پل روگذر و زیرگذر بلوار محمود نژاد بر روی 

بلوار جمهوری از اول سال شروع می شود.
شهردار قم با اشاره به مشكلات تقاطع سه سطحه عماریاسر – 1۵ خرداد 
خاطرنشان كرد: این پروژه با وجود پیگیری های كه صورت دادیم مشكلات 
خود را داشته و هنوز رضایت حاصل نشده است و تقاطع میثم نیز همین 
مشكل را دارد كه در پروژه میثم شهرداری وارد عمل خواهد شد و در پروژه 

تقاطع سه سطحه نیز این اقدام صورت می گیرد.

معاون شهردار قم مطرح کرد:

پیشرفت قابل توجه پروژه های
 کلان و شاخص شهری قم

معاون شهردار قم با بیان اینكه پروژه های كلان و شاخص شهرداری قم 
از پیشرفت خوبی برخوردارند گفت: نمونه های بارز این پروژه ها می توان به 
تقاطع روگذر عمار یاسر و كمربندی امام علی اشاره كرد كه دقیقا طبق برنامه 

زمان بندی پیش می رود.
علیرضا قاری قرآن در حاشیه بازدید از پروژه های مهم و شاخص شهر قم 
بیان كرد: امروز با حضور شهردار قم بازدیدی از پروژه های شاخص شهرداری 

قم صورت گرفت و وضعیت اجرای پروژه های شاخص در شهر رصد شد.
وی بیان كرد: از 14 پروژه شاخص در ابتدای كار مدیریت جدید شهری 9 
پروژه دارای اولویت بود كه شامل پروژه های ترافیكی روگذر بزرگراه امام علی، 
رمپ و لوپ پل 9 دی، روگذر میثم، ادامه بلوار مرجعیت، پروژه میدان امام 

خمینی، بلوار زائر و تقاطع سه سطحه بلوار 1۵ خرداد بود.
معاون شهردار قم تاكید كرد: امروز این پروژه ها وضعیت مشخصی دارد و 
این وضعیت از نظر قراردادی و اجرایی مشخص شده است كه همه پروژه ها 
فعال هستند و برخی از این پروژه ها وضعیت مطلوبی دارند و برخی دیگر 

نیازمند اتخاذ تمهیدات لازم هستند.
وی با بیان اینكه شهرداری مناطق در بحث تملكات و معارضات باید وارد 
عمل شوند و از نظر پشتیبانی پروژه ها نیز نیازمند تقویت امور هستیم گفت: 

برخی از این پروژه ها به صورت قراردادی پیگیری و دنبال می شود.
قاری قرآن با بیان اینكه پروژه های كلان و شاخص شهرداری قم وضعیت 
مناسبی دارند و از پیشرفت خوبی برخوردارند خاطرنشان كرد: نمونه های بارز 
این پروژه ها می توان به تقاطع روگذر عمار یاسر و كمربندی امام علی اشاره كرد 
كه پروژه شاخص و نمونه خواهد بود و دقیقا مطابق برنامه زمان بندی پیش 
می رود. وی بیان كرد: البته نیازمند تمهیدات و پیگیری هایی از سوی شهرداری 
منطقه در بخش آزادسازی املاک هستیم و همه مقدمات فراهم شده است و 

در برنامه زمان بندی این پروژه را تحویل خواهیم داد.
معاون شهرسازی و امور زیربنایی شهرداری قم گفت: رمپ و لوپ C در پل 
جمهوری از دو ماه پیش طبق برنامه زمان بندی كنترل شده و پیشرفت داشته 

است و پیشرفت آن واضح است.

معاون فنی اداره کل حفاظت محیط زیست استان قم:

وضع دریاچه نمک قم وخیم تر
 از دریاچه ارومیه است

معاون فنی اداره كل حفاظت محیط زیست استان از وضع وخیم دریاچه 
نمک قم خبر داد و گفت: وضع دریاچه نمک قم به مراتب از دریاچه ارومیه 

وخیم تر است.
سید احمد شفیعی در گفت وگو با خبرنگار فارس با اشاره به وضعیت 
فعلی دریاچه نمک قم اظهار كرد: بر اساس مطالعات كارشناسی دو سال اخیر 
سازمان محیط زیست استان قم و ارتباط با دستگاه های مربوطه مانند سازمان 
آب منطقه ای، اداره كل منابع طبیعی، اداره كل هواشناسی و ... و جلسات 
متعدد برگزار شده در زمینهٔ مطالعاتی در زمینهٔ بررسی این مسئله، مبحث 

بحران دریاچه قم به صورت كاملا جدی و پیش رونده بررسی شد. 
وی در خصوص وضع بحرانی دریاچه نمک قم افزود: شرایط بحرانی این 
دریاچه در حال رشد بوده كه در صورت بی توجهی وضع بدتری نسبت به 

دریاچه ارومیه خواهد داشت.
معاون فنی اداره كل حفاظت محیط زیست قم با بیان اینكه گزارش 
دریاچه نمک قم مورد توجه مسئولان دولتی قرار گرفته است، تصریح كرد: 
گزارش حاصل از بررسی دریاچه نمک قم در جلسه ای با حضور معاون اول 
رئیس جمهور و رئیس سازمان حفاظت محیط زیست مطرح شد كه مورد 

توجه ویژه واقع شد و دستور پیگیری و بررسی بیشتر آن داده شد.
وی ادامه داد: بر اساس این دستور و در یک اقدام عملی، گزارش حاصله به 
شورای عالی آب كشور ارجاع شد و استانداری قم خواستار تشكیل جلسه ای با 

حضور سازمان محیط زیست و استانداری های درگیر این مسئله شد.

امام جمعه موقت قم با اشاره به برگزاری انتحابات دهمین دوره مجلس شورای اسلامی و 
پنجمین دوره مجلس خبرگان رهبری، از مردم خواست آرای خود را با دقت به افرادی بدهند 

كه اصلح باشند.
حجت الاسلام و المسلمین سید محمد سعیدی روز گذشته در خطبه های این هفته نماز 
جمعه قم در حرم مطهر حضرت معصومه )س( با اشاره به هفتم اسفند و برگزاری انتخابات 
مجلس شورای اسلامی و خبرگان رهبری عنوان كرد: امروز، روز استیفای حق ملت است و ملت 
ایران در طول تاریخ شكوهمند انقلاب اسلامی هرگز به صندوق های رای پشت نكرده اند و از حق 

خود پاسداری كرده اند.
وی افزود: آنچه امروز را به روزی تعیین كننده تبدیل می كند حضور حداكثری واجدین 
شرایط در انتخابات با هر نوع سلیقه و گرایش در انتخابات است، در این راستا حضور حداكثری 
مردم به نظام مشروعیتی مضاعف می بخشد و این حضور حداكثری بود كه به نظام جمهوری 

اسلامی ختم شد. استمرار این حضور حداكثری و حمایت مردم به مردم سالاری دینی ختم 
شده است. سعیدی تصریح كرد: هرگاه حكومتی از پشتوانه حداكثری مردم برخوردار باشد هیچ 
دولت مستكبری همچون آمریكا و انگلیس و هیچ گروه معاندی همچون تكفیری ها و از سوی 
غرب جرات نزدیک شدن به حریم چنین كشوری را ندارند زیرا می دانند ایران از پشتوانه مردمی 

برخوردار است.
سعیدی تاكید كرد: مردم در انتخابات به دنبال كاندیداهای اصلح می گردند كه با بیان 

مولفه های توصیه شده در فرمایشات رهبر معظم انقلاب، راه انتخاب اصلح هموار شده است.
وی با بیان جایگاه مهم مجلس شورای اسلامی گفت: كاندیداها نباید مجلس را به دو 
دسته دولتی و غیردولتی تقسیم كنند زیرا این تقسیم اشتباهی است و نماینده مجلس دارای 
قابلیت هایی در جهت انجام وظایف خود است و نباید این ها را در همراهی یا ضدیت با دولت 

بسنجند..

امام جمعه موقت قم:

ایران از پشتوانه مردمی برخوردار است

در نظر دارد تعداد 28 واحد تجاری و مسکونی از موقوفات حوزه عملکرد خود را طبق 
لیست ذیل از طریق مزایده به اجاره واگذار نماید ؛ فرجه شرکت در مزایده، از تاریخ 
94/۱2/۰8 لغایت 94/۱2/22 و زمان برگزاری جلسه کمیسیون مزایده ساعت 9 صبح روز 

چهارشنبه مورخه 94/۱2/24 در دفتر کار ریاست اداره خواهد بود.

اداره اوقاف و امور خیریه 
شهرستان قم

آگهی مزایده


